
چهارشنبه  28 فروردین 1398 11 شعبان 1440  17 آپریل 2019  شماره 4784  سال بیست و دوم   2000 تومان

روزنامه صبح ایران

 حضرت علی اکبر علیه السلام، نماد جوان مسلمان،  انقلابی و ولایتمداری است که روز ولادت ایشان 
به عنوان روز بزرگداشت  جوان نامگذاری شده است. حضرت علی اکبر جوان پیشتاز جریان عزت آفرین 
کربلا بودند که با ولایتمداری و انقلابی گری حرکتی در مسیر حفظ و حراست از اسلام راستین انجام 
دادند.تاکید رهبر معظم انقلاب در سال های اخیر مخصوصا در بیانیه گام دوم انقلاب که بیش از 40 مرتبه 
از جوانان یاد کرده  و این عنوان را به کار برده اند، گواهی بر جایگاه و مقام جوانان، لزوم توجه به این قشر 
اثرگذار و آینده ساز و کادر سازی و تربیت نیرو برای آینده انقلاب می باشد. انقلاب اسلامی ایران نیازمند 
مدیرانی لایق،  توانمند و کاراست و الگوهای ارزنده ای چون حضرت علی اکبر علیه السلام می توانند 

زمینه ساز تربیت نیروهایی شایسته برای آینده انقلاب اسلامی باشند.
آنچه که در طول دوران انقلاب شاهد بوده ایم، امروز باید به عنوان تجربه مورد استفاده قرار گرفته و 
این ایام به عنوان نمادهایی ویژه، فرصت هایی برای حرکت و برنامه سازی بیش از پیش جهت معرفی و 

تبیین جلوه های شخصیتی الگویی، چون حضرت علی اکبر برای جوانان است.
مجموعه تیم مدیریت شهری قم طی سال های اخیر در این راستا با رویکرد ویژه جوان گرایی،  برنامه های 

فرهنگی را در مسیر کادرسازی و تربیت نیروی جوان انقلابی برای کشور و شهر قم انجام داده است.
اینجانب ضمن تبریک ایام خجسته میلاد حضرت علی اکبر علیه السلام و منجی عالم بشریت 
حضرت مهدی عجل الله تعالی فرجه شریف، از خداوند متعال توفیق روزافزون برای تمام جوانان 

میهن اسلامی خواهانم.

پیام شهردار قم به مناسبت روز جوان

دکتر سید مرتضی سقاییان نژاد- شهردار قم- ۲۷فروردین ماه

پیام تبریک

ناکامی پروژه تحریم و ناتوانی در جلوگیری از افزایش قدرت ایران 

آمریکا گرفتار در دام خودساخته
ایمان بررسی می کند؛

تبعات اقتصادیِ ژست های 
سیاسی برای حذف دلار

علی اکبر صالحی: 

آینده این مملکت روشن است

لغو جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی

محمدتقی فاضل میبدی مطرح کرد

صندوق های رأی تنها راه 
موفقیت  اصلاح طلبان

7

7

5

7

 برخی از نمایندگان مجلس در قالب طرحی خواستار 
از  بسیاری  اما  شدند  تجاری  مبادلات  از  دلار  حذف 
تصمیم  از  ناشی  و  هیجانی  را  طرح  این  کارشناسان 
اخیر آمریکا می دانند. یکی از واکنش هایی که از سوی 
مواضع  و  تحریم ها  برابر  در  همواره  ایران  دولت مردان 
از  بوده حذف دلار  آمریکا مطرح  و سیاسی  اقتصادی 

مبادلات تجاری  است که البته این موضوع با تشدید 
تحریم ها از سال 90 و 91 تا امروز بیشتر مورد تاکید قرار 
گرفته و حتی به یکی از موضوعات مهم در رایزنی ها و 
دیپلماسی اقتصادی تبدیل شده است. بطوری که در 
شهریور سال گذشته عبدالناصر همتی، رییس کل بانک 

مرکزی، از توافقات مهم ایران با روسیه و...

حجت الاسلام محمدتقی فاضل میبدی، فعال سیاسی می گوید: تحریم انتخابات تحت هر شرایطی کار درستی نیست 
باید اصلاح طلبان از همین امروز تلاش انتخاباتی خود را آغاز کنند و تلاش انتخاباتی محدود به ارائه لیست نامزدها و دادن 
شعار نشود. تنها راه موفقیت اصلاح طلبان صندوق های رأی است. وقتی به چندسال اخیر نیز نگاه می کنیم، درمی یابیم 

که اصلاح طلبان در پی حمایت خود از آقای روحانی ضرر نکردند.

* هرکسی که ادعای اصلاح طلبی کرد، اصلاح طلب نیست
* اصلاح طلبان با حمایت از روحانی ضرر نکردند

مشروط  حضور  ایده  درباره  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  یک 
اصلاح طلبان در انتخابات آینده مجلس و اقبال عمومی به آن می گوید: 
اگر حاکمیت تردید عمومی برای حضور در انتخابات را از بین نبرد، نه 
مشارکت چندانی در انتخابات وجود خواهد داشت و نه اصلاح طلبان 
لیست مورد حمایت خود را به شکل گذشته ارائه می دهند.عبدالله 
سعید  اخیر  یادداشت  درباره  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  ناصری، 

حجاریان مبنی بر حضور مشروط اصلاح طلبان در انتخابات ...

معاون اول رییس جمهوری، اولویت نخست دولت در مدیریت 
بحران ناشی از سیل را پرداخت هزینه خسارات، تعمیر و ساخت 
مسکن برای مردم سیل زده عنوان کرد.»اسحاق جهانگیری« در 
دومین جلسه نحوه تامین منابع مالی برای جبران خسارات سیل در 
هفته جاری که دیروز- سه شنبه- به ریاست وی برگزار شد، اظهار 
داشت: تامین اسباب و وسایل زندگی مردم نیز از اولویت های مهم 

است که دولت آن را در دستور کار خود دارد و ...

عبدالله ناصری:

احتمال دارد اصلاح طلبان لیستی 
در انتخابات آینده نداشته باشند

معاون اول رییس جمهوری:

جبران خسارات و ساخت مسکن 
سیل زدگان دراولویت است
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رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر قم با انتقاد از وضعیت خط متروکه راه آهن 
در محدوده شهری و تاکید بر ضرورت تعیین تکلیف این خط گفت: مدیریت راه آهن با مجموعه 
مدیریتی قم در این زمینه هیچگونه همکاری ندارند. روح الله امراللهی عصر دوشنبه در نود و 
یکمین جلسه شورای شهر قم در ساختمان شهید باکری این شورا افزود: محدوده راه آهن به 
وضعیتی گرو کشی تبدیل شده است به گونه ای که با وجود تعیین حریم راه آهن و توسعه این 
مجموعه در شهرداری، ولی به دلایل مختلف مانع از اقدام شهرداری در این محدوده می شوند.
روح الله امرالهی با بیان اینکه اظهار داشت: برخی طرح های مطرح شده توسط راه آهن مانند 
قطار پرسرعت و همچنین اتصال ایستگاه خدیجه به فرودگاه امام خمینی)ره( رها شده است.وی 

با تاکید بر ضرورت تعیین تکلیف ریل متروکه راه آهن در محدوده شهری...

آیین تکریم و معارفه رئیسان سابق و جدید سازمان جهاد کشاورزی استان قم عصر دیروز با 
حضوراستاندار قم ، معاون وزیر جهاد کشاورزی و برخی از مسئولان استانی  و فعالان بخش کشاورزی 
استان قم در در سالن همایش های شهرداری قم برگزارشد .دراین آیین با تقدیر از محمد رضا طلایی 
،عباس پورمیدانی  بعنوان رئیس جدید سازمان جهاد کشاورزی استان قم معرفی شد.استاندار قم  
دراین مراسم گفت: تشکل های صنفی و بهره برداران متعهد سرمایه های اصلی بخش کشاورزی این 
استان هستند که باید روند فعالیت آنان ارتقا یابد.بهرام سرمست افزود: حس همگرایی و مسئولیت 
پذیری در میان کشاورزان استان بسیار قابل توجه است و آنان از دانش فنی بالایی برخوردارند که 
باید از این استعداد برای افزایش سطح تولیدات کشاورزی قم به بهترین شکل استفاده شود.وی بیان 

کرد: کشاورزان قمی در مواقع حساس نیز همراه و پشتیبان مسئولان استان هستند ...

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر قم  تاکید کرد

ضرورت تعیین تکلیف خط متروکه 
راه آهن در محدوده شهر قم 

»طلایی« معاون وزیر جهاد کشاورزی شد

رئیس جدید سازمان 
جهاد کشاورزی استان قم معرفی شد
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برخی مدیران استانی سیاست های 
دولت را دنبال نمی کنند

ولادت حضرت علی اکبر )ع( و روز جوان را تبریک می گوئیم

معاون علمی و فناوری رئیس جمهور:
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از بین رفتن 
میراث فرهنگی تلخ است 

از	بین	رفتن	میراث	فرهنگی	تلخ	است	اما	تلخ	تر	از	آن	
از	بین	رفتن	میراثی	است	که	گویا	هیچ	چشمی	نگرانش	
نیست.	دوشنبه	شب		قسمتی	از	کلیسای	نوتردام	در	میان	

انبوه	نگاه	های	نگران	و	ابراز	تاسف	های	داخلی	و	خارجی	آتش	گرفت	و	جهانی	در	کوران	
خبرهای	مربوط	به	آن	قرار	گرفت.اثری	از	معماری	درخشان	گوتیک	با	تاریخی	که	پایش	
تا	قرون	وسطی	کشیده	می	شود	در	آتش	سوخت	و	بخش	اعظمی	از	آن	از	بین	رفت.بله	
اتفاق	تلخیست	،آن	قدر	تلخ	که	هر	کسی		که	دستی	در	شبکه	های	اجتماعی	دارد	چیزی	
درباره	آن	می	نویسد	و	سعی	می	کند	سهمی	از	این	سوگ	جهانی	در	از	دست	رفتن	اثری	
زیبا		را	به	خود	اختصاص	دهد.گرچه	مقایسه	بین	آثار	به	جامانده	از	گذشته	آن	هم	بر	
اساس	دیدگاه	های	قوم	مدارانه	کاری	شایسته	نیست	اما	از	دیشب	که	در	جریان	کوران	
خبرهای	سوختن	سقف	کلیسای	نوتردام	قرار	گرفتم	خاقانی	شروانی	راحتم	نمی	گذارد	
گاهی	می	آید	بیتی	می	خواند	و	می	رود."	هان	ای	دل	عبرت	بین	از	دیده	حذر	کن	هان/	
ایوان	مدائن	را	آئینه	عبرت	دان"باز	می	آید	و	می	گوید:"	دندانهٔ	هر	قصری	پندی	دهدت	
نو	نو/	پند	سر	دندانه	بشنو	ز	بن	دندان"به	دنبال	ابیات	خاقانی	ذهنم	به	سوی	ایوان	کسری	
پرواز	می	کند؛	یادگاری	بی	مانند	از	تمدن	و	معماری	خاص	تمدن	ساسانی	که	جایی	دور	
از	موطن	اصلی	اش	غریب	و	بی	کس	در	حال	تخریب	است.نمی	دانم	در	میان	این	همه	
بلایای	طبیعی	و	خشمی	که	گوشه	اش	به	قبای	برخی	از	بی	مانند	ترین	آثار	باستانی	ما	
مثل	ارگ	بم	و	غیره	و	ذالک	را	گرفته	است	،	دلسوزاندن	برای	تاق	کسری	و	ایوان	مدائن	
برای	کسی	اهمیت	خاصی	دارد	یا	نه	اما	خواستم	بنویسم	حتی	اگر	برای	عبرت	هم	که	
شده	بخواهیم	به	جایی	بنگریم	هنوز	ایوان	کسری	هست	،	غریب	و	بی	متولی	.هنوز	مانند	
شهر"	هترا"	یگانه	یادگارجامع	سلسله	اشکانی	توسط	آتش	خشم	داعشیان	تخریب	نشده	یا	
مثل	بودای	بامیان		که	توسط	طالبان	.	اما	غربت	و	بی	کسی	دارد	از	درون	پوکش	می	کند	
.	چنان	که	در	خبرها	آمده	است	آن	قسمت	از	تاق	باقی	مانده	نیز	در	حال	فرو	ریختن	است	
اما	نه	میراث	فرهنگی	ما	نه	دولت	عراق	و	نه	یونسکو	هیچ	کدام	اقدام	عملی	برای	نجات	این	
بنا	نکرده	اند	چرا	که	پرونده	آن	هیچ	گاه	توسط	دولت	عراق	به	یونسکو	ارایه	نشده	است	و	
میراث	فرهنگی	خودمان	هم	که	لابد	درگیر	دست	و	پا	زدن	بین	بودجه	محدود	بازسازی	
اماکن	داخلی		و	درخواست	های	زیاد	استان	ها	در	این	مورد	است	چرا	که	سیل	اخیر	نیز	
قسمتی	از	بناهای	باستانی	ما	را	تهدید	کرده	و	می	کند.با	این	حال	از	دیشب	که	خاقانی	
شروانی	مثل	روحی	سرگردان	اهمیت	ایوان	کسری	را	هرازگاهی	به	من	یادآوری	می	کند،	
بد	ندیدم	در	این	کوران	خبری	که	از	هرم	سوختن	سقف	کلیسای	نوتردام	داغ	داغ	است	
مرثیه	ای	هم	برای	ایوان	کسری	بخوانم		گرچه	پر	واضح	است	کلیسای	سرپایی	در	وسط	
حلقه	میانی	عروس	شهرهای	دنیا	از	یک	تاق	آجری	یک	تمدن	فراموش	شده	در	گوشه	
استانی	بلا	زده	در	کشوری	که	جنگ	با	تاریخ	معاصرش	عجین	شده		اهمیت	بیشتری	دارد	

لا	اقل	برای	شبکه	های	اجتماعی	و	کسانی	که	مرغ	همسایه	همیشه	برایشان	غاز	است.

اگر »کلیسای نتردام« 
در ایران بود و می سوخت ...

بخش	های	بزرگی	از	کلیسای	نتردام	در	آتش	سوخت.	
یک	کلیسای	700	ساله	که	در	جزیره	سیته	در	میانه	رود	
سن	و	در	منطقه	چهارم	در	مرکز	پاریس	واقع		است	و	هر	

سال		قریب	به	۱۳	میلیون	نفر	از	آن	بازدید	می	کردند	و	ارزشی	حیاتی	برای	کشور	فرانسه	
داشت.	طبعاً	در	این	کشور	رسانه	ها	به	چرایی	رخ	دادن	ماجرا	می	پردازند	و	مقصران	را	
بازخواست	می	کنند.	اما	اگر	این	اتفاق	در	ایران	رخ	می	داد	واکنش	های	احتمالی	چطور	
بود؟		ابتدا	در	شبکه	های	مجازی	خبر	منتشر	می	شد.	بعد	از	چند	بار	تائید	و	تکذیب	با	
انتشار	فیلم	و	عکس	همه	از	آن	خبردار	می	شدند.	تلویزیون	در	ابتدا	سکوت	می	کرد.	بعد	
وقتی	که	خبر	را	»همه«	شنیدند،	خبر	کوتاهی	در	این	مورد	زیرنویس	می	شد.		به	سرعت	
جوک	ها	و	کلیپ	های	طنزی	در	مورد	این	ماجرا	ساخته	و	دست	به	دست	می	شد.	از	جمله	
کلیپ	نقی	معمولی	که	می	گوید:	»آخه	چرا	دارین	منو	بازی	میدین	شما.	چرا	میخاین	
شما	همه	چی	رو	عادی	جلوه	بدید؟	هیچ	ننگی	از	این	بزرگ	تر	نیست،	من	دارم	به	قهقرا	
می	رم؛	فقط	بذارید	برم	من!«			شابعات	شکل	می	گرفت:	»کار	خودشونه!	میخوان	ما	گرونی	
پیاز	یادمون	بره«!،	»میگن	عملیات	تروریستی	بوده«،	»دروغه!	این	فیلم	مال	ایران	نیست«،	
»زیر	کلیسا	یه	نیروگاه	هسته	ای	بوده«	و	...		بعضی	سلبریتی	ها	شروع	به	انتشار	پست	هایی	
در	صفحات	اینستاگرام	خود	می	کردند	که	مضمون	مشترک	همه	آنها	این	بود:»هیچ	جای	
دنیا	این	اتفاق	نمی	افتد	و	ما	خیلی	بدبختیم	که	در	ایران	زندگی	می	کنیم«.		رسانه	های	
اصولگرا	این	اتفاق	را	به	برجام	ربط	می	دادند	و	می	نوشتند	از	بی	کفایتی	دولت	است	وگرنه	
اگر	کاندیدای	ما	رئیس	جمهور	شده	بود	الان	آتش،	گلستان	می	شد.		آقای	ضرغامی	توئیت	
می	کرد	که	یک	بار	به	آقای	روحانی	گفته	این	مکان	آتش	می	گیرد	ولی	آقای	روحانی	به	
او	خندیده.		چندشبکه	ماهواره	ای	فارسی	زبان	اقدام	به	پخش	ویدئوهایی	از	زمان	ساخت	
این	مکان	می	کردند	و	نشان	می	دادند	که	در	آن	زمان	تمام	اقدامات	ایمنی	رعایت	شده	بود	
و	این	تقصیر	حکومت	است	که	یکی	از	آثار	ملی	را	به	عمد	سوزانده.	مسئولان	دسته	دسته	
به	صحنه	می	رفتند،	لباس	آتش	نشانی	می	پوشیدند	و	در	حالیکه	جلوی	دوربین	ها	شلنگ	
دستشان	بود	عکس	می	گرفتند.		دکتر	ظریف	در	توئیتی	می	نوشت	این	ماجرا	تقصیر	
ترامپ	است	و	دوباره	می	سازیمت!		رسانه	های	اصلاح	طلب	به	سرعت	کشف	می	کردند	
که	در	زمان	احمدی	نژاد	کپسول	های	اطفای	حریق	فروخته	شده	و	با	آن	دلار	خریده	اند.	
عده	ای	از	مردم	جلوی	کلیسا	جمع	می	شدند،	سلفی	می	گرفتند	و	مانع	از	کار	تیم	آتش	
نشانی	می	شدند.-	هلال	احمر،	آتش	نشانی،	نیروهای	امدادی	و	انتظامی	چنان	صحنه	را	
فتح	می	کردند	که	جایی	برای	کار	نمی	ماند،	یک	مسئول	می	گفت	ما	امکانات	نداریم	و	مردم	
باید	برای	خاموش	کردن	آتش	کمک	کنند.	آقای	قالیباف	در	اینستاگرام	می	نوشت	اگر	
مدیران	جهادی	واقعی	در	دولت	وجود	داشت	الان	آتش	را	خاموش	می	کردند.	عکس	هایی	
از	آتش	نشانان،	نیروهای	امدادی	و	هلال	احمر	منتشر	می	شد	که	گریه	می	کردند.عده	ای	به	
سپاه	حمله	می	کردند،	عده	ای	به	تشکل	های	مردم	نهاد	یورش	می	بردند	که	در	حال	جمع	
آوری	کمک	برای	خاموش	کردن	آتش	هستند،	گروهی	با	انتشار	عکس	های	جگرخراش	
و	اشک	نوشت	و	سوزنامه	به	همه	حمله	می	کردند	و	می	نوشتند:	من	می	دونم	ما	موفق	
نمیشم	...	همه	مون	میمیرم	و	هیچی	فایده	نداره!		در	نهایت	ساختمان	می	سوخت	و	فرو	
می	ریخت.	مجلس	فوری	کمیته	تحقیق	و	تفحص	تشکیل	می	داد	و	اعلام	می	کردند	در	
عرض	یک	هفته	متهمین	شناسایی	و	معرفی	می	شدند.	یک	هفته	بعد	همه	چیز	از	یاد	

می	رفت!

سلبریتی ها
 حالا وقت خودنمایی است

	هنرمندان	و	ورزشکاران	دوست	دارند	از	طُرق	مختلف	به	
سیل	زدگان	استان	های	لرستان،	خوزستان	و	گلستان	کمک	
کنند.	نه	تنها	آنها	بلکه	همه	مردم	این	روزها	خود	را	در	این	

موقعیت	می	بینند	و	دوست	دارند،	باری	از	دوش	مردم	سیل	زده	بردارند.الان	تمام	فکر	و	
ذکر	مردم	شده	است،	کمک	های	مالی	و	کالایی	به	مردم	درگیر	سیل	و	این	درحالی	است	
که	این	مردم	به	کمک	های	معنوی	نیز	احتیاج	دارند.	اینجاست	که	نقش	سلبریتی	ها	جدی	
می	شود.مردم	سلبریتی	ها	را	دوست	دارند.	دیدن	آنها،	حالشان	را	خوب	می	کند.	چقدر	
خوب	می	شود	حالا	که	کم	کم،	سیل	از	تاب	و	تاب	افتاده	و	شهرها	را	به	جای	آب،	گِل	

گرفته،	آدم	معروف	ها	و	محبوب	ها	به	صحنه	بیایند	و	دل	مردم	را	شاد	کنند.
در	کنار	تمام	کمک	های	مالی	که	به	سیل	زدگان	شده	است	و	امیدواریم	ادامه	داشته	
باشد،	باید	حال	خوب	هم	به	این	شهرها	تزریق	کنیم.		سیل	زدگان	به	ویژه	کودکان	این	
روزها	بیشتر	نیاز	به	حال	خوب	دارند.	به	این	نکته	توجه	کنیم	قرار	نیست	همه	پاچه	ها	را	

بالا	بزنیم	و	بیل	به	دست	بگیریم	و	آب	را	از	شهرها	خارج	کنیم.
خوانندگان	محبوب	در	جامعه	سعی	کنند	در	شهرهای	درگیر	سیل،	کنسرت	برگزار	

کنند.	آهنگ	های	شاد	بخوانند	و	دل	مردم	را	شاد	کنند.
بازیگران	به	دل	مردم	بروند	و	آنهایی	که	می	توانند	تئاتر	طنز	برگزار	کنند،	تا	مردم	
در	زمانی	که	غم	دل	شان	را	برده	کمی	شاد	بشند	و	بخندند.ورزشکاران	محبوب	به	ویژه	
بازیکنان	استقلال	و	پرسپولیس	برای	یک	روز	هم	که	شده،	به	این	شهرها	بروند	تا	مردم	
طرفدار	این	دو	تیم،	ستاره	های	خود	را	ببیند.همه	آنهایی	که	در	خنداننده	شو،	رامبد	جوان	
حاضر	بودند،	سن	های	استندآب	کمدی	شان	را	در	این	شهرها	به	پا	کنند	و	با	جملات	
خنده	دارشان	حال	مردم	را	خوب	کنند.خاله	و	عموهای	تلویزیون	که	بچه	ها	آن	ها	را	دوست	
دارند	به	این	شهرها	بروند	تا	بچه	ها	آنها	را	از	نزدیک	ببیند	تا	کمی	غم	سیل	را	فراموش	
کنند.نه	تنها	این	افراد	بلکه	همه	کسانی	که	می	توانند	دل	مردم	سیل	زده	را	شاد	کنند	
باید	به	صحنه	بیایند.باید	کاری	کنیم	که	غم	ها	فراموش	شود.	پول،	غذا،	ساخت	و	ساز	
خانه	به	تنهایی	از	پس	این		همه	غم	بر	نمی	آیند.	روح	مردم	خراش	برداشته	و	باید	فکر	
این	روح	خسته	هم	بود.گاهی	در	اخبار	دیده	اید،	افرادی	لباس	دلقک	می	پوشند	و	به	
بیمارستان	های	کودکان	می	روند	تا	دل	آنها	را	شاید	کنند.	این	کودکان	در	بیمارستان	و	
تحت	بهترین	مراقبت	ها	هستند	اما	این	دلقک	ها	می	دانند	که	این	معصوم	ها	به	خنده	و	
دل	شاد	هم	احتیاج	دارند.آنهایی	که	می	توانند	برای	بچه	ها	اسباب	بازی	بخرند،	تا	دوباره	
بازی	های	بچه	گانه	میان	کودکان	سیل	زده	رواج	پیدا	کند.دل	مردم	را	دریابیم	که	دل	آنها	
به	شدت	احتیاج	به	حال	خوب	دارد.	این	حال	خوب	هم	به	آنها	می	رسد	هم	به	خودمان.	

قطعا	با	کمک	به	مردم	سیل	زده	حال	خودمان	حسابی	خوب	می	شود.	

اسد در دیدار با ظریف؛

اشتباهات آمریکا عامل بی ثباتی منطقه است
بشار	اسد	رئیس	جمهوری	سوریه	تاکید	کرد:	یکی	از	عوامل	اصلی	بی	ثباتی	درخاورمیانه	

اقدامات	اشتباه	امریکا	در	این	منطقه	است.
اسد	در	دیدار	با	محمد	جواد	ظریف	وزیر	امور	خارجه	کشورمان	اقدامات	غیرمسوولانه	
آمریکا	علیه	سپاه	پاسداران	انقلاب	اسلامی	را	محکوم	و	تاکید	کرد	که	این	اقدام	در	ادامه	
سیاست	های	اشتباه	امریکا	در	منطقه	صورت	می	گیرد.اسد	تصریح	کرد:	سیاست	های	
امریکا	و	بعضی	از	کشورهای	غربی	باعث	نمی	شود	که	ایران	و	سوریه	و	همپیمانان	آنها	از	
ادامه	مطالبه	حقوق	و	منافع	ملت	های	خود	دست	بکشند.وی	افزود:	پایبندی	به	مبانی	و	
موضع	گیری	های	ملی	و	قراردادن	منافع	هر	ملتی	در	اولویت	خود	ضامن	محافظت	از	هر	
کشوری	و	حمایت	از	وحدت	آن	است	و	موجب	ایستادن	مقابل	توطئه	های	خارجی	می	
شود.ظریف	نیز	در	این	دیدار	تصمیم	امریکا	درخصوص	جولان	اشغالی	سوریه	را	محکوم	
کرد	و	گفت:	این	تصمیم	جدا	از	تصمیم	های	واشنگتن	درباره	قدس	و	سپاه	پاسداران	
انقلاب	اسلامی	نیست	و	این	نشانه	شکست	سیاست	های	آمریکا	در	منطقه	و	ضعف	آن	
است.وی	خاطر	نشان	کرد:	تغییرات	و	تصمیم	های	اخیر	امریکا	در	منطقه	موجب	شده	
است	تا	دو	کشور	هماهنگی	های	بیشتری	را	در	همه	سطوح	منطقه	ای	و	بین	المللی	
در	راستای	منافع	مشترک	و	افزایش	سطح	امنیت	و	ثبات	در	منطقه	داشته	باشند.اسد	
و	ظریف	در	دیدار	امروز	همچنین	در	خصوص	توافق	های	اقتصادی	امضا	شده	بین	دو	
کشور،	برنامه	های	مشترک	و	مراحل	اجرای	آن	و	سختی	هایی	پیش	روی	و	افزایش	سطح	
همکاری	ها	در	دیگر	بخش	ها	گفت	و	گو	و	تبادل	نظر	کردند.بر	اساس	این	گزارش،	۱۱	
توافق	اقتصادی	و	توافقنامه	راهبردی	مشترک	در	جریان	سفر	اسحاق	جهانگیری	معاون	
اول	رئیس	جمهوری	اسلامی	در	9	بهمن	۱۳97	به	سوریه	بین	دو	کشور	امضا	شد.اسد	
و	ظریف	در	این	دیدار	همچنین	بر	ضرورت	توسل	به	روش	های	دیپلماتیک	از	سوی	
برخی	کشورهای	غربی	و	در	راس	آنها	امریکا	در	ارتباط	با	مسایل	منطقه	به	جای	تروریسم	
اقتصادی	علیه	کشورهایی	که	با	سیاست	های	آنها	مخالف	هستند،	تاکید	کردند.دو	طرف	
در	ارتباط	با	گفت	وگوهای	آستانه	در	ارتباط	با	حل	بحران	سوریه	نیز	بر	لزوم	ارتباط	و	
هماهنگی	دایم	بین	دمشق	و	تهران	برای	تحقق	منافع	ملی	سوریه	تاکید	کردند.رئیس	
جمهوری	سوریه	در	پایان	بار	دیگر	جان	باختن	شماری	از	ایرانیان	را	در	حادثه	سیل	اخیر	به	
ملت	و	دولت	ایران	تسلیت	گفت.اسد	پیشتر	با	ارسال	پیام	درگذشت	شماری	از	هموطنان	

در	جریان	سیل	اخیر	را	تسلیت	گفته	بود.	

سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان:

پرونده شکایت خاتمی از 
کریمی قدوسی مختومه نشده است

سخنگوی	هیات	نظارت	بر	رفتار	نمایندگان	مجلس	گفت:	پرونده	شکایت	سید	محمد	
خاتمی	رییس	دولت	اصلاحات	از	کریمی	قدوسی	نماینده	مشهد	مختومه	نشده	است.

»محمد	جواد	جمالی«	درباره	شکایت	حجت	الاسلام	سید	محمد	خاتمی	رییس	دولت	
اصلاحات	از	کریمی	قدوسی	افزود:	این	شکایت	هنوز	مختومه	نشده	بلکه	قرار	است	مجددا	
از	نماینده	مشهد	دعوت	شود	که	توضیحات	خود	را	ارائه	کند.وی	افزود:	شکایت	جمعی	
از	نمایندگان	مجلس	از	غلامعلی	جعفرزاده	ایمن	آبادی	نماینده	رشت	درباره	صحبت	
های	وی	درمورد	متقاضیان	استیضاح	رییس	جمهوری	هم	در	جلسه	این	هیات	مطرح	
شد	که	با	تصمیم	اعضا	قرار	شد	از	جعفرزاده	برای	ارائه	توضیحاتی	دعوت	کنیم.وی	ادامه	
داد:	هنوز	ما	درگیر	موضوع	جلسه	استیضاح	علی	ربیعی	وزیر	پیشین	تعاون،	کار	و	رفاه	
اجتماعی	هستیم،	قرار	شد	انوشیروان	محسنی	بندپی	استاندار	تهران	و	رییس	پیشین	
سازمان	حفاظت	محیط	زیست	در	جلسه	بعدی	هیات	نظارت	بر	رفتار	نمایندگان	حضور	
یابند	و	توضیحاتی	در	این	باره	ارائه	کند.نماینده	مردم	فسا	در	مجلس	افزود:	شکایت	کامران	
دانشجو	وزیر	دولت	احمدی	نژاد	از	محمود	صادقی	نیز	در	این	هیات	مطرح	شد،	در	جلسه	
هیات	نظارت	این	سوال	مطرح	بود	که	چرا	صادقی	حکم	رای	بدوی	کامران	دانشجو	در	

دیوان	محاسبات	را	اعلام	کرد	چون	دانشجو	مدعی	است	که	بعدا	تبرئه	شده	است.

ظریف در دیدار با ولید المعلم؛

مقاومت سوریه منطقه را از خطر بزرگ نجات داد
»محمد	جواد	ظریف«	وزیر	امور	خارجه	گفت:	مقاومت	دولت	و	ملت	سوریه	در	برابر	

تروریسم	منطقه	را	از	یک	خطر	و	توطئه	بزرگ	نجات	داد.
»محمد	جواد	ظریف«	در	ادامه	سفر	به	سوریه	با	ولید	معلم	همتای	سوری	خود	دیدار	
و	در	خصوص	مهمترین	موضوعات	فی	مابین	در	روابط	دوجانبه،	تحولات	منطقه	ای	و	
جهانی	از	جمله	تحولات	شمال	آفریقا	گفت	وگو	کرد.	ظریف	در	این	دیدار	با	تاکید	بر	اینکه	
مقاومت	دولت	و	ملت	سوریه	در	برابر	خطر	تروریسم،	منطقه	را	از	یک	خطر	و	توطئه	بزرگ	
نجات	داد،	بر	لزوم	خروج	همه	تروریست	ها	از	سوریه	و	احترام	به	حاکمیت	و	تمامیت	
ارضی	سوریه	تاکید	کرد.وزیر	امور	خارجه	سوریه	هم	با	اشاره	به	همکاری	های	دو	کشور	
در	سال	های	اخیر	گفت:	این	همکاری	ها	موجب	شد	تا	توطئه	های	بزرگی	را	خنثی	کنیم	
و	لازم	است	این	همکاری	ها	تداوم	و	تعمیق	یابد.ظریف	پس	از	این	دیدار	در	گفت	و	گو	با	
خبرنگاران	گفت:	گروه	النصره	تهدیدی	جدی	برای	مردم	ادلب	و	مردم	اطراف	به	ویژه	حلب	
هست	و	همه	ما	در	گروه	آستانه	در	این	زمینه	موظف	هستیم	با	جدیت	کار	را	دنبال	کنیم.
وزیر	امور	خارجه	تاکید	کرد:	من	هم	در	سفر	به	ترکیه	حتما	در	این	زمینه	صحبت	
خواهم	کرد.	وزیر	امور	خارجه	در	صدر	هیاتی	و	برای	سفری	دو	روزه	عازم	دمشق	شده	
است،	دیروز	در	بدو	ورود	به	این	کشور،	تلاش	برای	پیگیری	پیروزی	های	میدانی،	
هماهنگی	سیاست	های	کشورهای	منطقه	و	همینطور	طراحی	برای	پیشبرد	گفت	و	گوها	
به	منظور	رسیدن	به	راه	حل	سیاسی	در	سوریه	را	از	اهداف	این	سفر	ذکر	کرد.محمد	جواد	
ظریف	وزیر	امور	خارجه	همچنین	با	بشار	اسد	رییس	جمهوری	سوریه	دیدار	و	گفت	و	
گو	کرد.وزیر	امور	خارجه	با	حضور	در	زینبیه	دمشق	بارگاه	حضرت	زینب	سلام	الله	علیها	

را	زیارت	کرد.

وزیر دفاع:

تروریست نامیدن سپاه 
نشان از ناکارآمدی حقه تحریم است

وزیر	دفاع	و	پشتیبانی	نیروهای	مسلح	گفت:	قرار	دادن	نام	سپاه	در	لیست	تروریستی	از	
سوی	آمریکا	نشان	از	ناکارآمد	شدن	حقه	تحریم	ایران	از	سوی	آمریکاست.

امیر	سرتیپ	»امیر	حاتمی«	در	جلسه	علنی	روز	-	سه	شنبه	-	مجلس	شورای	اسلامی	
موافقت	دولت	را	با	کلیات	طرح	دو	فوریتی	»اقدام	متقابل	در	برابر	اعلام	سپاه	پاسداران	
انقلاب	اسلامی	به	عنوان	سازمان	تروریستی	توسط	ایالات	متحده	آمریکا«	را	اعلام	کرد.

وی	اظهارداشت:	اهتمام	یکپارچه،	هوشمندانه	و	به	هنگام	مجلس	شورای	اسلامی	در	
پاسداری	از	حقوق	مسلم	کشور	و	سپاه	پاسداران	و	همچنین	رویکرد	تضمینی	و	گفتمانی	
شفاف	و	قاطع	برای	صیانت	از	امنیت	ملی	و	دفاع	همه	جانبه	و	کارآمد	در	برابر	سیاست	های	
خصمانه،	بی	ثبات	ساز	و	مداخله	گرایانه	دولت	مستکبر	آمریکا	و	شبکه	های	تروریستی	
تحت	حمایت	آن	و	طراحی	پیش	نویس	قانون	اقدام	متقابل	در	برابر	اعلام	سپاه	پاسداران	
به	عنوان	سازمان	تروریستی	تجلی	اراده	ملی	و	مردمی	در	صیانت	از	جایگاه	انقلابی	سپاه	
از	یک	سو	و	اقدام	مشروع	و	دفاعی	است	که	این	اقدام	را	ارج	می	نهیم.وی	از	تقویت	و	رفع	
ابهامات	بودجه	دفاعی	در	قانون	بودجه	سال	98	تشکر	کرد	و	گفت:	توطئه	های	آمریکا	
شیطان	بزرگ	در	40	سال	بزرگ،	استقلاب	و	تمامیت	ارضی	نظام	و	انقلاب	اسلامی	
همواره	وجود	داشته	است	اما	همواره	حرکت	و	پیروزی	قاطع	با	فضل	و	نصرت	خداوند	با	

ملت	بزرگ	ایران	بوده	است.
وزیر	دفاع	ادامه	داد:	اینک	نیز	شیطان	بزرگ	با	تروریستی	خواندن	سپاه	مترصد	است	
که	مانع	از	نفوذ	آرمان	های	عاشورایی	و	قدرت	بازدارنده	دفاعی	ایران	اسلامی	شود،	این	
توطئه	نیز	با	شکست	مواجه	خواهد	شد	کما	این	که	جنگ	نرم	و	سخت	در	شکل	و	
محتوای	نظامی	و	امنیتی	تا	فرهنگی	و	اجتماعی	در	برابر	فرهنگ	جهاد	و	شهادت	و	

مدیریت	ظرفیت	های	انقلاب	اسلامی	با	شکست	مواجه	شده	است.

مصطفی کواکبیان:

تمام نمایندگان به دنبال تهیه
 طرح تقویت جایگاه سپاه بودند

نماینده	مردم	تهران	در	مجلس	شورای	اسلامی	گفت:تمامی	نمایندگان	اعم	از	
اصلاح	طلب،	اصولگرا	و	مستقلان	مجلس	به	دنبال	تدوین	و	تهیه	چنین	طرحی	بودند	لذا	
برخی	سخنان	مبنی	بر	قرار	دادن	انحصار	این	طرح	در	اختیار	عده	ای	خلاف	وحدت	است.
مصطفی	کواکبیان«	در	جلسه	علنی	نوبت	عصر	امروز	سه	شنبه	مجلس	شورای	
اسلامی	افزود:	همه	نمایندگان	مجلس	از	سپاه	حمایت	کردند	و	در	چنین	شرایطی	بحث	

وحدت	و	اتحاد	در	میان	است	که	برخی	آن	را	به	هم	می	زنند.
نماینده	مردم	تهران	همچنین	توضیح	داد:	در	طول	۳	سال	گذشته،	کمیسیون	امنیت	
ملی	و	سیاست	خارجی	مجلس	9	قانون	علیه	آمریکا	به	تصویب	رسانده	در	حالی	که	در	
کنگره	آمریکا	4	قانون	بیشتر	نبوده	است	و	فرمایش	رهبر	انقلاب	نیز	ناظر	بر	طرح	هایی	
است	که	در	این	خصوص	مطرح	شده	است.به	گزارش	ایرنا،	نمایندگان	مجلس	شورای	
اسلامی	در	جلسه	علنی	نوبت	عصر	دیروز	سه	شنبه	مجلس	شورای	اسلامی	با	204	
رای	موافق،	2	رای	مخالف	و	بدون	رای	ممتنع	از	207	نماینده	حاضر	با	کلیات	طرح	دو	
فوریتی	اقدام	متقابل	در	برابر	اعلام	کردن	سپاه	پاسداران	انقلاب	اسلامی	به	عنوان	سازمان	

تروریستی	توسط	ایالات	متحده	آمریکا	موافقت	کردند.

معاون	اول	رییس	جمهوری،	اولویت	
نخست	دولت	در	مدیریت	بحران	ناشی	از	
سیل	را	پرداخت	هزینه	خسارات،	تعمیر	
و	ساخت	مسکن	برای	مردم	سیل	زده	

عنوان	کرد.
دومین	 در	 جهانگیری«	 »اسحاق	
برای	 مالی	 منابع	 تامین	 نحوه	 جلسه	
جبران	خسارات	سیل	در	هفته	جاری	که	
دیروز-	سه	شنبه-	به	ریاست	وی	برگزار	
شد،	اظهار	داشت:	تامین	اسباب	و	وسایل	
زندگی	مردم	نیز	از	اولویت	های	مهم	است	
که	دولت	آن	را	در	دستور	کار	خود	دارد	و	

باید	در	زمانی	کوتاه	پرداخت	کرد.
معاون	اول	رییس	جمهوری	با	یادآوری	
این	که	کسب	و	کار	مردم	نیز	در	مناطق	
سیل	زده	دچار	آسیب	و	خسارت	شده	
است،	خاطرنشان	کرد:	کسب	و	کار	مردم	
در	مناطق	سیل	زده	بخصوص	در	بخش	
کشاورزی	متحمل	خسارات	زیادی	شده	
است	که	بر	اساس	شاخص	هایی	که	به	
تصویب	هیات	دولت	رسیده	است،	این	
زمان	 کوتاه	ترین	 در	 باید	 نیز	 خسارات	

حداکثر	طی	دو	ماه	جبران	شود.
جهانگیری	با	تاکید	بر	این	که	پرداخت	
کمک	های	بلاعوض	و	تسهیلات	ارزان	
قیمت	باید	به	سرعت	به	مردم	مناطق	
دولت	 افزود:	 شود،	 پرداخت	 زده	 سیل	
مطابق	تأکید	مقام	معظم	رهبری	تمرکز	
از	 حداکثری	 استفاده	 بر	 را	 خود	 اصلی	
ظرفیت	های	بودجه	معطوف	کرده	است	
و	تا	جایی	که	امکان	داشته	باشد	از	محل	
تامین	 را	 خسارات	 های	 هزینه	 بودجه،	
با	 باشد	 لازم	 چنانچه	 اما	 کرد،	 خواهد	
موافقت	رهبری	از	منابع	صندوق	توسعه	

ملی	نیز	استفاده	خواهد	کرد.
معاون	اول	رییس	جمهوری	با	اشاره	
به	مصوبه	جلسه	روز	شنبه	که	مقرر	شد	
رییس	سازمان	برنامه	و	بودجه،	وزیر	امور	
بانک	 کل	 رییس	 و	 دارایی	 و	 اقتصادی	
مرکزی	گزارش	ظرفیت	های	مالی	بودجه	
را	برای	جبران	خسارات	سیل	ارائه	کنند،	
ظرفیت	 اعلام	 به	 توجه	 با	 کرد:	 تاکید	
های	قانونی	بودجه	سال	98	و	تسهیلات	
اعلام	 این	جلسه	 الحسنه	که	در	 قرض	
شد،	چنانچه	کسری	وجود	داشته	باشد	
از	ظرفیت	های	دیگر	از	جمله	صندوق	
توسعه	ملی	استفاده	خواهد	شد	که	بخش	
آینده	 ماه	 دو	 در	 مردم	 خسارت	 اصلی	

پرداخت	شود.
عبدالرضا	رحمانی	فضلی	وزیر	کشور	به	
عنوان	فرماندهی	مدیریت	بحران	سیل	نیز	
در	این	جلسه	گزارشی	از	برگزاری	جلسات	
خسارات	 برآورد	 برای	 روزانه	 و	 مستمر	
ناشی	از	سیل	ارائه	کرد	و	گفت:	با	توجه	
به	اینکه	بحران	سیل	هنوز	خاتمه	نیافته	

و	در	روزها	و	هفته	های	آینده	نیز	احتمال	
قوع	سیل	و	بروز	خسارت	وجود	دارد،	باید	
به	طور	مستمر	و	روزانه	برآورد	خسارات	
محاسبه	شود	تا	همه	کسانی	که	متحمل	

خسارت	شده	اند	مد	نظر	قرار	گیرند.
وی	ادامه	داد:	برآوردهای	اولیه	نشان	
می	دهد	که	خسارات	ناشی	از	سیل	اخیر	
در	استان	های	مختلف	به	ویژه	گلستان،	
لرستان	و	خوزستان	در	حدود	40	هزار	

میلیارد	تومان	بوده	است.	
که	 این	 بر	 تاکید	 با	 فضلی	 رحمانی	
برآورد	خسارات	به	صورت	دقیق	و	واقع	
وهله	 در	 افزود:	 شود،	 می	 انجام	 بینانه	
های	 پرداخت	کمک	 دنبال	 به	 نخست	
جبران	 و	 تسهیلات	 پرداخت	 بلاعوض،	
موقت،	 مسکن	 تامین	 نیز	 و	 خسارات	
تعمیرات	و	بازسازی	خانه	های	تخریب	

شده	مردم	هستیم.
محمدباقر	نوبخت	رییس	سازمان	برنامه	
و	بودجه	نیز	در	این	جلسه	تاکید	کرد:	
ظرفیت	کارشناسی	فنی	و	مهندسی	این	

سازمان	در	خدمت	مدیریت	جامع	بحران	
سیل	قرار	دارد	تا	برآورد	خسارات	دقیق	و	

کارشناسی	باشد.
و	 برنامه	 سازمان	 کرد:	 تصریح	 وی	
بودجه	تمام	ظرفیت	خود	را	برای	پرداخت	
کمک	های	بلاعوض	و	تسهیلات	به	مردم	
مناطق	سیل	زده	در	اختیار	قرار	خواهد	
تومان	 میلیارد	 	7000 حدود	 که	 داد	
امکان	استفاده	از	ظرفیت	قانونی	بودجه	به	
صورت	نقد	و	اوراق	و	جابجایی	وجود	دارد	
و	اعتبار	مورد	نیاز	برای	بازسازی	زیربناها	
که	بالغ	بر	۱۳000	میلیارد	تومان	است	
در	دست	بررسی	است.	رییس	کل	بانک	
مرکزی	هم	در	این	جلسه	از	آمادگی	این	
بانک	برای	پرداخت	5000	میلیارد	تومان	
تسهیلات	قرض	الحسنه	به	سیل	زدگان	

در	کوتاهترین	زمان	ممکن	خبر	داد.	
سعید	نمکی	وزیر	بهداشت،		درمان	و	
آموزش	پزشکی	نیز	در	این	جلسه	گزارشی	
از	اقدامات	صورت	گرفته	برای	پیشگیری	
از	شیوع	بیماری	در	مناطق	سیل	زده	ارائه	
بهداشت	 سازمان	 رییس	 کرد:	 عنوان	 و	
اقدامات	 از	 تلفنی	 تماس	 در	 جهانی	
جمهوری	اسلامی	ایران	در	جلوگیری	از	
بیماری	ها	که	با	وجود	گستردگی	سیل	
تا	کنون	هیچ	مورد	بیماری	اپیدمی	در	
مناطق	سیل	زده	مشاهده	نشده	است،	
وزرای	 نشست	 این	 ادامه	 کرد.در	 تشکر	
نیرو،	جهاد	کشاورزی	و	راه	و	شهرسازی	
گزارشی	از	برآورد	خسارات	وارد	شده	به	
بخش	زیرمجموعه	خود	در	استان	های	
سیل	زده	ارائه	و	پیشنهاداتی	را	برای	تامین	
منابع	مالی	جهت	جبران	خسارات	وارده	

مطرح	کردند.

رئیس	کمیسیون	امنیت	ملی	و	سیاست	
موضوع	 اینکه	 بیان	 با	 مجلس	 خارجی	
قرار	دادن	نام	سپاه	در	لیست	گروه	های	
تروریستی	توسط	آمریکا	با	بررسی	و	لوایح	
مرتبط	با	FATF	مقوله	های	جداگانه	ای	
هستند،	گفت:	نباید	فعالیت	مرتبط	با	گروه	
اقدام	ویژه	مالی	)FATF(	را	در	قالب	روابط	
با	آمریکا	دید.	همچنین	باید	از	هر	اقدامی	
که	باعث	انزوای	بین	المللی	ایران	می	شود،	

پرهیز	کرد.
حشمت	الله	فلاحت	پیشه	در	گفت	وگو	
با	ایسنا،	در	واکنش	به	برخی	اظهار	نظرها	
مبنی	بر	اینکه	با	قرار	گرفتن	نام	سپاه	در	

لیست	گروه	های	تروریستی	توسط	آمریکا	
لوایح	مرتبط	با	FATF	در	مجمع	تشخیص	
تصویب	نخواهد	شد،	گفت:	این	دو	مقوله	

جدا	از	هم	هستند.
وی	توضیح	داد:	بنده	اولین	کسی	بودم	
که	تاکید	داشتم	که	باید	با	اقدام	آمریکا	
مقابله	به	مثل	کرد	و	نظامیان	آمریکا	در	
منطقه	را	در	لیست	سیاه	قرار	داد.	ما	ملزم	
به	مقابله	به	مثل	و	نه	تصاعد	و	گسترش	

بحران	هستیم.
فلاحت	پیشه	افزود:	آمریکای	امروز	و	تل	
آویو	جریان	هایی	را	راه	انداختند	که	تلاش	
می	کنند	ایران	را	وارد	میدان	جنگ	و	کمین	

گاه	تشنج	کنند	که	نباید	وارد	این	کمین	گاه	
شویم.	رفتارهایی	در	پیش	گرفته	که	باید	با	
منطقه	نسبت	به	آنها	واکنش	نشان	دهیم.

رئیس	کمیسیون	امنیت	ملی	و	سیاست	
خارجی	مجلس	با	تاکید	بر	اینکه	ما	به	
آمریکا	اعلام	جنگ	نکردیم،	گفت:	این	گفتار	
که	آمریکایی	ها	باید	منتظر	تابوت	باشند	را	
قبول	ندارم.	تا	زمانی	که	مقتضیات	دفاعی	
ما	اقتضا	نکند	از	کشته	شدن	آمریکایی	ها	
خوشحال	نخواهیم	شد.	باید	این	موارد	را	در	
نظر	گیریم	و	مانع	از	این	شویم	که	وارد	یک	
مرحله	بحرانی	شده	که	به	سود	افراطیون	

شکل	می	گیرد.

	FATF	موضوع	داد:	ادامه	پیشه	فلاحت
و	لوایح	پالرمو	و	CFT	مقوله	های	جدا	از	
اقدام	آمریکا	هستند،	جمهوری	اسلامی	
ایران	نباید	فعالیت	مرتبط	با	FATF	را	در	
قالب	روابط	با	آمریکا	ببیند	که	هر	کدام	
شرایط	خاص	خود	را	دارند.	هر	چند	که	
معتقدم	این	شرایط	منجر	به	اثرات	منفی	

هم	می	شود.
وی	در	جمع	بندی	گفت:	در	شرایط	
کنونی	تلاش	دشمنان	منزوی	کردن	ما	در	
عرصه	بین	المللی	است.	لذا	باید	با	هر	اقدامی	
که	باعث	انزوای	بین	المللی	ایران	می	شود،	

مخالفت	کرد.

معاون اول رییس جمهوری:

جبران خسارات و ساخت مسکن سیل زدگان دراولویت است

حشمت الله فلاحت پیشه: 

نباید فعالیت مرتبط با FATF را در قالب روابط با آمریکا دید

اخبــار سرمـقاله

یادداشت)1(

یادداشت)2(

یک	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	درباره	ایده	حضور	مشروط	اصلاح	طلبان	در	انتخابات	
آینده	مجلس	و	اقبال	عمومی	به	آن	می	گوید:	اگر	حاکمیت	تردید	عمومی	برای	حضور	
در	انتخابات	را	از	بین	نبرد،	نه	مشارکت	چندانی	در	انتخابات	وجود	خواهد	داشت	و	نه	

اصلاح	طلبان	لیست	مورد	حمایت	خود	را	به	شکل	گذشته	ارائه	می	دهند.
عبدالله	ناصری،	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	درباره	یادداشت	اخیر	سعید	حجاریان	
مبنی	بر	حضور	مشروط	اصلاح	طلبان	در	انتخابات	آینده	مجلس	شورای	اسلامی	به	
ایرناپلاس	می	گوید:	هیچ	راهی	جز	این	نیست.	انتخابات	مجلس	در	سال	94	نیز	در	
همین	شرایط	حداقلی	برگزار	شد	و	مجلس	در	زمینه	های	قانونگذاری،	سیاسی	و	
اجتماعی	دستاورد	چندانی	نداشت.	یعنی	در	مقایسه	با	انتظاری	که	نسبت	به	لیست	
امید	در	جامعه	به	وجود	آمد،	دستاوردی	برای	جامعه	مدنی	و	جامعه	رأی	دهنده	به	
اصلاحات	نداشت.	وی	در	همین	راستا	می	افزاید:	به	این	نکته	نیز	باید	توجه	داشت	که	
انتخابات	های	92،	94	و	96	از	نقش	آفرینی	یک	شخصیت	کاریزماتیک	متاثر	بود	و	وی	
امروز	خود	بر	این	باور	است	که	شرایط	به	گونه	ای	است	که	زمانی	می	توان	به	حضور	در	
انتخابات	برای	حمایت	از	اصلاح	طلبان	امیدوار	بود	که	نامزدهای	رأی	آوری	در	انتخابات	
مجلس	حضور	داشته	باشند	و	در	واقع،	این	مبنای	سخن	اصلی	آقای	حجاریان	مبنی	

بر	مشارکت	مشروط	است.	
این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	در	پاسخ	به	این	پرسش	که	با	توجه	به	عملکرد	ضعیف	

امیدی	ها	در	مجلس	و	وعده	های	تحقق	نیافته	دولت	که	مورد	حمایت	اصلاح	طلبان	
بوده	است،	می	توان	با	طرح	حضور	مشروط،	دوباره	مردم	را	برای	حضور	در	انتخابات	
مجلس	بسیج	کرد	یا	نه،	می	گوید:	بی	شک	اقبال	جامعه	نسبت	به	جریان	های	سیاسی	
در	مقایسه	با	دو	سال	قبل	ضعیف	تر	شده	است.	اما	تردید	نکنید	اگر	قرار	باشد	جامعه	نگاه	
اعتماد	آمیز	خود	را	به	نظام	سیاسی	اصلاح	و	تربیت	کند	و	در	مسیر	گفتمانی	جمهوری	

اسلامی	حرکت	کند،	قطعاً	راهی	جز	گفتمان	اصلاح	طلبی	ندارد.	
ناصری	ادامه	می	دهد:	با	توجه	به	عملکرد	آقای	روحانی	در	دوره	دوم،	قطعاً	بخش	
قابل	توجهی	از	جامعه	نسبت	به	رأی	دادن	دچار	تردید	شده	اند.	برای	جلب	حضور	مردم	
در	انتخابات	ضروری	است	که	تردید	عمومی	از	بین	برود	و	برای	این	کار	باید	نظارت	
استصوابی	و	مجاری	ورود	چهره	های	برابر	و	توانمند	برای	قانونگذاری	اصلاح	شود.	در	غیر	
این	صورت،	پیش	بینی	من	این	است	که	نه	مشارکت	چندانی	وجود	خواهد	داشت	و	نه	

اصلاح	طلبان	لیست	موردحمایتی	را	به	شکل	گذشته	خواهند	داد.
سعید	حجاریان،	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	اخیراً	در	یادداشتی	که	در	سایت	جماران	
منتشر	شده،	نوشته	است:	»	اصلاح	طلبی	باید	موضع	خود	در	برابر	انتخابات	را	به	صراحت	
و	با	جزییات	کامل	اعلام	کند.	در	کوتاه	مدت،	شاید	عقلانی	ترین	راهبرد	را	بتوان	در	
مشارکت	مشروط	جست؛	از	فرصت	انتخابات	استفاده	کرد،	ولی	چنانچه	شروط	مطرح	

شده	برآورده	نشد،	عطای	انتخابات	را	به	لقایش	بخشید.«

عبدالله ناصری:

احتمال دارد اصلاح طلبان لیستی در انتخابات آینده نداشته باشند

معاون	علمی	و	فناوری	رئیس	جمهور	دست	روی	یکی	
از	نقاط	درد	استان	کهگیلویه	و	بویراحمد	گذاشت	و	گفت	
گاهی	مدیران	منطقه	ای	و	استانی	پیرو	سیاست	های	کلی	
دولت	حرکت	نمی	کنند	و	امکانات	و	تجهیزات	خود	را	از	

دیگر	بخش	ها	دریغ	می	کنند.
سورنا	ستاری	که	فرمانده	ستاد	اقتصاد	مقاومتی	استان	
کهگیلویه	و	بویراحمد	نیز	هست	در	سفر	یک	روزه	به	این	
استان	تاکید	کرد	که	در	دستگاه	های	دولتی	استان	ها	و	
مناطق	مسائلی	را	مشاهده	می	کنیم	که	اصلا	در	دولت	

وجود	ندارد.
وی	تصریح	کرد	:	کشور	در	شرایطی	نیست	که	کسی	
املاک	و	تجهیزات	خود	را	مخفی	یا	دریغ	کند	ضمن	آنکه	
تجهیزات	و	فضاهای	موجود	متعلق	به	کشور	است	و	پول	
این	اداره،	آن	دانشگاه	،	این	وزارتخانه	و	آن	دستگاه	نیست.
ستاری	در	نشست	بررسی	مصوبات	و	موانع	پیش	روی	
طرح	های	اقتصاد	مقاومتی	استان	تاکید	کرد	آینده	صنعت	
از	آن	شرکت	های	دانش	بنیان	است	و	شرکت	های	دانش	
بنیان	نیز	باید	از	دل	پارک	های	علم	و	فناوری	بیرون	بیایند.
وی	ادامه	داد:	دانشگاه	ها	و	پژوهشکده	ها	باید	برای	حل	
مشکلات	استان	وارد	میدان	شده	و	تولید	دانش	کنند	اما	
وظیفه	ارایه	محصول	را	ندارند	و	باید	برای	این	کار	شرکت	

های	خصوصی	و	دانش	بنیان	تاسیس	شوند.
ستاری	با	بیان	اینکه	شرکت	ها	باید	در	پارک	های	
علم	و	فناوری	ایجاد	شوند	گفت:برای	اینکه	فضای	استان	
به	این	سمت	برود	باید	محیط	و	زیرساخت	برای	مراکز	
رشد	و	پارک	علم	و	فناوری	فراهم	شود.	برای	اینکه	پارک	
علم	و	فناوری	توانمندی	ایجاد	بشود	باید	امکانات	استان	

متمرکز	شود.
معاون	رئیس	جمهور	با	اشاره	به	مشکلات	پارک	علم	و	
فناوری	استان	از	جمله	تامین	فضای	فیزیکی	تصریح	کرد:	
برای	ساخت	پارک	علم	و	فناوری	نمی	توان	از	صفر	شروع	
کرد	و	به	جای	دوباره	کاری،	باید	فضا	ها	و	زیر	ساخت	های	
بی	استفاده	دانشگاه	آزاد	و	پیام	نور	که	جز	امکانات	دولتی	

هم	هست	را	به	پارک	علم	و	فناوری	واگذار	کنند.	
وی	به	مقاومت	دانشگاه	پیام	نور	برای	عدم	واگذاری	
سوله	ای	که	در	نشست	های	گذشته	اقتصاد	مقاومتی	قرار	
بوده	به	پارک	واگذار	شود	نیز	واکنش	نشان	داد	و	گفت:	در	
دستگاه	های	دولتی	استان	ها	و	مناطق	مسائلی	را	مشاهده	

می	کنیم	که	اصلا	در	دولت	وجود	ندارد.
ستاری	تاکید	کرد:	کشور	در	شرایطی	نیست	که	کسی	
املاک	و	تجهیزات	خود	را	مخفی	یا	دریغ	کند	ضمن	آنکه	
تجهیزات	و	فضاهای	موجود	متعلق	به	کشور	است	و	پول	

این	اداره،	آن	دانشگاه	،	این	وزارتخانه	و	آن	دستگاه	نیست.
وی	با	بیان	اینکه	اگر	اداره	ای	از	واگذاری	ترس	دارد	می	
تواند	امکانات	خود	را	برای	مدت	زمان	مشخصی	در	اختیار	
سایر	بحش	ها	بگذارد	ادامه	داد:	تمامی	امکانات	موجود	
متعلق	به	این	مملکت	است	و	باید	همه	با	هم	و	در	کنار	

هم	فعالیت	کنند.
ستاری	تاکید	کرد:بخش	دولتی	موظف	است	امکانات	
خود	را	در	اختیار	بخش	خصوصی	متکی	به	منابع	انسانی	

بگذارد.
معاون	رئیس	جمهور	در	ادامه	تاکید	کرد	پس	از	شکل	
گیری	پارک	علم	و	فناوری	قدرتمند	موضوع	دیگری	که	
می	تواند	عامل	تقویت	اقتصاد	دانش	بنیان	شود	سنخیت	
و	همخوانی	طرح	ها	با	زیست	بوم	و	اکوسیستم	استان	
است	که	در	این	استان	شامل	گیاهان	دارویی،	گردشگری	

و	فناوری	اطلاعات	است.
وی	تاکید	کرد	:برای	کمک	به	شکل	گیری	چنین	
شرکت	های	دانش	بنیان	تنها	مسائل	مالی	مطرح	نیست	
و	اقدامات	فرهنگی	مانند	ایجاد	جایگاه	برای	کارآفرینان	
،	ارزش	آفرینی	برای	اشتغال	خصوصی	در	برابر	اشتغال	
دولتی،	ایجاد	بازار	و	حمایت	از	کسب	و	کارهای	کوچک	

می	تواند	منجر	به	توسعه	شود.

یک	فعال	سیاسی	گفت:هیچ	کاری	فوری	تر	و	ضروری	تر	از	
این	نیست	که	در	سطح	حاکمیت	به	شکل	گفت	وگو	و	اقناعی	

به	یک	اجماع	پایدار	برای	حل	چالش	های	کشور	برسیم.
مرتضی	مبلغ	در	اظهار	کرد:	سال	سختی	را	پیش	رو	
داریم،	به	دلیل	فشارهایی	که	به	جمهوری	اسلامی	وارد	
می	شود	این	سختی	افزایش	می	یابد.وی	خاطرنشان	کرد:	
از	طرفی	مشکل	تحریم	ها	وجود	دارد	و	از	طرفی	انباشتی	
از	مشکلات	و	چالش	هایی	رو	به	روی	کشور	است	که	طی	
سالیان	گذشته	ایجاد	شده	و	در	سال	های	اخیر	خود	را	
نشان	داده	است.مبلغ	تصریح	کرد:	چاره	ای	نداریم	جز	
اینکه	کل	دستگاه	حاکمه	بتواند	برای	حل	مشکلات	و	برون	
رفت	از	این	شرایط،	ساز	و	کار	اجرایی	را	برنامه	ریزی	کند.	
مسئولین	باید	برای	اقدام	های	پیش	رو	برنامه	ریزی	کنند.
این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	گفت:	بزرگ	ترین	مشکل	
امروز	ما	این	است	که	در	سطح	حاکمه	نسبت	به	راه	حل	ها	
و	نحوه	برون	رفت	از	مشکلات	اجماع	نظر	وجود	ندارد.	
در	سیاست	خارجی	یک	نگاه	تعاملی	وجود	دارد	و	یک	
نگاه	مقابل	این	است	که	باید	چالشی	عمل	کرد.	طبیعی	
است	که	اقدامات	این	دو	پیش	برنده	نیست	و	خنثی	کننده	
است.	در	بحث	اقتصادی	یک	نگاه	این	است	که	ساماندهی	

مالی	صورت	گیرد	هیچ	شبکه	ای	خارج	از	شبکه	شفاف	و	
روشن	معاملات	نداشته	باشد	اما	یک	جریان	فکری	مقابل	
هم	مخالف	این	امر	است.	این	موضوعات	در	حوزه	های	

مختلف	فرهنگی	و	هنری	هم	به	چشم	می	آید.
مبلغ	اظهار	عقیده	کرد:	هیچ	کاری	فوری	تر	و	ضروری	تر	
از	این	نیست	که	در	سطح	حاکمیت	به	شکل	گفت	وگو	و	
اقناعی	به	یک	اجماع	پایدار	برای	حل	چالش	های	کشور	
برسیم	و	در	آن	راستا	اقدام	کنیم.	در	آن	صورت	است	که	

می	توانیم	بر	بحران	ها	و	چالش	ها	فائق	بیایم.
وی	در	پایان	با	اشاره	به	انتخابات	پیش	رو	و	ضرورت	
مشارکت	مردمی	گفت:	سر	خوردگی	و	ناراحتی	که	در	
مردم	ایجاد	شده	است	و	خدای	ناکرده	ممکن	است	با	
کاهش	مشارکت	مردم	در	عرصه	انتخاباتی	رو	به	رو	شویم؛	
اگر	این	مواردی	که	ذکر	کردم	اتفاق	بیافتد،	مردم	ترغیب	
می	شوند	و	رأی	مثبت	خود	را	به	صورت	ساری	و	جاری	
در	جامعه	می	بینند	و	شور	و	نشاط	به	جامعه	باز	می	گردد.

سخنگوی وزارت کشور خبر داد

ارائه برنامه زمان بندی انتخابات به شورای نگهبان
سخنگوی	وزارت	کشور	با	بیان	اینکه	کلیات	و	برنامه	زمان	بندی	برگزاری	یازدهمین	دوره	انتخابات	مجلس	شورای	
اسلامی	و	اولین	میان	دوره	ای	پنجمین	دوره	انتخابات	مجلس	خبرگان	رهبری	به	شورای	نگهبان	ارسال	شد،	گفت:	
آموزش	های	دست	اندرکاران	و	مجریان	برگزاری	انتخابات	در	چند	سطح	انجام	خواهد	شد.سیدسلمان	سامانی	افزود:	
همایش	و	دوره	های	آموزشی	استانی	از	ابتدای	اردیبهشت	ماه	توسط	کارشناسان	دفتر	انتخابات	وزارت	کشور	با	حضور	
در	تمامی	استان	ها	انجام	خواهد	شد	و	معاونان	سیاسی	استانداری	ها،	مدیران	کل	سیاسی	و	انتخابات،	فرمانداران	و	
بخشداران	در	این	دوره	آموزشی	حاضر	خواهند	بود.قائم	مقام	وزیر	کشور	در	امور	مجلس	و	هماهنگی	استان	ها	تاکید	
کرد:	آموزش	های	منطقه	ای	از	دیگر	برنامه	های	وزارت	کشور	خواهد	بود	که	بر	این	اساس	استان	های	کشور	به	۱۱	گروه	
تقسیم	شده	اند	و	از	اول	مهر	ماه،	هر	هفته	مسئولان	و	مجریان	برگزاری	انتخابات	هر	گروه	در	یک	استان	حضور	یافته	

و	آموزش	های	لازم	به	آنها	داده	می	شود.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهور:

برخی مدیران استانی سیاست های دولت را دنبال نمی کنند

مرتضی مبلغ:

در سطح حاکمیت به اجماع پایدار برای حل چالش های کشور برسیم

احسان محمدی

هادی معیری نژاد

هادی معیری نژاد
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دلیل احساس درد در پهلوها

بارداری خارج از رحم زمانی رخ می دهد که تخمک بارور شده به جای کاشت در رحم، 
در لوله فالوپ قرار گرفته و رشد می کند. این یکی دیگر از دلایل احساس درد در پهلوها 

و وضعیتی اضطراری است زیرا در صورت عدم رسیدگی می تواند به مرگ منجر شود.
زمانی که بدن تلاش می کند از بروز مشکلی خبر دهد، همواره پیامی که قصد انتقال 
آن را دارد واضح و روشن نیست. هر گونه درد می تواند به مشکلات مختلفی اشاره داشته 

باشد و یکی از شایع ترین شرایط احساس درد در پهلوها است.
احساس درد در پهلو ها می تواند نشانگری برای شرایط مختلف از سندرم روده تحریک 
پذیر تا یک عفونت دستگاه ادراری باشد. اما تشخیص دلیل اصلی این شرایط بدون 
بررسی آن توسط یک پزشک دشوار است. در ادامه با برخی دلایل شایع احساس درد 

در پهلوها بیشتر آشنا می شویم.
آپاندیسیت

یکی از شایع ترین نشانه های آپاندیسیت، التهاب آپاندیس، احساس درد در پهلوی 
راست بدن است. در صورت عدم درمان، آپاندیسیت می تواند به مشکلات جدی منجر 
شود که از آن جمله می توان پریتونیت )Peritonitis( - عفونت در شکم که به طور بالقوه 
می تواند زندگی فرد را در معرض خطر قرار دهد - و تشکیل آبسه ای که تخلیه آن می 

تواند به هفته ها زمان نیاز داشته باشد، اشاره کرد.
عفونت دستگاه ادراری

عفونت های دستگاه ادراری - عفونت هایی که موجب تورم و درد در دستگاه 
ادراری می شوند - بسیار شایع هستند. احتمال ابتلا به یک عفونت دستگاه ادراری 
در زنان بیشتر از مردان است. موارد عفونت دستگاه ادراری که درمان نمی شوند 
می توانند موجب عفونی شدن کلیه ها، تب، حالت تهوع، و  احساس درد در پهلوها 

و کمر شوند.
کرامپ های قاعدگی

زنان طی دوره قاعدگی به طور معمول با احساس درد در ناحیه کمر مواجه هستند. 
خوشبختانه کرامپ های قاعدگی یا دیسمنوره از طریق مصرف قرص های خوراکی، 

درمان های هورمونی و تغییرات غذایی قابل تسکین است.
سنگ های کلیه

سنگ های کلیه می توانند موجب احساس دردی شدید در پهلوها شوند و در واقع این 
از شایع ترین نشانه های ابتلا به سنگ های کلیه سخت است. درد به طور معمول با خون 

در ادرار، حالت تهوع، تب، و ادرار بد بو همراه است.
سوء هاضمه

سوء هاضمه شدید می تواند موجب درد در پهلوی چپ و گاهی اوقات قسمت مرکزی 
شکم شود. سوء هاضمه اغلب در نتیجه خستگی عاطفی شدید یا سریع غذا خوردن 
شکل می گیرد. اما این شرایط می تواند نشانه ای از یک زخم معده، بیماری تیروئید، یا 
پانکراتیت مزمن نیز باشد. در صورت تجربه سوء هاضمه مکرر و طولانی مدت مراجعه به 

پزشک برای بررسی دقیق شرایط بهترین گزینه است.
کشیدگی ماهیچه

از بروز مساله ای خطرناک و شدید نیست. گاهی اوقات  درد همواره نشانه ای 
احساس درد در پهلوها تنها به واسطه یک کشیدگی ماهیچه ای شکل گرفته است. 
اغلب افرادی که ورزش می کنند یا وسایل سنگین را جابجا می کنند، این شرایط را 
تجربه می کنند. کشیدگی و فشار بر ماهیچه به طور معمول با استراحت و خوددرمانی 

بهبود می یابد.
کمر درد

کمر درد یکی از شایع ترین دلایل مراجعه افراد به پزشک است. درد می تواند به بخش 
های کناری و حتی جلو بدن نیز گسترش یابد. در شرایطی که این درد معمولا خود به 
خود بهبود می یابد، مراجعه به پزشک برای بررسی دقیق شرایط و اطمینان از این که 
مساله ای جدی، مانند آرتریت یا پوکی استخوان رخ نداده است، بهترین گزینه محسوب 

می شود.
بارداری خارج از رحم

بارداری خارج از رحم زمانی رخ می دهد که تخمک بارور شده به جای کاشت در 
رحم، در لوله فالوپ قرار گرفته و رشد می کند. این یکی دیگر از دلایل احساس درد 
در پهلوها و وضعیتی اضطراری است زیرا در صورت عدم رسیدگی می تواند به مرگ 

منجر شود.
سندرم روده تحریک پذیر

از علائم شایع سندرم روده تحریک پذیر می توان به معده درد، نفخ، احساس درد در 
پهلوها و اجابت مزاج نامنظم اشاره کرد.

آندومتریوز
آندومتریوز زمانی رخ می دهد که بافتی که دیواره داخلی رحم را پوشش می دهد در 
جایی خارج از این اندام ظاهر می شود. در شرایطی که امکان ابتلا به آندومتریوز بدون 
درد وجود دارد، علائم شایع این شرایط شامل درد در و اطراف قسمت پایینی شکم، 

قاعدگی های دردناک غیر معمول، و درد هنگام رابطه جنسی می شوند.
دیورتیکولیت

دیورتیکولیت یا التهاب پوشش داخلی دستگاه گوارش یکی از مقصران اصلی احساس 
درد در قسمت پایین سمت چپ شکم، به ویژه در افراد پیر است.

عدم تحمل لاکتوز
افرادی که از آنزیم لاکتاز کافی برای گوارش شیر و محصولات مبتنی بر شیر برخوردار 
نیستند، در واقع به عدم تحمل لاکتوز مبتلا هستند. از علائم عدم تحمل لاکتوز می 

توان به اسهال، نفخ، حالت تهوع، گاز بیش از حد، و درد در پهلوها و معده اشاره کرد.
سنگ کیسه صفرا

زمانی که صفرا سخت شده و در کیسه صفرا انباشته می شود، می تواند به تشکیل 
سنگ های کیسه صفرا منجر شود. این شرایط به طور معمول موجب احساس درد در 
قسمت بالایی شکم می شود، اما ممکن است موجب دردهای شدید و منقبض کننده 
در قسمت پایینی شکم نیز شود. تخلیه سنگ های کیسه صفرا از طریق عمل جراحی 

صورت می گیرد.

غذاهای سیر کننده کدامند؟
برخی از غذاها می توانند احساس سیری را سریع تر برای افراد ایجاد کنند. این غذاها 
اغلب ویژگی های خاصی دارند که گرسنگی را برطرف می کنند. خوردن غذاهایی 
که گرسنگی را برطرف می کنند، می توانند کالری مصرف کنندگان را کنترل کنند. با 

کاهش کل کالری مصرفی فرد در یک روز، به کاهش وزن او کمک می شود.
مواد غذایی سیر کننده ای که برای کنترل مصرف کالری و بهبود کلی سلامتی مفید 

هستند شامل:
سیب زمینی پخته

سیب زمینی آب پز یا پخته غنی از نشاسته، ویتامین C و چندین ماده مغذی دیگر 
است. مصرف سیب زمینی در کاهش اشتها موثر است.

حبوبات
لوبیا، نخود و عدس بسیار مغذی هستند، آنها کربوهیدرات های قابل هضم با هضم 

پروتئین و محتوای فیبر هستند.
این حبوبات برای جبران گرسنگی و مدیریت مصرف کالری مفید هستند.

غذاهای با فیبر بالا
یکی از عملکردهی مهم فیبر کنترل قند خون و کلسترول است. مصرف فیبر برای 

احساس سیری مفید است.
مواد غذایی با فیبر بالا عبارتند از:

جو
نان گندم کامل

حبوبات
سبزیجات

میوه ها
محصولات لبنی کم چرب

افزایش مصرف محصولات لبنی کم چرب می تواند سبب تسریع و کاهش مصرف غذا 
در کوتاه مدت شود.

تخم مرغ
تخم مرغ منبع عالی از پروتئین، ویتامین ها، و مواد معدنی هستند. آنها همچنین تاثیر 

منفی بر کاهش گرسنگی دارند.
آجیل

آجیل دارای پروتئین و چربی غیر اشباع است که چربی های سالم دارد. خوردن آجیل 
به عنوان یک میان وعده ممکن است به تسریع گرسنگی بین وعده های غذایی کمک 

کند، بدون اینکه باعث افزایش وزن شود.
گوشت بدون چربی و ماهی

گوشت و ماهی هر دو دارای پروتئین بالا و کم چرب اشباع هستند. رژیم های غذایی 
حاوی مقادیر بالایی از پروتئین می توانند به طور موثر به کنترل اشتها و کاهش وزن کمک 

کنند.

علمی و سلامت 

به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 
از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه اول

موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 
سلام علیکم 

پرونده  کلاسه  به  ضمائم  و  دادخواست  و  دادرسی  وقت  ابلاغ  آگهی  احترام  با 
1160/1/97

وقت رسیدگی :  روز دو شنبه تاریخ 98/3/13 ساعت 9/20 حوزه اول
خواهان: شرکت تعاونی روستایی انقلاب کرشته شهریار

خوانده : مهران افشاری و رضا اشجعی
خواسته: مطالبه وجه سفته

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه حل 
اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده 
به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ نشرآخرین 
آگهی لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه حضور یابد 

خواهد بود.
م.الف 5325
شورای حل اختلاف حوزه اول شهریار

..........................................
به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 

از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه اول
موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 

سلام علیکم 
پرونده  کلاسه  به  ضمائم  و  دادخواست  و  دادرسی  وقت  ابلاغ  آگهی  احترام  با 

1161/1/97
وقت رسیدگی :  روز دو شنبه تاریخ 98/3/13 ساعت 9/40 حوزه اول

خواهان: شرکت تعاونی روستایی انقلاب کرشته شهریار
خوانده : حسین طاهر و فاطمه نصیری 

خواسته: مطالبه وجه چک
خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه حل 
اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده 
به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ نشرآخرین 
آگهی لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه حضور یابد 

خواهد بود.
م.الف 5326
شورای حل اختلاف حوزه اول شهریار

..........................................
به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 

از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه 12
موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 

سلام علیکم 
پرونده  کلاسه  به  ضمائم  و  دادخواست  و  دادرسی  وقت  ابلاغ  آگهی  احترام  با 

1078/12/98
وقت رسیدگی :  روز شنبه تاریخ 98/3/4 ساعت 15/30 حوزه دوازدهم

خواهان: شرکت تعاونی روستایی انقلاب کرشته شهریار
خوانده : رباب خسروی اسماعیل احمدی و محمد باقر نظری 

خواسته: مطالبه چک
خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه حل 
اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده 
به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ نشرآخرین 
آگهی لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه حضور یابد 

خواهد بود.
م.الف 5324
شورای حل اختلاف حوزه 12 شهریار

..........................................
شماره 1143  

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای افشین فرزین خانقاه باستناد دو برگ استشهادیه مصدق شده که امضاء شهود 
آن ذیل شناسه یکتا شماره 139702153577000816 و رمز تصدیق 274539 مورخ 
97/12/14 در دفترخانه 8 ملارد گواهی گردیده است مدعی فقدان سند مالکیت 
ششدانگ یک دستگاه آپارتمان مسکونی به شماره پلاک 41634 فرعی از 47 اصلی 
قطعه 12 تفکیکی بلوک 1 مفروز ومجزی شده از 2355 فرعی از اصلی مذکور واقع در 
شهریار به مساحت 46/46 مترمربع واقع در سمت شمال شرقی طبقه سوم که 2/92 
مترمربع آن بالکن است و بانضمام انباری مسکونی قطعه 6 به مساحت 2/22 مترمربع 
واقع در سمت مرکزی پشت بام که ذیل ثبت 310055 صفحه 194 دفتر 2215 به نام 
افشین فرزین خانقاه ثبت وسند به شماره چاپی 277390 الف 94 صادر و تسلیم شده 
است و برابر سند رهنی شماره 5475 مورخ 94/09/01 دفترخانه 62 شهریار در رهن 
بانک مسکن قرار گرفت و بعلت اسباب کشی مفقود گردیده است لذا مراتب به استناد 
تبصره یک ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی 
مدعی انجام معامله نسبت به پلاک فوق و یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ 
نشر این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا به ضمیمه سند معامله  باین اداره 
تسلیم و رسید دریافت نماید در غیر اینصورت این اداره پس از انقضای مدت مذکور و 

نرسیدن واخواهی نسبت به صدورسند المثنی طبق مقررات اقدام خواهد شد.
م الف 5327
رئیس ثبت اسناد شهریار سید مرتضی موسوی 
نشانی :شهریار شهرک اداری اداره ثبت اسناد و املاک شهریار

..........................................
آگهی تاسیس 

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود فرهام تجارت الماس میر درتاریخ 1398/01/26 
به شماره ثبت 16366 به شناسه ملی 14008270487 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل 

گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت 
:تولید کننده دست اول و ارائه نگین انگشتری و رکاب و زیورآلات غیر از طلا و نقره - تهیه 

و ساخت و ارائه جواهرات غیر از طلا و نقره با ایده شخصی یا از روی ژورنال - حکاکی گود و 
سنتی سنگهای قیمتی- تهیه ، ارائه، خرید ، فروش ،واردات و صادرات سنگ های قیمتی 
و کمیاب غیر از طلا و نقره -انجام کلیه فعالیتهای تجاری و بازرگانی اعم از تهیه، تولید، 
توزیع، پخش و بسته بندی کلیه محصولات و فرآورده های غذایی انواع پروتیین و ویتامین 
 ـخدمات  ،ارائه خدمات امور آشپزخانه: شامل طبخ و توزیع غذا،خدمات بوفه داری 
عمومی: شامل تنظیفات ، پیشخدمتی ، امور آبدارخانه ، خدمات پاسخ گویی تلفنی 
وموارد مشابه ،ارائه کلیه امور خدماتی مربوط به برگزاری جشنها و همایش ها از قبیل آذین 
بندی، طبخ غذا ، سرویس دهی به اشخاص حقیقی و حقوقی،سفره آرایی، تامین ظروف 
و اقلام و وسایل مورد نیاز،تامین اقلام غذایی و دسر وشیرینی جات،تامین نیروی انسانی 
 ـتصدی به فعالیت  مورد نیاز شرکت ،عقد قرارداد با اشخاص جهت ارائه خدمات فوق 
خدماتی و نظافتی،تامین نیروی انسانی ،اداری و پشتیبانی برای سازمانها و نهادهای 
 ـارائه کلیه خدمات به نهادها و ارگانها و منازل  دولتی و خصوصی ،بیمارستانها و دانشگاهها 
شامل تامین نیروی انسانی )متخصص،فنی،خدماتی(و تامین ایاب و ذهاب با راننده و 
 ـالمان شهری ،شهر سازی   ـارائه خدمات شهری و شهرداری  حمل ونقل درون شهری 
 ـجدول کشی و رنگ   ـایجاد و نگهداری فضای سبز  ،پارکینگ داری و مدیریت پارکینگ ها 
 ـبازیافت مواد زائد و پسماند ـ   ـجمع آوری زباله ها  آمیزی جداول،نظافت اماکن و معابر 
 ـپیمانکاری انواع ساختمان سازی ،ابنیه ،و   ـامور آشپزخانه  ارائه خدمات تعمیر و نگهداری 
 ـاخذ وام و  انواع تاسیسات و خطوط انتقال آب، برق، گاز ،مخابرات و فاضلاب و راه سازی 
تسهیلات و اعتبارات از بانکها و موسسات دولتی و خصوصی در رابطه با موضوع شرکت ـ 
 ـاخذ و اعطای  شرکت در کلیه مناقصات و مزایدات دولتی و خصوصی داخلی و خارجی 
 ـعقد قرارداد بانهادها و ارگانها ، سازمانها ، ادارات ،موسسات  نمایندگی داخلی و خارجی 
و شرکتهای دولتی ،نیمه دولتی و خصوصی درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از 
مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان قم ، 
شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، معلم ، بلوار پیامبر اعظم ، بلوار عماریاسر ، پلاک 
0 ، مجتمع تجاری زمزم ، طبقه دوم ، واحد 274 کدپستی 3715781918 سرمایه 
شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 20000000 ریال نقدی میزان سهم الشرکه 
هر یک از شرکا آقای میر محمد اقا به شماره فراگیر 116515792 دارنده 5000000 
ریال سهم الشرکه آقای سید رمان حیدر حیدر به شماره فراگیر 118946599 دارنده 
15000000 ریال سهم الشرکه اعضا هیئت مدیره آقای میر محمد اقا به شماره فراگیر 
116515792و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود آقای سید رمان حیدر 
حیدر به شماره فراگیر 118946599و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت نامحدود و به 
سمت مدیرعامل به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد 
آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه 
های عادی و اداری باامضاء مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره هریک به تنهایی همراه با مهر 
شرکت معتبر می باشد. اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه کثیر الانتشار 19 
دی جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ 

و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )435297(

چرادچارفراموشیشدهام؟
اینفوگرافی:   محسن عبداللهی *

شاید برای شما نیز پیش آمده باشد که مدت زیادی را به دنبال کلیدهای خود گشته و در نهایت متوجه شده اید که آنها در جیب شلوارتان هستند، یا غذا را برای 10 دقیقه داخل فر قرار داده و با صدای زنگ هشدار 
دود به یاد آن افتاده باشید. هر فردی در طول زندگی خود این قبیل فراموشی های گاه به گاه را تجربه می کند.اما اگر فراموشی با تکرر زیاد رخ داده و در زندگی روزانه شما اختلال ایجاد می کند، ممکن است دلیلی 

جدی در پس این شرایط قرار داشته باشد. در ادامه با برخی از شایع ترین دلایل از دست دادن حافظه بیشتر آشنا می شویم.

پژوهش های زیادی ارتباط بین علائم افسردگی و فراموشی را نشان داده اند. به 
عنوان مثال، مطالعه ای که در نشریه Neurology منتشر شد، به تجزیه و تحلیل 
شرایط بیش از یک هزار بزرگسال طی بیش از پنج سال پرداخته و مشخص شد که 
هرچه علائم افسردگی شدیدتر باشد، افت شرایط حافظه نیز بدتر است. افسردگی 
و پیری مغز ممکن است به طور همزمان رخ دهند و علائم شدیدتر افسردگی ممکن 

است بر سلامت مغز )حافظه( از طریق بیماری عروق کوچک اثرگذار باشد.

اگر پس از تصادفی شدید، فراموشی شما آغاز شده است، شاید این شرایط از عوارض 
 Journal of Neurosurgery جانبی یک ضربه مغزی باشد. مطالعه ای که در نشریه
منتشر شد، نشان داد افرادی که یک ضربه مغزی خفیف را تجربه کرده اند می توانند 

با اختلال در حافظه از سه تا هفت روز پس از آسیب دیدگی مواجه شوند.

افرادی که بیش از حد نوشیدنی 
می  کنند  می  مصرف  الکل  های 
مواجه  مغزی  مشکلات  با  توانند 
از  یکی  حافظه  در  اختلال  شوند. 
افراد  در  که  است  مشکلات  این 
در  که  آنهایی  و  الکل  به  معتاد 
اند،  بوده  الکل  به  معتاد  گذشته 

دیده می شود.

بین  ارتباط  از  افراد  بیشتر 
یا استرس  افزایش وزن  و  استرس 
اما  هستند،  آگاه  افسردگی  و 
دادن  دست  از  و  استرس  درباره 
حافظه چطور؟ پژوهشگران بر این 
هورمون  بالای  سطوح  که  باورند 
چیزی  هر  تواند  می  کورتیزول 
فرد  عملکرد  تا  مغز  اندازه  از  را 
پیش  را  شناختی  های  تست  در 
در  که  ای  مطالعه  در  کند.  بینی 
شد،  منتشر   Neurology نشریه 
کورتیزول  سطوح  دانشمندان 
شرکت  شناختی  های  مهارت  و 
و  تجزیه  را  بزرگسال  کنندگان 
تحلیل کرده و دریافتند که هرچه 
فرد استرس بیشتری داشته باشد، 
از دست دادن حافظه نیز شدیدتر 

است.

از دست  به  داروها  برخی  در عوارض جانبی 
است.  شده  اشاره  فراموشی  و  حافظه  دادن 
بنابر گزارشی که توسط موسسه ملی سلامت 
آمریکا منتشر شد، از جمله داروهایی که می 
توانند بر حافظه اثرگذار باشند می توان به آنتی 
ضد  و  اضطراب  ضد  داروهای  ها،  هیستامین 
ضد  داروهای  آور،  خواب  داروهای  افسردگی، 
روان پریشی، شل کننده های ماهیچه، و ضد 
اسپاسم ها اشاره کرد. اگر نگران این هستید 
که داروی مصرفی دلیل فراموشی شماست، با 
پزشک خود درباره امکان تغییر دارو صحبت 
را  شرایط  بهبود  عدم  یا  بهبود  سپس  و  کرده 

بررسی کنید.

غم و اندوه شدید می تواند به شکل گیری احساس 
ناامیدی منجر شود. این شرایط تنها از نظر احساسی 
فرد را تحت تاثیر قرار نداده و به گفته دانشمندان 
و  حافظه  اختلالات  به  تواند  می  هاروارد  دانشگاه 

تخیل نیز منجر شود.

در افراد پیرتر، شایع ترین نوع زوال عقل - یا از دست دادن عملکرد 
شناختی - بیماری آلزایمر است. یکی از شایع ترین علائم ابتلا به این 
بیماری فراموشی مواردی مانند اسامی، تاریخ ها، و رویدادهای مهم 

است تا اندازه ای که در زندگی روزانه فرد نیز اختلال ایجاد می شود.

تقریبا 50 درصد از بیماران مبتلا به ام اس گاهی اوقات دشواری 
شایع ترین  مستند،  موارد  بنابر  کنند.  می  تجربه  را  تفکر  در 
فراموشی  شامل  ام اس  بیماری  با  مرتبط  حافظه  مشکلات  انواع 
رویدادهای اخیر و فراموشی کارهای برنامه ریزی شده می شوند. 
خوشبختانه، بیشتر مواقع این مشکلات به خوبی قابل مدیریت 

بوده و به از دست رفتن کامل حافظه تبدیل نمی شوند.

دلیل  تواند  می  تیروئید  کاری  کم 
باشد.  شما  حافظه  مشکلات  ای  ریشه 
 The نشریه  در  که  بزرگی  تحلیل  و  تجزیه 
 Journal of Clinical Endocrinology
داد  نشان  شد،  منتشر   & Metabolism
افرادی که حتی به کم کاری تیروئید خفیف 
بیشتری  خطر  معرض  در  هستند  مبتلا 
برای تغییرات شناختی قرار دارند. پس از 
شد  مشخص  مطالعه  تحلیل 13  و  تجزیه 
افراد مبتلا به کم کاری تیروئید 56 درصد 
احتمال بیشتری داشت با نقص در عملکرد 
برای  بیشتر  خطر  درصد   81 و  شناختی 

زوال عقل مواجه باشند.

تغییراتی که  تاثیر  و کلیه ها تحت  مغز 
انسان رخ می  در دستگاه قلبی عروقی 
تجربه  رو،  این  از  گیرند.  می  قرار  دهند، 
هر گونه تغییر در عملکرد کلیوی اغلب 
با تغییراتی در شیمی مغز فرد نیز همراه 
 American است. مطالعه ای که در نشریه
منتشر   Journal of Kidney Diseases
شد، داده های مربوط به بیش از 2,000 
نفر را تجزیه و تحلیل کرده و مشخص شد 
که افراد مبتلا به آلبومینوری در مقایسه با 
آنهایی که هیچ نشانه ای از آسیب کلیوی 
بیشتری  احتمال  درصد   50 نداشتند، 

داشت که به زوال عقل مبتلا باشند.

خواب ناکافی توانایی بدن و مغز برای ارائه 
عملکرد درست را کاهش می دهد. این که 
چقدر می خوابید بخشی از مساله بوده و 
کیفیت خواب بخشی دیگر از آن محسوب 
دانشگاه  در  که  ای  مطالعه  شود.  می 
کالیفرنیا انجام شد، ارتباط چشمگیر بین 
را  شده  ذخیره  خاطرات  و  خواب  شرایط 
نشان داد. زمانی که پژوهشگران الگوهای 
خواب شرکت کنندگان جوان تر )بیشتر در 
دهه دوم زندگی خود بودند( و افراد پیرتر 
)بیشتر در دهه هفتم زندگی خود بودند( 
را مقایسه کردند، دریافتند که تجربه خواب 
درصد   75 تنها  نه  پیرتر  افراد  در  عمیق 
کمتر بوده است، بلکه 55 درصد احتمال 
کمتری داشت آن چه را که شب پیش به 

آنها گفته شده بود را به خاطر می آوردند.

 Harvard Women’s بنابر گزارشی که در نشریه
بیمار که  برای هر  Health Watch منتشر شد، 
یک سکته مغزی معمول را تجربه می کند، 14 
بیمار از شرایطی به نام سکته مغزی خاموش رنج 
می برند. در شرایطی که سکته مغزی معمولی 
مانند  عملکردهایی  در  نقص  موجب  تواند  می 
بینایی و گفتار شود، یک سکته مغزی خاموش 
که  هایی  بخش  مانند  مغز،  از  هایی  قسمت  بر 
خاطرات را نگهداری می کنند، اثر می گذارد که 

موجب علائمی مشهود نمی شود.

افسرده هستید

یک ضربه مغزی داشته اید

بیش از حد الکل مصرف 
می کنید

استرس دارید

دارویی جدید مصرف می کنید

سوگوار هستید

به بیماری آلزایمر مبتلا هستید

به بیماری ام اس مبتلا هستید

به یک اختلال تیروئید مبتلا هستید

کلیه های شما عملکرد درستی 
ندارند

یک سکته مغزی خاموش داشته ایدبه میزان کافی نمی خوابید

پدیده ای که به نام »مغز بارداری« )Pregnancy Brain( شناخته 
می شود، شرایطی واقعی است. با توجه به تغییرات هورمونی 
گسترده در بدن انسان طی بارداری و ناتوانی مادر برای خواب 
راحت، مغز بیش از حد خسته شده و برای نگرانی روی موارد 
دیگری متمرکز می شود. نتایج یک مطالعه نشان داد که زنان 
باردار دارای خاطرات فضایی بدتری نسبت به زنان غیر باردار بوده 

و در طول بارداری دارای حافظه فضایی بدتری هستند.

باردار هستید
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اجتماعی

یازدهم شعبان سالروز میلاد حضرت علی اکبر)ع( 
روز جوان نام گرفت این روز فرصتی مغتنم برای تقویت 
روحیه خودباوری، امید و نشاط در میان جوانان است 
تا بستر بروز استعداد و توانایی آنها در جهت رشد و 
پیشرفت کشور مهیا شود و بدین ترتیب بتوان شاهد 

افتخارآفرینی آنان در عرصه جهانی شد.
از  کشور  اجتماعی  سرمایه  عنوان  به  جوانان 
ظرفیت های بالقوه و بالفعل فراوانی در شکل دهی 
سرمایه انسانی، علمی و دانایی برخوردارند. جوان 
نظام مدیریتی کشور  برای  را  بودن جامعه فرصتی 
ظرفیت  این  از  استفاده  با  بتواند  تا  کرده  فراهم 
استثنایی، زمینه رشد و اعتلای همه جانبه جوانان 
و توانمند سازی آنان برای پیشرفت و تعالی کشور 
ابعاد مختلف  در  کنند.  مشارکت جوانان  فراهم  را 
سیاسی، اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی از برنامه 
هایی است که نیازمند برنامه ریزی صحیح و تخصیص 
اعتبارات لازم برای پرداختن به امور آنها است که این 
مساله فقط بر عهده یک نهاد نخواهد بود بلکه چندین 
نهاد مسوولیت امور جوانان را بر عهده دارند که با روی 
کار آمدن دولت یازدهم شاهد تحول های چشمگیری 

در حوزه جوانان بودیم. 
بنیان توسعه و آینده کشور بر توانمندی ها، امید و 
سرزندگی جوانان قرار دارد که نیازمند حمایت، تقویت 
و فراهم کردن فرصت های ارتقای کیفیت زندگی خود 
هستند. دولت یازدهم سه دغدغه اساسی جوانان 
یعنی اشتغال، مسکن و ازدواج را نیازهای اساسی 
آنان دانسته و تلاش خود را در حیطه منابع و امکانات 
کشور برای کاستن از دغدغه ها در این عرصه ها به 
کار خواهد گرفت. دولت تدبیر بر این مهم واقف است 
که اشتغال در صدر مسایل جوانان است و 2 مقوله 
مسکن و ازدواج متاثر از اشتغال است و از همین رو در 
چارچوب تلاش برای نجات اقتصادی، حل مشکل 

بیکاری جوانان را همواره در اولویت قرار داده است. 
در تقویم ایران روز ولادت حضرت علی اکبر)ع( روز 
جوان نامگذاری شد تا جوانان این مرز و بوم الگویی 
ارزشمند در راه حق و حقیقت داشته باشند و ایشان 
را سرلوحه زندگی خود قرار دهند تا اینگونه بتوانند به 

سعادت واقعی دست یابند. 
در  حسین)ع(  امام  فرزند  اکبر)ع(  علی  حضرت 
یازدهم شعبان سال 43 هجری قمری در مدینه دیده 
به جهان گشود. او در بیان، وجاهت و رفتار بسیار به 
حضرت محمد)ص( شباهت داشت و در شجاعت و 

جنگندگی همچون علی ابن ابی طالب )ع( بود. 
کنیه آن حضرت ابوالحسن و لقب هایش علی اکبر 

و شباب اهل بهشت بود. سومین پیشوای شیعیان 
جهان در تعلیم و تربیت فرزند خویش بسیار تلاش کرد 
و با آموزش قرآن، معارف اسلامی و اطلاعات سیاسی 
و اجتماعی به حضرت علی اکبر)ع( او را نمونه یک 

انسان کامل ساخت. 
حضرت علی اکبر)ع( همواره در راه گسترش اسلام 
ناب محمدی کوشید و به مبارزه با ظلم و ستم زمانه 
پرداخت و نمونه کامل جوانی شجاع به شمار می 

رفت. 
مناسبت  به  تا  شد  سبب  موضوع  این  اهمیت 
جامعه  جوادی«  محمدحسین  »سید  با  جوان  روز 
شناس، عضو هیات مدیره انجمن مددکاران، استاد 
و عضوهیات علمی دانشگاه علوم بهزیستی به گفت 

وگو بپردازیم که در ادامه می خوانید. 
علی  حضرت  میلاد  سالروز  همزمانی  جوادی 
اکبر)ع( و روز جوان را یکی از کارسازترین راهبردهای 
الگوسازی فرهنگ دینی دانست و گفت: در تقویم 
کشورهای مختلف روزی را به عنوان روز جوان در نظر 
گرفته اند که در کشور ما ۱۱ شعبان، سالروز میلاد 
انتخاب  جوان  روز  عنوان  به  را  بهشت  اهل  شباب 
روز جوان  آگوست  دیگر جوامع 2۱  در  و  اند  کرده 
اکبر)ع( می  علی  نامگذاری شده  است.  حضرت 
تواند در تمام شئون مختلف به عنوان الگویی کامل، 
راهگشای مشکل ها و مسایل گوناگون زندگی جوانان 
باشد. شناخت و درک واقع بینانه جوانان، مسوولیت 
های فردی و اجتماعی آنها و نقش حاکمیت جهت 
مدیریت و برنامه ریزی برای این قشر از جمله موضوع 
هایی است که باید بدان توجه کرد. وجود بیش از 24 
میلیون جوان در بازه سنی ۱5 تا 29 سال بیانگر این 
مهم است که با یک کشور جوان با منابع غنی انسانی 
روبرو هستیم که این می تواند به عنوان یک فرصت 
مهم و بزرگ و در صورت نبود مدیریت کارآمد، یک 
چالش و تهدید برای جامعه باشد. دوران جوانی یک 
دوره حساس و متفاوت و نقطه عطفی در رویکردها 
است.  شهروندان  اجتماعی  های  آفرینی  نقش  و 
عضوهیات علمی دانشگاه علوم بهزیستی در گفت و 
گو با ایرنا  با اشاره به اینکه جوانی از نظر زمانی یکی از 
حساس ترین دوره های تاریخی است، بیان داشت: 
برخی از دوران جوانی به عنوان دوره گذر از سنت به 
مدرنیته یاد می کنند که زندگی فرد دچار دستخوش 
تغییرات متعددی می شود. گاهی به دلیل نبود نگاه 
علمی و توجه نکردن به جامعه آماری در دوره های 
مختلف زمانی و به دلیل نبود برنامه ریزی بلند مدت، 
الگوهای لازم برای جامعه جوانان تبیین نمی شود که 

این مهم سبب پیدایش چالش های متعددی برای 
آنان خواهد شد. 

در  اجتماعی  های  تحول  در  جوانان  موثر  نقش 
جامعه به ویژه در دوران انقلاب اسلامی و دفاع مقدس 
بر فردی پوشیده نیست اما به این حال کاستی ها 
شکاف  و  ازدواج  اشتغال،  همچون  هایی  دغدغه  و 
میان نسلی و تغییرهای گوناگون سبب شده است تا 

بسترهایی برای آسیب پذیری این قشر ایجاد شود. 
ارتقای  در  را  نهاد  مردم  های  سازمان  حضور  وی 
رشد و بالندگی جوانان در حوزهای مختلف بسیار 
و اظهار کرد: سازمان های مردم  تاثیرگذار دانست 
نهاد می توانند برنامه های فرهنگی، اجتماعی و ... 
جوانان را ارتقا دهند که در دولت یازدهم این نهادها 
علاوه بر رشد کمی از رشد کیفی نیز برخوردار شدند. 
دستگاه های اجرایی با برگزاری جلسه ها و نشست ها 
در زمینه امور جوانان و تهیه گزارش هایی در ارتباط 
با آنان می توانند در بالندگی جوانان گام هایی موثر 
بردارند و جامعه را به طرف نشاط و پویایی سوق دهند. 
آموزش های پیش از ازدواج و اجرای سیاست های 
جمعیتی آیت الله خامنه ای مقام معظم رهبری در 
راستای تحکیم بنیاد خانواده می تواند از آسیب های 
اجتماعی همچون طلاق، خشونت و ناهنجاری های 

آنها جلوگیری کند.
را یکی  اوقات فراغت جوانان  جوادی ساماندهی 
از مهمترین مسایل جامعه عنوان کرد و یادآور شد: 
استفاده مناسب از اوقات فراغت نه تنها راهگشا است 
بلکه سبب برخورداری از برنامه ای منسجم و هدفدار 
برای جوانان می شود. اگر استفاده از این اوقات به 
زمینه های  نشود،  استفاده  و درست  صورت سالم 
گرایش به فساد، تباهی و انحطاط جوانان فراهم می 
شود که این مهم در تخریب منابع اجتماعی نیز نقش 
با اشتغال سپری  را  افراد اگر تمام وقت خود  دارد. 
کنند، هرگز نمی توانند از قدرت تفکر، خلاقیت و 
اوقات فراغت سالم  اگر  اما  بهره مند شوند  نوآوری 
داشته باشند، زندگی هدفدار و همواره با موفقیتی را 
خواهند داشت. درک نیازهای روحی و روانی جوانان 
امری مهم و ضروری است که این مولفه باید به صورت 
فراغت  اوقات  متولیان  های  ریزی  برنامه  در  جدی 

جوانان در نظر گرفته شود. 
وی افزود :مسوولان با برگزاری برنامه های شاد و 
مفرح، زمینه خودباوری و نشاط ملی را در نسل جوان 
زنده تر نگه می دارند و نسبت به برگزاری اردوهای 
علمی، فرهنگی، دینی و تفریحی اقدام می کنند. 
جوانان،  فراغت  اوقات  ساماندهی  برنامه  تدوین 
هم  های  جلسه  گردشگری،  اردوهای  برگزاری 
اندیشی نخبگان و برگزاری مسابقات ملی در بخش 
های مختلف از مهمترین کارهایی محسوب می شود 

که در دولت یازدهم به خوبی صورت پذیرفته است.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم بهزیستی مشارکت 
بیشتر مردم در امور مختلف را یکی از اقدامات دولت 
و مشارکت  و گفت: تصمیم گیری  یازدهم دانست 
مردم در همه عرصه ها یکی از اهداف دولت یازدهم 
های  معضل  مشارکت  این  ایجاد  با  که  است  بوده 
جامعه روند کاهشی پیدا می کند زیرا بدون حضور 
جوانان در عرصه های سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و 
اقتصادی؛ مشکلات جامعه حل نخواهد شد. حضور 
نمایندگانی از قشر جوان در حوزه های اجتماعی 
باعث پیگیری مطالبات و شناسایی نیازهای آنان می 
شود و اینگونه در کنار توانمند شدن، آموزش های 
لازم را برای حضور در عرصه های مختلف کسب می 
کنند.  وی با اشاره به راهکارهای لازم و صحیح در 
حوزه مسایل فرهنگی جوانان، بیان داشت: تبیین 
درست مولفه های هویتی جوانان و تکریم منزلت آنها، 
حل مشکلات نظام آموزشی و توجه جدی به مقوله 
آموزش مهارت های زندگی، آموزش به خانواده ها 
در نحوه رفتار مناسب با جوانان و ارایه الگوهای موفق 
مهمترین  جمله  از  جامعه  مختلف  های  عرصه  در 
راهکارهای لازم در حوزه فرهنگی قشر جوان به شمار 

می رود.

رئیس سازمان مدیریت گیلان تأکید کرد؛
اجازه ساخت و ساز در حاشیه رودخانه ها داده نشود

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی گیلان با یادآوری سیل سال گذشته در استان و 
نیز سیلاب اخیر در برخی مناطق کشور گفت: هشدار متوجه بخشداران است که در برابر 
ساخت و سازهای غیر قانونی مقاومت کنند و اجازه ندهند در حاشیه رودخانه ها، مجوز 

ساخت و ساز صادر شود.
کیوان محمدی در جلسه کمیته برنامه ریزی شهرستان رودسر، به اقدام رئیس جمهوری 
آمریکا علیه سپاه پاسداران و حمایت مردم از این نهاد انقلابی اشاره و اظهارکرد: طی 
40 سال گذشته همه ملت ایران پاسدار و بسیجی بوده و هستند؛ اگرچه لباس سپاه بر 
تن ندارند ولی مسائل و مشکلات کشور را با بردباری تحمل کردند. وی ادامه داد: آحاد 
ملت همه فشارهایی را که استکبار جهانی به ناحق بر کشور ما تحمیل کرده با هر گرایش 
سیاسی و هر درجه ای از اعتقاد پذیرفتند و همواره در جریان انقلاب و دفاع مقدس و بلایای 
طبیعی همیاری کرده و نقش آفرین بوده اند و دست از همکاری و همدلی با مسئولان 
نظام برنداشته اند. رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان گیلان با اشاره به فرمایش 
امام راحل مبنی بر اینکه 'اگر سپاه نبود کشور هم نبود' افزود: باید به ادامه این جمله که 
فرمودند دیدگاه من نسبت به این قضیه هرگز تغییر نمی کند، نیز توجه داشت؛ زیرا امروز 
شاهد هستیم که سپاه محور همه حملات سیاسی و تبلیغاتی دشمنان قرار گرفته، اما مردم 
به تاسی از فرمایش معمار کبیر انقلاب و مقام معظم رهبری حمایت قاطع و پشتیبانی خود 
را از پاسداران اعلام می کنند. محمدی حمایت همه گروه های سیاسی اعم از اصلاح طلب، 
اصولگرا و اعتدالیون از سپاه را نشان دهنده استواری بر آرمان های انقلاب اسلامی دانست 
و تصریح کرد: مردم و مسئولان حامی و پشتیبان کشور و نظام و به تبع پشتیبان سپاه و 
بسیج هستند؛ قطعاً نه آمریکا و نه استکبار جهانی با همه ایادی و اذنابشان نمی توانند 
کوچک ترین خدشه ای به انقلاب اسلامی و سپاه وارد کنند همانگونه که در هشت سال 
دفاع مقدس ایستادگی و مقاومت کردیم، اکنون نیز با درایت و تدبیر از این گردنه به سلامت 
عبور خواهیم کرد. وی با اشاره به این نکته که شهرستان رودسر ورودی استان گیلان است 
تأکید کرد: گردشگرانی که از رامسر به عنوان عروس مازندران وارد گیلان می شوند، نباید 
تفاوت چندانی حس کنند لذا باید برنامه ریزی های لازم و طراحی اصولی برای ساماندهی 
با  با بیان اینکه کشور طی سال های اخیر  ورودی استان در چابکسر انجام شود. وی 
تنگناهای شدید از ناحیه تحریم ها مواجه بود، ادامه داد: کسانی که قبول می کنند در 
مسئولیت های مختلف خادم ملّت باشند بایستی با برنامه ریزی صحیح چنین شرایطی را 
به نحو احسن مدیریت نمایند. رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان گیلان هدف 
اصلی از سفر به شهرستان رودسر را بررسی وضعیت منطقه کاکرود که در جریان سیل 
سال گذشته دچار آسیب و خسارت شد، عنوان کرد و افزود: متاسفانه علیرغم تخصیص 
اعتبار بیش از چهار میلیارد تومان هنوز شاهد رفع مشکلات این منطقه نیستیم. وی عدم 
مرمت جاده کاکرود بعد از گذشت یکسال را زیبنده ندانست و یادآور شد: سیل چهار خانه 
را خراب کرد ولی تلفات جانی هم داشتیم لذا این هشدار متوجه بخشداران است که در 
برابر ساخت و سازهای غیر قانونی مقاومت کنند و اجازه ندهند در حاشیه رودخانه ها مجوز 
ساخت و ساز صادر شود. وی با بیان اینکه از ابتدای سال 23 استان کشور درگیر سیل شد، 
خاطرنشان کرد: بی تردید این حادثه مسائل عمرانی سال جاری را دچار نوساناتی خواهد 

کرد.

استاندارایلام :

بسترهای لازم برای سرمایه گذاران در ایلام 
فراهم نیست

استاندار ایلام گفت: باید شرایط و بسترهای لازم برای ترغیب و تشویق سرمایه گذاران و 
فعالان اقتصادی و تجاری در استان فراهم شود در حالی که این بسترها هنوز مهیا نشده 

است.
قاسم سلیمانی دشتکی عصر روز جمعه در نشست اقتصاد مقاومتی استان ایلام با حضور 
وزیر صمت اظهار داشت: به عنوان مثال در منطقه ویژه اقتصادی زمین مورد نیاز سرمایه 
گذاران با قیمت هنگفت به آنها عرضه می شود که این گونه سنگ اندازی ها مانع از حضور 
سرمایه گذاران بخش خصوصی در استان ایلام می شود. وی همچنین به موضوع سیلاب 
اخیر گریزی زد و افزود: مسئولان حوزه صمت استان ایلام اعم از بخش دولتی و خصوصی 
ریز خسارت ها و آسیب های وارده به استان ایلام در زیربخش های صنعت را محاسبه 
کارشناسی کرده و به وزارت صنعت معدن و تجارت گزارش کنند. سلیمانی دشتکی 
تاکید کرد: باید اعتبارات اخذ شده نهایی با میزان خسارات وارده ناشی از سیل همخوانی 
و نزدیکی داشته باشد و حجم بالای خسارات و اعتبار تخصیص یافته اندک قابل قبول و 
پذیرفته از سازمان صنعت معدن و تجارت استان ایلام نیست. نماینده مردم استان ایلام 
در مجلس شورای اسلامی هم گفت: راه اندازی مرز چیلات دهلران با توجه به نزدیکی با 
مرز عراق می تواند همچون پایانه مرزی مهران نقشی موثر در حوزه تجارت و بازرگانی با این 
کشور را داشته باشد. شادمهر کاظم زاده افزود: شهرستان دهلران و مناطق جنوبی استان 
ایلام ظرفیت های عظیم نهفته ای برای توسعه و شکوفایی اقتصاد و تولید استان و کشور 
در دل خود جای داده اند. وی یادآور شد: اما متاسفانه وجود خلاء های اقتصادی موجب 
شده که سرمایه گذاران بخش خصوصی رغبت و اعتماد چندانی برای سرمایه در طرح 
های صنعتی و تجاری استان ایلام نداشته باشند. کاظم زاده از وزیر صمت خواست که در 
برخی پروژه های مهم استان ایلام خود دولت برای سرمایه گذاری پیش قدم شود تا حضور 
سرمایه گذار بخش دولتی موجب دلگرمی و اطمینان خاطر بخش خصوصی برای ورود به 

سرمایه گذاری در این استان شود.

استاندار البرز: 
شکوفایی جوانان با ایجاد زیرساخت ها دنبال شود

استاندار البرز گفت: رشد و شکوفایی استعدادهای جوان در البرز با تقویت زیرساخت 
های حوزه های مختلف فرهنگی، آموزشی، ورزشی باید دنبال شود از این رو چنین روندی 

را با تاکید بر نتیجه محوری از سنین پایه در دستور کار داریم.
عزیزاله شهبازی روز سه شنبه در دیدار با جمعی از جوانان و فعالان اجتماعی استان که 
در آستانه روز جوان صورت گرفت افزود: با توجه به توانمندی هایی که در حوزه جوانان البرز 
مشهود است، امسال با قدرت و جدیت بیشتری نسبت به برنامه ریزی برای ارتقا جایگاه 
و ایجاد بسترهای رشد و شکوفایی ایده های جوانان استان برنامه ریزی می شود که در 
این زمینه می توان به فعالیت و رشد مطلوب استارت آپ ها در البرز اشاره کرد. وی ادامه 
داد: البرز استانی جوان و پویا است که در حوزه مشارکت های اجتماعی و نیروی انسانی 
نیز شاخص و دارای جایگاه ویژه ای در کشور است. شهبازی گفت: جوانان شایسته البرز 
در عرصه های مختلف علمی، ورزشی، اجتماعی، سیاسی در کشور مطرح بوده و همواره 
پرچم میهن اسلامی را با افتخار به اهتزاز در آورده اند. وی افزود: استفاده از ظرفیت های 
جوانان در عرصه های تصمیم سازی بسیار حائز اهمیت است چراکه جوانان با ایده های نو 
می توانند مسیر رشد و توسعه همه جانبه استان را تسریع و به روز کنند. استاندار البرز اضافه 
کرد: از اداره کل ورزش و جوانان خواسته ام که جوانان شاخص و صاحب اندیشه استان را 
معرفی کند که به فراخور جلسات و برنامه ها از وجود آنها برای تصمیم سازی و تعامل برای 

تکامل و رشد استان بهره برداری شود.

معاون استاندارکرمانشاه: 

کاهش بیکاری مهمترین اولویت استان است
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استاندار کرمانشاه با بیان اینکه استان 
رتبه اول نرخ بیکاری را در کشور دارد، گفت: کاهش نرخ بیکاری مهمترین اولویت مجموعه 

مدیریتی استان است.
هدایت حاتمی روز سه شنبه در جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری استان کرمانشاه 
در استانداری با اشاره به تلاش های انجام شده برای ایجاد اشتغال و جذب و حمایت 
از سرمایه گذاری، افزود: بانک های عامل در سال ۱398 نسبت به در اولویت گذاشتن 
پرداخت تسهیلات به 276 طرح بالای یک میلیارد تومان از محل تسهیلات اشتغال 
روستایی و عشایری و اعتبارات مناطق زلزله زده به جهت ایجاد اشتغال پایدار اقدام نمایند. 
وی گفت: کارگروه اشتغال باید به عنوان سیاست گذار حوزه اشتغال، ابعاد مختلف 
اشتغال را به صورت همزمان مورد توجه قرار دهد.  معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منابع استاندار کرمانشاه از دبیرخانه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری استان خواست 
قدرت تحلیل، شناخت و نقش کنش گری خود را بالا ببرد و در این حوزه باید از تمام 
دستگاه های اجرایی جلوتر باشد.  حاتمی با بیان اینکه طبق آخرین آمار، مرکز آمار ایران 
همچنان رتبه اول بیکاری در کشور هستیم، تصریح کرد: با این وجود، نرخ بیکاری استان از 
2/2۱ سال 96 به 7/۱8 در سال 97 و به میزان 2 و نیم درصد کاهش یافته که این می تواند 
ما را به ادامه کار امیدوارتر بکند. او اظهار داشت: اختلاف نرخ بیکاری استان کرمانشاه با 
استان ماقبل تنها 3/۱ درصد می باشد که با کمی همت انشاءالله به این هدف خواهیم 
رسید ولی با این حال استان کرمانشاه جزء چهار یا پنج استان اول در زمینه نرخ مشارکت 
اقتصادی می باشد، که این نرخ از 3/4۱ در سال 96 به 3/43 در سال 97 رسیده است. 
وی در پایان گفت: کاهش نرخ بیکاری مهمترین اولویت استان است و برای تحقق آن برنامه 
ریزی های لازم انجام شده و تمام توان و همت خود را در این مسیر به کار خواهیم بست. 

استان کرمانشاه 2 میلیون نفر جمعیت ساکن در 34 شهر و 2 هزار و 600 روستا دارد.

مدیر کل ورزش و جوانان: 

البرز در زیر ساخت های ورزشی مشکل دارد
مدیر کل ورزش و جوانان استان البرز گفت: این استان در زیر ساخت و امکانات ورزشی 

کمبود و مشکل های زیادی داشته و با استانداردها فاصله زیادی دارد.
امیر غفرانی روز دوشنبه در نشستی با هیات های ورزشی استان البرز افزود: با وجود 
کمبود در زیر ساخت ها، در برخی از رشته ها از جمله قایقرانی، ورزش های هوایی و 
کوهنوردی منابع و امکانات خدادادی و طبیعی زیادی دارد که باید از آنها بهره برداری 
بیشتری کرد. وی اضافه کرد: در استان بی نظیری زندگی می کنیم که همزمان در منطقه 

ای مانند دیزین برف و در منطقه ای مانند اشتهارد کویر داریم.

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر قم  تاکید کرد

ضرورت تعیین تکلیف خط متروکه راه آهن 
در محدوده شهر قم 

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر قم با انتقاد از وضعیت خط متروکه راه 
آهن در محدوده شهری و تاکید بر ضرورت تعیین تکلیف این خط گفت: مدیریت راه آهن 

با مجموعه مدیریتی قم در این زمینه هیچگونه همکاری ندارند
روح الله امراللهی عصر دوشنبه در نود و یکمین جلسه شورای شهر قم در ساختمان 
شهید باکری این شورا افزود: محدوده راه آهن به وضعیتی گرو کشی تبدیل شده است به 
گونه ای که با وجود تعیین حریم راه آهن و توسعه این مجموعه در شهرداری، ولی به دلایل 
مختلف مانع از اقدام شهرداری در این محدوده می شوند. روح الله امرالهی با بیان اینکه 
اظهار داشت: برخی طرح های مطرح شده توسط راه آهن مانند قطار پرسرعت و همچنین 
اتصال ایستگاه خدیجه به فرودگاه امام خمینی)ره( رها شده است. وی با تاکید بر ضرورت 
تعیین تکلیف ریل متروکه راه آهن در محدوده شهری گفت: به طور قطع تعیین تکلیف 
ریل متروکه راه آهن موجب تحرک و رونق شهر به ویژه منطقه 2 شهردرای خواهد شد. 
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر قم با اشاره به کاهش نرخ تعرفه خدمات 
پیشنهادی تاکسی ها و وانت بارها گفت: کرایه برخی انواع خودروهای فعال در حوزه حمل 
و نقل بار و مسافر از جمله تعرفه وانت بارها و تاکسی های بیسیم در لایحه جدید، کاهش 
یافته است. امراللهی، ادامه داد: هر خط تاکسی معادل هشت سرویس رفت و برگشت 
درآمد دارد ضمن اینکه درآمد بهترین خطوط تاکسی روزانه بین 700 تا 800 هزار ریال 
است و با توجه به اینکه رانندگان تاکسی از جمله قشرهای آسیب پذیر جامعه هستند باید 
در تصمیم گیری ها وضعیت معیشتی این قشر نیز مورد توجه قرار گیرد.  رئیس کمیسیون 
برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم، با اشاره به لایحه اخذ مجوز کاهش بخشی از 
عوارض، جرائم و هزینه های حفاری ابنیه و ساختمان های راه آهن گفت: حریم راه آهن در 
محدوده بلوار امام رضا)ع( در بین خط متروکه و خط فعال پاکسازی شده تا اراضی موجود 
قابل استفاده شده و از شرایط نامساعد موجود خارج شود. مجید اخوان افزود: در این 
راستا شهرداری قم تا ۱0 میلیارد ریال خدمات را در این منطقه تعریف کرده است تا بخشی 

از محرومیت موجود در این منطقه برطرف شود.
*کیف پول شهروندی در قم راه اندازی می شود

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم نیز گفت: هزینه خودرو نسبت به سال 
گذشته 67 درصد و هزینه انسانی در این زمینه 25 درصد افزایش یافته است که واقعی 
شدن تعرفه تاکسی ها نیاز به رشد 49 درصد نرخ همه خطوط بود که برای رعایت حال 
مردم امکان واقعی شدن این نرخ بهای خدمات وجود ندارد. مجتبی سبحانی با بیان 
اینکه پرداخت الکترونیک کارت شهروندی به صورت موقت در تعدادی از تاکسی ها اجرا و 
موفقیت آمیز بوده است ادامه داد: با ایجاد زیرساخت های فنی این طرح، به زودی کارت 
شهروندی با ایجاد کیف پول شهروندی در قم راه اندازی می شود. لایحه مجوز توافقنامه 
منعقده میان شهرداری قم و تعاونی مسکن انبوه سازان پیام قم از جمله لوایحی بود که 
در صحن شورای شهر قم مورد بحث قرار گرفت و در نهایت عودت این لایحه به شهرداری 
تصویب شد. اعضای شورای شهر قم همچنین به استفساریه ای در خصوص توافقنامه 
میان شهرداری قم و ورثه مرحوم قولیان مطابق نظر کمیسیون شهرسازی و معماری شورا 
در راستای موافقت با نظر کمیسیون تلفیق در این رابطه رای مثبت داد. لایحه اخذ مجوز 
کاهش بخشی از عوارض، جرائم، هزینه های حفاری و ابنیه و ساختمان های راه آهن تا 
پایان سال ۱397 ، دیگر لایحه ای بود که اعضای شورای شهر قم با ۱3 رای موافق به آن 
رای مثبت دادند. شورای شهر قم همچنین در ادامه جلسه رسمی امروز خود، لایحه اخذ 
مجوز نرخ پیشنهادی کرایه انواع خودروهای فعال در حوزه حمل و نقل بار و مسافر درون 
شهری سال ۱398 را مورد ارزیابی قرار داد و در نهایت نظر اعضای این شورا، نظر کمیسیون 
در این رابطه مبنی بر تعیین حداقل نرخ کرایه خودروهای بیسیم و دربستی با رقم پنج هزار 
تومان و افزایش حداکثر 25 درصد نرخ کرایه سایر خودرو ها در سال ۱398 با 7 موافق، 
2 رای ممتنع و 4 رای مخالف به تصویب رسید. همچنین در این جلسه از اعضای جانباز 

شورای شهر قم به مناسب روز جانباز تجلیل شد.

مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان تاکیدکرد

بارش های اخیر دلیل بر نادیده گرفتن مصرف 
بهینه آب نمی باشد

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با توجه به روند افزایشی حجم ذخیره 
سد زاینده رود عنوان کرد: هم اکنون حجم ذخیره سد زاینده رود بیش از 470 میلیون 
مترمکعب رسیده که پیش بینی می شود با تداوم بارشها در فصل بهار و ذوب شده برف ها 

در فصل تابستان این رقم نیز افزایش یابد
مهندس هاشم امینی اعلام کرد: در سال آبی 97و98 میزان بارندگی ها قابل توجه بوده 
بطوریکه درفصل بهار و تابستان با بحران شدید کم آبی روبرو نیستیم اما این امر دلیل بر 
نادیده گرفتن مصرف بهینه آب نمی باشد همچنان باید آب را درست مصرف کرد . وی با 
اشاره به پایین بودن مصرف سرانه کشور هایی که میزان بارندگی در آنها بطور میانگین به 
بیش از 800 میلیمتر در سال می رسد تصریح کرد : بطور میانگین میزان بارندگی در کشور 
های اروپایی به بیش از 800 میلمتر در سال می رسد اما با این وجود مصرف سرانه آب 
در این کشور ها بسیار پایین است. و به کمتر از ۱50 لیتر در شبانه روز می رسد  رئیس 
هیات مدیره شرکت آب وفاضلاب ادامه داد: امیدوار هستیم دوره خشکسالی در ایران به 
پایین برسد و وارد دوره تر سالی شویم اما آنچه در این میان بسیار حائز اهمیت است استفاده 
صحیح و درست از منابع می باشد زیرا منابع موجو در کشور فقط متعلق به ما نیست و سهم 
آینده گان نیز باید محفوظ بماند. مهندس هاشم امینی با بیان اینکه در سال جاری نیز 
مانند سالهای گذشته اعمال مدیریت مصرف توسط بخش های مختلف دنبال می شود 
خاطرنشان ساخت: در سالهای گذشته شرکت آبفا اصفهان به دلیل اینکه با کمبود شدید 
منابع آبی روبرو شد   اعمال مدیریت مصرف بهینه آب در بخش های مختلف شرکت مانند 
فنی ومهندسی، بهره برداری،مشترکین و روابط عمومی در دستور کار قرار گرفت و این مهم 
در سال جاری نیز ادامه دارد وی گفت:تا قبل از اینکه استان با خشک سالی شدید مواجه 
شود مصرف سرانه آب در استان به بیش از ۱89 لیتر در شبانه روز رسیده بود اما در سالهای 
اخیر به جهت وقوع پدیده خشکسالی ودرک آثار ناشی از این پدیده توسط مردم ،ونیز 
فرهنگ سازی مصرف صحیح آب ،سرانه مصرف در استان کاهش قابل ملاحظه ای داشته 
است. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان روند نزولی مصرف سرانه آب شرب 
در اصفهان را خواستار شد و اظهارداشت: شرکت آبفا استان اصفهان  مانند سنوات گذشته 
،  برنامه هایی در راستای نهادینه سازی مصرف بهینه آب در جامعه در ستور کار قرار می دهد 
و از مردم هم می خواهیم که در این زمینه با مسئولان همراهی نمایند. مهندس هاشم امینی 
افزود: همه بهره برداران از منابع آبی باید بدانند تنها راه دسترسی پایدار به آب ،مصرف 
درست آن است چه در دوره خشکسالی چه در زمان ترسالی باید آب را بهینه مصرف کنیم.      

 همزمان با نیمه شعبان؛

۴ پست درمان اضطراری در مسجد جمکران 
راه اندازی می شود

دبیر ستاد سلامت اعیاد شعبانیه دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با هدف آمادگی کامل 
در راستای مدیریت حوادث 4 پست درمان اضطراری در داخل وخارج از رینگ اصلی 

مسجد مقدس جمکران مستقر خواهد شد.
محمد شهیدی با اشاره به فعالیت و برنامه ریزی های صورت گرفته همزمان با نیمه شعبان 
گفت: در نیمه شعبان سال جاری دانشگاه علوم پزشکی قم به روال سال های گذشته در 
نمازگزاران مسجد مقدس جمکران  به  و بهداشت  اورژانس، درمان  حوزه های مختلف 
خدمت رسانی گسترده ای خواهد داشت. وی بیان داشت: ستاد سلامت اعیاد شعبانیه 
دانشگاه علوم پزشکی با دستور رئیس دانشگاه تشکیل و جلسات تخصصی و بازدیدهای 
میدانی انجام شده و کمیته های درمان، پیش بیمارستانی، بهداشت و غذا و دارو در این 
ستاد تشکیل و هماهنگی های لازم به عمل آمده است. دبیر ستاد سلامت اعیاد شعبانیه 
دانشگاه علوم پزشکی ابراز داشت: با هدف آمادگی کامل در راستای مدیریت حوادث چهار 
پست درمان اضطراری در داخل و خارج از رینگ اصلی مسجد مستقر خواهد شد که 
اضافه بر تجهیزات و امکانات مقتضی نیروی انسانی اعم از پزشک متخصص طب اورژانس، 
پزشک عمومی و پرستاران و تکنسین های فوریت پزشکی در آنها حضور فعال خواهند 
داشت تا آمادگی مقتضی برای مواجهه با هر نوع حادثه فردی یا جمعی احتمالی فراهم 
شود. وی بیان داشت: همچنین به شهرها و استان های مجاور و سازمان اورژانس کشور 
نیز آماده باش لازم ارسال شده تا لجستیک و تمهیدات مقتضی را فراهم کنند تا در صورت 
نیاز به سرعت ارسال شود. شهیدی از حضور آمبولانس، موتورلانس و اتوبوس آمبولانس در 
مسجد مقدس جمکران خبر داد و گفت: چینش ها به صورت اصولی انجام شده و اضافه بر 
تشکیلات عادی، کمیته پیش بیمارستانی تمهیدات بسیار ویژه ای را برای مسجد جمکران 
و حرم مطهر در نظر گرفته است. وی به تأمین ذخیره دارویی متناسب با مأموریت های ویژه 
و همچنین استقرار تیم بهداشتی معاونت بهداشت دانشگاه اشاره کرد و گفت: در این 
زمینه نیز برنامه ریزی ها انجام شده که امیدواریم با عنایت ویژه حضرت ولیعصر )عج( شاهد 
مشکل نباشیم. دبیر ستاد سلامت اعیاد شعبانیه دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: علاوه 
بر این خدمات درمانگاه دارالشفای مسجد جمکران، پست های بسیج جامعه پزشکی و 
پایگاه های هلال احمر در راستای ویزیت و ارائه خدمات تشخیصی درمانی، سرپایی غیر 

اورژانسی به زائران فعال خواهند بود.

کارشناس هواشناسی  استان قم خبر داد؛

وزش شدید باد طی 2 روز آینده در قم
کارشناس هواشناسی استان قم از وزش باد شدید طی دو روز آینده در این استان خبر 

داد و گفت: سرعت وزش باد به 60 کیلومتر بر ساعت خواهد رسید.
محمدجواد ترابیان گفت: هوای استان قم در امروز کمی ابری در برخی ساعات همراه با 
افزایش ابر و بارش پراکنده و در برخی ساعات همراه با وزش باد شدید پیش بینی می شود.
کارشناس هواشناسی استان قم اظهار داشت: هوای قم در روز پنجشنبه کمی تا قسمتی 

ابری در برخی مناطق رگبار و رعد و برق و وزش باد شدید خواهد بود.

به مناسبت سالروز میلاد حضرت علی اکبرروز جوان ؛

شکوفایی جامعه در پرتو خودباوری و نشاط جوانان

زندگی در خانه های مجردی در سال های اخیر افزایش چشمگیری یافته است. موضوعی 
مهم که بایستی به بررسی ابعاد مختلف آن پرداخت و برپایه پژوهش و مطالعه دلایل گرایش 
برخی از جوانان به این موضوع و گسترش روزافزون آن را بدست آورد تا اینگونه به دور از هر 
نوع جهت گیری دریافت که این مقوله را باید نوعی سبک زندگی قلمداد کرد یا باید در ردیف 

آسیب های اجتماعی قرار داد.
اگرچه در سال های گذشته اینکه فردی بخواهد به صورت مجردی زندگی کند، نوعی 
بدعت و تابو بود اما اکنون شاهد این هستیم که اینگونه زندگی کردن در حال افزایش است و 

دیگر آن نگاه گذشته به اینگونه زندگی کردن وجود ندارد.
نوعی زندگی که به ویژه در کلان شهرهایی مانند تهران افزایش چشمگیری یافته است و 
دلایل متعددی هم برای آن وجود دارد. البته این مهم به نوبه خود دچار مشکلات و معضلات 

خاصی است و نباید نگاهی ساده و آسان به آن داشت.
در همین ارتباط پژوهشگر گروه اطلاع رسانی ایرنا با 2 جوانی که به صورت مجردی زندگی 

می کنند، گفت وگو کرده است.
*شرایط جامعه باعث اینگونه انتخاب ها می شود

»محمد« دانشجوی دکتری یکی از دانشگاه های دولتی تهران است که از خوابگاه های 
دانشجویی خسته شده است و در خانه مجردی زندگی می کند. او می گوید: از ۱8 سالگی 
که دانشگاه قبول شده ام، زندگی در خوابگاه و خانه های مجردی را تجربه کرده ام. برای 
همین با این نوع زندگی نه تنها بیگانه نیستم بلکه به آن عادت کرده ام. البته با تمام آسیب 
هایی که این نوع زندگی می تواند به آدم وارد کند هم آشنا هستم اما شرایط به گونه ای 
است که مجبورم اینگونه زندگی کنم که بیشتر آن هم ناشی از نداشتن یک شغل مناسب 
و شرایط اقتصادی که در یک سال اخیر کشور با آن مواجه بوده و هر فردی را تحت تاثیر 

قرار داده است.
*خانه های مجردی یک نوع سبک زندگی است

محمد زندگی در خانه های مجردی را یک نوع سبک زندگی می داند و بیان می کند: اینکه 
یک مساله ای در کشور به وجود می آید و عده ای آن را کتمان می کنند یا صورت مساله را 
به طور کامل از میان می برند، دردی را دعوا نمی کند. ما باید قبول کنیم تعداد زیادی از 
جوانان با توجه به شرایط پیش آمده اینگونه زندگی را انتخاب کرده و بیشتر آنها هم با آن کنار 
آمده اند. به همین دلیل نباید هر چیزی را کاملًا سیاه یا سفید دید. اگر مسوولان به فکر این 
هستند که چرا جوانان به اینگونه سبک زندگی روی می آورند، پاسخی ساده دارد؛ شرایطی 

که بر زندگی آنها حاکم شده مجبورشان کرده است تا اینگونه انتخاب کنند.
*خانه های مجردی اجاره هایی به نسبت زیادتر می خواهد

محمد در ادامه به اجاره های سرم سام آور خانه های مجردی اشاره می کند و توضیح می 
دهد: همین که بدانند می خواهی مجردی زندگی کنی با نگاه خاصی می گویند: خب! این 
ساختمان همه متاهل هستند اما من به تو چون پسر خوبی هستی و بهت اعتماد دارم اجاره 
می دهم. همین صحبت ها کافی است تا مبلغ اجاره را بیشتر کند. البته اینکه اجاره بها به 
خصوص در سال اخیر به نسبت افزایش پیدا کرده است شکی در آن نیست اما صاحب خانه 
ها و آژانس های املاک وقتی متوجه بشوند که مجرد هستی اجاره بیشتری طلب می کنند. 

** اجاره خانه های مجردی برای دختران نیز خیلی سخت است
»سارا« یکی دیگر از دانشجویانی است که در خانه مجردی زندگی می کند. زندگی که از 
دید او آنچنان هم آسان نیست به ویژه برای دختران، از مصایب و مشکلات خانه گرفتن تا 
رفت و آمد. سارا از حضورش در یک آژانس املاک برای اجاره خانه می گوید که مرد بنگاهی 
با یک حالت خاصی می گوید راستش خانم، توی این محله ها به دختر مجرد، سخت خونه 
می دهند. بافت اینجا سنتی و مذهبی است، همسایه ها قبول نمی کنند ه دختر مجرد 

ساکن آپارتمان باشد. 
به گزارش ایرنا ،این دختر دانشجو ادامه می دهد: گاهی با پیشنهادهایی نادرست روبرو 
می شوم که در طول سالیانی که در خانه مجردی زندگی می کنم، بارها تکرار شده است 
و باید خیلی راحت از کنار آن گذشت چون حوصله ای برای پاسخ دادن به این افراد برایم 

وجود ندارد.
* نگاه به دخترانی که در خانه های مجردی زندگی می کنند، خاص است

سارا به مشکلات رفت و آمد در خانه اشاره می کند و می گوید: گاهی نگاه همسایه ها به 
دخترانی که به صورت مجردی زندگی می کنند، خاص است، چون بر پایه فرهنگ عامه زنی 
که تنها زندگی می کند یا عیب و ایرادی دارد که ازدواج نکرده یا زنی پردردسر است. برخی 
همسایه ها علاقه مندند مدام به خانه دختر مجرد سرک بکشند، بسیاری از صاحبخانه ها 

تمایل دارند با این چنین مستاجرهایی طرح دوستی بریزند. 
گفته های این 2 جوان باعث شد تا در گفت وگو با »امیرمحمود حریرچی« جامعه شناس 
و استاد دانشگاه، دیدگاه های وی را در خصوص علل گرایش جوانان به زندگی مجردی 

جویا شویم.
**محدودیت برای جوانان آنها را به طرف خانه های مجردی می کشاند

حریرچی گرایش جوانان به خانه های مجردی را ناشی از علت های مختلفی دانست و 
گفت: بخشی از این مهم به دلیل این است که ما تفریح ها و شادی هایی را که جوانان 
می توانند، در کنار هم داشته باشند، محدود می کنیم و موانع متعددی در برابر آنها قرار 
می دهیم که این اتفاق خود به خود آن را به شکلی دیگر زیرزمینی می کند که بخشی از 
آن همین خانه های مجردی است؛ یعنی جوانان دورهم جمع می شوند و تفریح و شادی 
خودشان را دارند اما بخشی دیگر از این خانه های مجردی مربوط به جوانانی است که از 
خانواده های خود دور هستند و بیشتر آنها هم زندگی دانشجویی در درون خوابگاه ها دارند. 
این افراد به خصوص دختران به دلیل محدودیت در محیط های خوابگاهی سعی می کنند 
که به صورت تکی یا با دوستان خود در خانه های مجردی زندگی کنند. البته در خوابگاه به 
جای اینکه انضباط را بخواهند با آموزش و روش هایی مانند سبک زندگی مطرح کنند سعی 
دارند که با ایجاد محدودیت آن را به دانشجویان یاد بدهند که نتیجه آن هم فراری شدن 

دانشجویان از خوابگاه ها و روی آوردن به خانه های مجردی می شود.
*نمی توان زندگی در خانه های مجردی را نَهی کرد

این جامعه شناس درباره انواع خانه های مجردی اظهار داشت: این خانه ها انواع مختلفی 
دارند. وقتی چند فرد مجرد در یک خانه زندگی می کنند، برای آنها حس یک خانواده و 
دوستی های صمیمانه دارد و بعضی از افراد این خانه های مجردی را محل کار خود هم قرار 
داده اند. بنابراین نباید گفت که همه این خانه ها بَد است و خیلی در خصوص آنها نگران 
بود. البته اینگونه خانه ها هم متفاوت هستند و این نگرانی نباید در مورد همه آنها یکسان 

باشد قطعاً تعدادی از این خانه ها شرایطی متفاوت دارند که باید به آنها توجه شود.
خانه های مجردی نوعی سبک زندگی است که نمی توان آن را خیلی نَهی کرد زیرا جوانان 
دوست دارند هرچه زودتر به استقلال برسند و یکی از بهترین راه هایی که احساس می کند 

وجود دارد همین زندگی های مجردی است.
این استاد دانشگاه در پایان یادآور شد: باید رفتار جامعه و خانواده نسبت به جوانان تغییر 
کند؛ یعنی در خوابگاه ها و خانواده ها نسبت به جوانان رفتاری شود که احساس آرامش 
و راحتی کنند. برای نمونه خوابگاه باید محیطی نزدیک به خانواده داشته باشد و نوعی 

مدیریت شود که دانشجویان در کنار هم زندگی راحتی داشته باشند. 

باید رفتار جامعه و خانواده نسبت به جوانان تغییر کند 
خانه های مجردی؛ نوعی سبک زندگی یا آسیب اجتماعی
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اقتصادی

ایمانبررسیمیکند

تبعاتاقتصادیِژستهایسیاسیبرای
حذفدلار

 برخی از نمایندگان مجلس در قالب طرحی خواستار حذف دلار از مبادلات تجاری شدند 
اما بسیاری از کارشناسان این طرح را هیجانی و ناشی از تصمیم اخیر آمریکا می دانند.

برابر  در  ایران همواره  از سوی دولت مردان  که  واکنش هایی  از  یکی  ایلنا،  به گزارش 
تحریم ها و مواضع اقتصادی و سیاسی آمریکا مطرح بوده حذف دلار از مبادلات تجاری  
است که البته این موضوع با تشدید تحریم ها از سال ۹۰ و ۹۱ تا امروز بیشتر مورد تاکید 
قرار گرفته و حتی به یکی از موضوعات مهم در رایزنی ها و دیپلماسی اقتصادی تبدیل شده 
است. بطوری که در شهریور سال گذشته عبدالناصر همتی، رییس کل بانک مرکزی، از 
توافقات مهم ایران با روسیه و ترکیه در خصوص حذف دلار خبر داد و در صفحه شخصی 
خود نوشت: »در روز جمعه ۱6 شهریور در جریان نشست سه جانبه ایران، روسیه و ترکیه به  
همراه وزیر محترم نفت نشست های دوجانبه مفید و سازنده ای در حضور رؤسای جمهور  با 
مقامات اقتصادی دو کشور روسیه و ترکیه داشتیم. فروش نفت، خرید کالاهای اساسی، 
گسترش روابط بانکی، مبادله با پول های ملی طرفین با هدف حذف دلار و کلًا توسعه روابط 
تجاری و اقتصادی محور مذاکرات و توافقات با دو کشور همسایه بود. مقرر شد در اولین 

فرصت در دیدار با رئیس بانک مرکزی روسیه در مسکو توافقات را پیگیری کنیم«.
اما بسیاری از کارشناسان و کنشگران اقتصادی از ابتدا هم با طرح حذف دلار از مبادلات 
مخالف بودند. محمود جامساز در گفت وگو با ایلنا گفت: از زمان آقای احمدی نژاد که 
تحریم ها علیه کشور اعمال شد و ایشان آنها را ورق پاره خواندند همیشه سعی شده دلار 
از مبادلات حذف شود اما باید توجه داشت که مسئله دلار با مسئله آمریکا فرق دارد، الان 
بیش از ۵۰ درصد گردش پول جهان به دلار است، و با اینگونه اقدامات راه بجایی نخواهیم 
برد. باید به این پرسش پاسخ داد که اگر ما دلار را حذف کنیم از چه ارزی می خواهیم 

استفاده کنیم؟ یوان، روبل و روپیه در عرصه بین الملل اعتبار چندانی ندارند.
وی متذکر شد: باید به جای حذف دلار از مبادلات، سیاست جذب دلار را در پیش بگیریم 
چون نتیجه عملکرد حذف دلار کشیدن پوسته سخت به دور کشور است اما نتیجه جذب، 

رابطه با دنیا و تراز تجاری مثبت خواهد بود.
اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  خواندن  تروریستی  در  امریکا  تصمیم  هم  اخیرا   
مجموعه ای از  واکنش های داخلی را در پی داشته که یکی از آنها روز گذشته و در قالب 
طرح تعدادی از نمایندگان مجلس مشاهده شد. 4۵ نفر از نمایندگان مجلس با تهیه 

طرحی خواستار حذف کامل دلار از معاملات دولتی و بخش خصوصی شدند.
در جزییات این طرح آمده است: به موجب این قانون که در 6۰ روز پس از تصویب لازم 
الاجرا خواهد بود،هرگونه معامله دولتی و خصوصی با دلار ممنوع است، دارندگان دلار تا 
تاریخ اجرای این قانون فرصت دارند دلار خود را به کالا و ریال یا سایر ارزها تبدیل کنند، از 
تاریخ اجرای این قانون هر گونه دلار آمریکا در ایران در حکم ارز قاچاق محسوب می گردد 
و دستگاه های مسئول موظفند با هرگونه دلار مکشوفه و نگهدارندگان آن برابر قوانین 
قاچاق کالا و ارز برخورد نمایند، وزارت امور خارجه مکلف است با رایزنی مستمر و فشرده 
با کشورهای مختلف به ویژه کشورهایی که مورد تحریم ایالات متحده قرار گرفته اند ایجاد 
ائتلاف جهانی برای تحریم دلار و حذف دلار از معاملات بین المللی را پیگیری و گزارش 

پیشرفت کار را هر ۳ ماه به کمیسیون مجلس شورای اسلامی ارسال نماید.
*اینتصمیمدراینشرایطتنهابارسیاسیدارد

اما برخی از کارشناسان اقتصادی طرح دوباره این موضوع پس از تصمیم آمریکا را یک 
تصمیم سیاسی دانسته اند تا تصمیم مبتنی بر معادلات اقتصادی. سید کمیل طیبی، 
کارشناس ارشد اقتصاد بین الملل در گفت وگو با ایلنا گفت: این یک طرح عجولانه است 
که مبتنی بر اصول اقتصادی نیست چون دلار یک پول قدرتمند است که بیشتر ذخایر و 
منابع ارزی را تشکیل می دهد و از سویی جایگزینی دلار با ارز دیگر مانند یورو زمان بر است 
که ممکن است بسیاری از تجار و فعالین اقتصادی به آن تن ندهند. البته در کوتاه مدت 
نیز می تواند تاثیراتی مانند فرار سرمایه، ناامنی در بازار ارز و افزایش نرخ سایر ارزها را در 
پی داشته باشد . نکته دیگر آن است که ممکن است که شرکای ما تن به انجام مبادلات 
غیردلاری ندهند و این باعث می شود که ما در دو بخش اقدام به تبدیل پول کنیم که برای 

ما هزینه بر خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: اگر این طرح تبدیل به قانون شود حتی پس از رفع تحریم ها 
دچار  ما  نوعی  به  صورت  آن  در  که  دهد  قرار  تاثیر  تحت  را  سرمایه  جریان  می تواند 
خودتحریمی شده ایم و این باعث می شود تا تراز پرداخت های ما دچار کسری شود که به 
منزله پرداخت های بیشتر در برابر دریافت ها و در نهایت تورم است. استاد دانشگاه اصفهان 
با بیان اینکه اصلا نمی توانم ادعا کنم که دلار ابزار سلطه است، گفت: بیشتر موافقم که 
این یک رویکرد سیاسی است و چه بخواهیم چه نخواهیم دلار پول پرقدرتی است که منبع 

تامین منابع ارزی است و این تصمیم در این شرایط تنها بار سیاسی دارد.
*ازلجدشمنبهخودضربهنزنیم

مجیدرضا حریری کارشناس و فعال اقتصادی نیز در گفت وگو با ایلنا این تصمیم را ژست 
سیاسی دانست و افزود: به هر حال فضای اقتصاد ما چه از سوی داخلی ها و چه از سوی 
دشمنان خارجی ما به شدت سیاسی شده است و تمام تصمیم های ما همانند این طرح 
رنگ و بوی سیاسی دارد. باید توجه داشت که ما سال هاست در مبادلات خود بجای دلار 
از یورو استفاده می کنیم بنابراین این موضوع جدیدی نیست. به نظر می رسد اینگونه 
تصمیمات به جای آنکه مبتنی بر کار کارشناسی اقتصادی باشد بیشتر یک عکس العمل 
سیاسی نسبت به یک پرخاشجویی کشور صادرکننده دلار دارد  و ما سعی داریم علیه آن 
تصمیم بگیریم. بنده امیدوارم این طرح در مجلس چکش کاری شود  و آنچه از آن بیرون 

می آید در راستای منافع ملی باشد تا تصمیمات احساسی.
وی افزود: در این موضوع باید نگاه همه جانبه داشت، به هر حال دلار قوی ترین و رایج ترین 
ارز جهان است که بیشتر مبادلات با آن صورت می گیرد. در حال حاضر هم که ثبت سفارش 
ما با دلار نیست بابت تسعیر ارز هزینه هایی به تجارت خارجی ما تحمیل می شود و باید دید 

آیا ما می خواهیم از لج دشمن به خود ضربه وارد کنیم؟

کارشناسبازارسرمایه:اقتصادایرانتواناییعبورازشرایطتحریمیرادارد

کدامبازاربالاترینتواناییرشددرسال
جاریراداراست؟

شاخص بورس اوراق بهادار تهران دیروز با عبور از مرز ۲۰۰ هزار واحد رکورد جدیدی را در 
کارنامه کاری خود ثبت کرده است.

 در حالی که بازارهای موازی بورس اوراق بهادار در رکودی  سخت و سنگین و نفس گیر به 
سر می برند، بورس اوراق بهادار از ابتدای سال جاری تا کنون پیشتازی اش را به رخ کشیده 

است.
 رشد ۱۰ درصدی این بازار از ابتدای سال جاری تا کنون نشان می دهد وضعیت در حال 
تغییر است و بازاری که سال گذشته از دیگر بازارها نظیر طلا و سکه و مسکن و خودرو عقب 

مانده بود، حالا دست به اصلاح قیمت زده است.
 حمید میرمعینی، تحلیلگر بازار سرمایه معتقد است وضعیت بورس اوراق بهادار نشان 
می دهد ظرفیت های اقتصادی ایران در سال جاری می تواند برای عبور از شرایط سخت 

تحریمی به کار گرفته شود.
 وی با تاکید بر اینکه عقب ماندگی بورس نسبت به سایر بازارها در سال گذشته، این 
نشانه را در خود داشت که رشد واقعی امسال از سر گرفته شود، ادامه داد: هر چند به 
دلیل مشکلات ناشی از تحریم ها، اقتصاد ایران با وضعیتی غیرعادی روبروست اما بررسی 
وضعیت نشان می دهد امکان رشد بورس فراهم است و کالاهایی که مواد اولیه آنها در داخل 

تولید می شود و یا بازارهای داخلی دارند، امسال در وضعیت مناسبی به سر خواهند برد.
 او به محدودیت های واردات و ... اشاره کرد و گفت: وقتی ار فرصت تحریم صحبت 
می کنیم اینجا می توانیم مصادیق را بیابیم، در این شرایط تولید کنندگان داخلی وضعیت 
مساعدتری پیدا می کنند.  این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه قیمت ها در بورس 
نیاز به تعدیل داشتند، به وضعیت شرکت های بورسی اشاره کرد و ادامه داد: سال گذشته 
بازدهی بورس در حدود ۷۷ درصد بود اما امسال این امکان فراهم است که در صورت 
حمایت دولت از بازار سرمایه و اتخاذ سیاست هایی متناسب با ظرفیت های این بازار، رشد 

بیشتری نصیب بورس اوراق بهادار شود.
هدایتسرمایههایبهتولید

 وی به بانک محور بودن اقتصاد ایران اشاره کرد. گفت: بازار سرمایه توانایی تامین 
نقدینگی مورد نیاز بسیاری از شرکت ها را داراست و در این شرایط که تنگناهای اقتصادی 
خود را نشان می دهد می تواند با تدوین برنامه هایی نسبت به اثرگذاری بیشتر این بازار اقدام 
کرد.  میرمعینی ادامه داد: ما معتقدیم رشد این بازار در همین روزهای محدود کاری سال 

جاری نشان می دهد این پتانسیل و توانایی وجود دارد و باید آن را مورد توجه قرار داد.
*تلاشبرایکاهشریسک

 این کارشناس ادامه داد: ریسک های اقتصادی به سرعت بازار سرمایه را تحت فشار قرار 
می دهد، تحریم هم ریسکی اقتصادی تلقی می شود از این رو تغییر در این شرایط می تواند 
بازار سرمایه را دستخوش شرایطی تازه نماید.  میرمعینی با تاکید بر اینکه پیوستن ایران 
به FATF  یا نپیوستن به این کنوانسیون خود عامل موثری در افزایش یا کاهش ریسک 
سیاسی و اقتصادی ایران است، گفت: اگر مجموعه سیاستگذاران برنامه کاری خود را بر 
کاهش ریسک های اقتصادی و سیاسی متمرکز کنند، بورس پتانسیل پیشی گرفتن از سایر 

بازارهای را در سال جاری داراست و باید این مهم را دریافت.
وی با اشاره به اینکه رشد تمامی بازارها در سال گذشته تحت تاثیر افزایش نرخ دلار در 
وهله اول و رشد نرخ تورم در مرحله دوم بوده است، اضافه کرد: بورس نیز از این دو عامل 
تاثیرپذیرفته است اما حجم تاثیرپذیری اش کمتر از سایر بازارهاست از این رو بورس در 
صورت عدم تغییر شرایط می تواند خود را رشدی مناسب و حتی بیش از بازارهای دیگر را 

در سال جاری تجربه نماید چرا که سایر بازارها وارد دوره رکود شده اند.
 وی تاکید کرد : البته این مهم، همان طور که گفتم بستگی به ریسک هایی دارد که 
متوجه اقتصاد است اما با اجرای برنامه های حمایتی از بازار سرمایه می توان انتظار تداوم 

رشد را داشت.

ادغام بانک های نظامی در بانک سپه با وجود اینکه از تصمیمات سازنده برای 
ساماندهی نظام بانکی کشور به شمار می رود، برای سهامداران خرد بویژه آنهایی که 
نماد بانکشان در بورس در چند ماه گذشته متوقف شده و از قافله رشد قیمت ها جا 

مانده است، چندان خوشایند نیست.
روند اجرایی ادغام پنج بانک و موسسه اقتصادی نظامی )بانک های انصار، مهر 
اقتصاد، حکمت ایرانیان، قوامین و کوثر( در بانک سپه از ۱8 فرودین امسال با خرید 
سهام آنها آغاز شد؛ قرار است خرید سهام این بانک ها تا ۲۹ اردیبهشت امسال تداوم 

یابد.
در این مرحله، اشخاص حقیقی و حقوقی غیروابسته به نیروهای مسلح می توانند 

سهام خود را بر اساس نرخ تعیین شده به فروش برسانند.
با وجود اینکه کارشناسان از ادغام این بانک ها و موسسه های مالی حمایت کرده و آن 
را گامی مهم برای ساماندهی و منظم کردن شبکه بانکی کشور می دانند، اما انتقاداتی 
نیز درباره روند قیمت گذاری سهام این بانک ها و تضییع حقوق سهامداران خرد مطرح 

شده است؛ بطوری که برخی آن را ناعادلانه می دانند.
بی توجه به نظرات اکثریت سهامداران، قیمت گذاری ناعادلانه، عقب ماندن سهام از 
رشد قیمتی ماه های گذشته و نحوه خرید و انتقال سهام به شرکت های تعیین شده 

از مهم ترین انتقادات مطرح شده در فرایند ادغام پنج بانک و موسسه نظامی است.
*قیمت گذاری سهام بانک های ادغام شده

نمادهای بانک هایی که مشمول طرح ادغام شده اند، در بورس متوقف بوده و امکان 

تعیین قیمت روز آنها وجود ندارد، بنابراین برای تعیین قیمت خرید سهام، از آخرین نرخ 
هر سهم پیش از توقف نماد و نیز قیمت اسمی استفاده شده است.

از جمله مهم ترین انتقادات مطرح شده این است که مدت زمان طولانی از بسته 
شدن نماد آنها می گذرد که این موضوع باعث شده این سهام از رشد قیمت شرکت 
های بورسی در ماه های گذشته جا بمانند. به نظر منتقدان در صورتی که نماد آنها در 

بازار سرمایه بسته نمی ماند، قطعا قیمت سهام آنها بالاتر می رفت.
نگاهی به نوسان قیمت سهام بانک های مشابه در بورس نشان می دهد که ادعای 
این افراد دور از واقعیت نیست، بهای سهام برخی از بانک های بورسی از تابستان 

پارسال )همزمان با بسته شدن نمادهای مورد اشاره( چند برابر شده است.
بر اساس اطلاعیه های منتشر شده، قیمت هر سهم بانک انصار ۲۰86 ریال قیمت 
گذاری شده است. بهای هر سهم بانک قوامین نیز یک هزار ریال و قیمت هر سهم 
برای سهامداران  و  ریال  برای سهامداران حقیقی یک هزار  ایرانیان  بانک حکمت 

حقوقی ۷88 ریال تعیین شده است.
هر سهم موسسه اعتباری کوثر نیز به نرخ یک هزار ریال خریداری می شود. همچنین 
قرار شده است که هر سهم مهر اقتصاد نیز برای سهامداران حقیقی یک هزار ریال 

باشد. 
سهامداران این بانک ها می توانند به شعب منتخب یا کارگزاری های تعیین شده 

مراجعه کرده و نسبت به ثبت درخواست فروش سهام اقدام کنند.
برخی سهامداران، انتقاداتی را نسبت به قیمت های تعیین شده برای سهام این بانک 

ها و همچنین شرکت های متولی خرید، مطرح کرده و آن را ناعادلانه دانسته اند. 
البته باید توجه داشت که برخی از این موسسه و بانک هایی که قرار است ادغام شوند 
دارای زیان انباشته بالایی بوده و سهامداران آنها ادعایی ندارند، اما برخی دیگر از این 
بانک ها از صورت مالی خوبی برخوردار هستند بطوری که قیمت اعلام شده برای 

خرید که بر اساس نرخ تابلو در زمان توقف نماد است، جذابیتی ندارد.
*بازیدوسرباختسهامدارانبانکهاینظامی

اکنون سهامداران آن دسته از بانک های مشمول ادغام که قیمت سهامشان از رشد 
ماه های اخیر بازار سرمایه عقب مانده است، بر سر دوراهی قرار گرفته اند؛ با وجود 
اینکه نهادهای ذیربط و خود بانک ها و موسسه های مشمول فرایند ادغام اعلام کرده 
اند که اجباری در فروش سهام نیست و سهامداران را مختار کرده اند، اما شرایط تعیین 
شده برای فروش سهام آنها جذابیتی نداشته و بنابراین آنها برای فروش و یا نگاهداری 

سهام دچار ترید هستند.
در واقع این دسته از سهامداران، از یکسو می بینند که قیمت تعیین شده با توجه به 
مدت زمان توقف نمادها، جذابیتی برای آنها ندارد و از سوی دیگر پاسخ شفافی درباره 

قیمت گذاری این سهام در آینده داده نمی شود.
بر اساس اطلاعیه های بانک ها و موسسه هایی که مشمول فرایند ادغام شده اند، 
چنانچه سهامدارانی که در مهلت تعیین شده نسبت به ارائه دستور فروش اقدام نکنند، 
می توانند تا زمان ارزش گذاری سهام آنها توسط گروه کارشناسان رسمی صبر کرده 
و بر اساس آن و به ترتیبی که در آینده اعلام خواهد شد، نسبت به فروش سهام خود 

اقدام کنند.
البته این بانک ها تاکید کرده اند که تضمینی مبنی بر اینکه ارزش ذاتی تعیین شده 

در آینده بیشتر از ارزش قابل خرید در حال حاضر باشد را نخواهند داد.
در میان پنج موسسه و بانک نظامی مشمول ادغام، یک بانک بیشتر از بقیه با حاشیه 
و اعتراض مواجه شده که مسوولان آن تاکنون در مقابل اعتراضات سکوت اختیار کرده 
اند. مهم ترین گلایه منتقدان به رقم قیمت تعیین شده برای سهام آن بانک باز می گردد 

که به اعتقاد کارشناسان کمتر از ارزش واقعی سهام این بانک است.
حتی برخی از سهامداران خرد با انتقاد نسبت به این موضوع ادعا می کنند که 
سهامداران اصلی و بزرگ این بانک در حال جمع آوری و خرید سهام خرد به قیمت 
پایین هستند، تا در آینده و پس از ارزش گذاری سهام توسط گروه کارشناسان، بتوانند 

سهام در اختیار خود را با قیمت بالا واگذار کنند.
باید توجه داشت که به دلیل مشخص نبودن زمان دقیق ادغام و ارزشگذاری قیمت 
سهام، سهامداران خرد کنونی در نگاهداری سهام خود تردید دارند زیرا امکان دارد 
که این روند بسیار طولانی شده و آنها نتوانند به پول خود برسند، بنابراین گروهی از 
سهامداران اقدام به فروش سهام این بانک با قیمت ارزان کرده و گروه دیگر با پذیرفتن 
ریسک، تصمیم گرفته اند که تا تعیین تکلیف نهایی، سهامدار این بانک ها باقی بمانند.
با وجود پیگیری خبرنگار ایرنا، مدیران بانکی که در فرایند ادغام، بیشترین حاشیه و 
سوال را درباره نحوه قیمت گذاری سهام به خود اختصاص داده اند پاسخی به حاشیه 

های مطرح شده ارایه نکردند.
بدین ترتیب سهامداران خرد بانک های مشمول ادغام، ناخواسته وارد یک بازی شده 
اند که در آن، اختیاری از خود نداشته و از روند تحولات و تصمیمات به روشنی آگاهی 
ندارند و نمی دانند که در صورت فروش یا نگهداری سهام ، بازنده خواهند بود یا برنده؟

سهامداران خرد بانک های نظامی بر سر دوراهی

کشاورزی آسیب دیده، ساختمان های از بین رفته و راه های زیر 
آب مانده تنها بخشی از اثرات سیل است؛ اما آیا منابع تولیدی کفاف 
جبران این حجم از خسارت را می دهد یا کشور در بعضی بخش ها 

به واردات نیاز پیدا می کند.
۱۲ هزار میلیارد، ۱۵هزار میلیارد و حالا ۳۵ هزار میلیارد تومان؛ 
توسط  ها  استان  سیل  خسارات  برای  که  است  ارقامی  همگی 
مسئولان اعلام شده و از آنجا که همچنان بیم سیل در استان های 
بیشتری می رود، احتمالا این عددها، خسارات نهایی نخواهد بود. 
سیل بی وقفه آمد و از ساختمان های مسکونی و راه های ارتباطی 
وزیر  گفته  به  چنانچه  کرد،  رو  و  زیر  را  کشاورزی  بخش  تا  گرفته 
جهاد کشاورزی تنها بخش کشاورزی کشور ۱۳هزار میلیارد تومان 

خسارت دیده است.
درباره خسارت های سیل، چرایی و چگونگی آن و مقصرانش 
حرف و حدیث زیاد است؛ غافل از اینکه مدیریت تبعات سیل بیش 
از سخنرانی نیاز به عمل دارد. کشاورزی آسیب دیده، ساختمان 
های از بین رفته و راه های زیر آب مانده تنها بخشی از اثرات این 
حادثه طبیعی است، اما آیا منابع داخلی و تولیدی کفاف جبران 
این حجم از خسارت را می دهد؟  سیامک پیربابایی، عضو هیات 
رئیسه فدراسیون واردات ایران در این زمینه به ایرنا گفت: بازسازی 
این حجم از خسارت علاوه بر اینکه عظم ملی می طلبد، نیاز به 
تجهیزات، ماشین آلات و امکانات دارد و دولت باید درباره برخی 

محدودیت های واردات انعطاف به خرج دهد.
وی با تاکید بر اهمیت و اولویت تولید داخل ادامه داد: برای جبران 
این حجم خسارت دولت باید در برابر واردات برخی کالاها انعطاف 

بیشتری به خرج داده و اجازه دهد تجار با واردات بدون انتقال ارز 
بتوانند به سیل زده ها کمک کنند. عضو هیات رئیسه فدراسیون 
واردات ایران تصریح کرد: طبیعتا اولویت باید با تولید داخل باشد، 
اما ابتدا باید نیازها و ظرفیت تولید مشخص شده و سپس با توجه به 

کمبود احتمالی، اجازه حرکت به بخش واردات داده شود.
به گفته وی اگر خسارت ۳۵ هزار میلیارد تومانی که وزیر کشور در 
مجلس اعلام کرد صحت داشته باشد، حجم بسیار زیادی به بودجه 
کشور اضافه می شود. پیربابایی با بیان اینکه در دو بخش ماشین 
آلات راه سازی و لوازم خانگی نیاز بیشتری به واردات است، افزود: 
نیازهای سیل زدگان باید در کمترین زمان برطرف شود و نمی توان 
آن را به زمان آینده موکول کرد. بنابراین بهتر است دولت با حذف 
موقت ممنوعیت واردات برخی کالاها، اجازه دهد تجار هم به سهم 

خود برای رفع نیاز سیل زدگان اقدام کنند. 
وی معتقد است مشکل بخش های زیرساختی مثل شبکه های 
با استفاده از ظرفیت داخلی  آب رسانی و گازرسانی را می توان 
برطرف کرد.  به گزارش ایرنا، از خرداد ۹۷ بر اساس ابلاغیه وزارت 
بیش  واردات  تجارت  توسعه  به سازمان  تجارت  و  صنعت، معدن 
از ۱4۰۰ قلم کالا از جمله لوازم مورد استفاده در ساخت مسکن، 

خودرو و بعضی ماشین آلات تولیدی داخل ممنوع شد. 
با گذشت حدود هفت ماه از اعلام لیست کالاهای ممنوع الورود، 
گمرک ایران در اواسط دی ماه ورود کالاهای گروه چهار را به شکل 
مشروط و تنها به مناطق آزاد و ویژه اقتصادی امکان پذیر دانست؛ اما 
این دستورالعمل چندان دوام نیاورد و اواخر همان ماه مجددا واردات 

مشروط گروه چهارم کالایی ممنوع شد.

به گزارش ایرنا، انجمن تولیدکنندگان و واردکنندگان ماشین آلات 
سنگین معدنی، ساختمانی و راهسازی نیز در نامه ای از معاون اول 
رئیس جمهوری درخواست کرده اند امکان واردات ماشین آلات 

عمرانی به کشور فراهم شود. 
در این نامه آمده: در پی بلاهای طبیعی از جمله زلزله، سیل، 
و  راهبردی  آلات  ماشین  تامین  اهمیت  غیره  و  جنگ  کولاک، 
عملیاتی برای پیشگیری و استفاده در شرایط بحرانی بیش از پیش 

اهمیت یافته است. 
در این راستا، انجمن تولیدکنندگان و واردکنندگان ماشین آلات 
اسحاق  از  نامه ای  در  راهسازی  و  ساختمانی  معدنی،  سنگین 
جهانگیری، معاون اول رئیس جمهوری درخواست کرده است تا 
در این شرایط خاص و با دستور سریع، امکان واردات این دست از 
ماشین آلات، حتی بدون انتقال ارز و تحت نظارت سازمان مورد نظر 

وی توسط نمایندگان انحصاری و اعضای این انجمن انجام شود.

سیلماراوارداتلازممیکند؟

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: حذف سود مرکب به نفع تولید کشور و بانک ها است،
رضا رحمانی عصر دوشنبه بعد از دیدار با رئیس مجلس شورای اسلامی که به همراه وزرای اقتصادی برگزار شد با بیان اینکه حمایت 
مجلس با راهکارهای تقنینی، پشتوانه تحقق رونق تولید است گفت: محور این نشست پیرامون رونق تولید بود که در این زمینه 
گزارشی ارائه شد و هر یک از وزرا برای سهولت کسب و کار و رونق تولید و صادرات پیشنهاداتی را مطرح کردند و نسبت به عملیاتی 
کردن آن تعهداتی را پذیرفتند. همچنین نحوه گسترش فعالیت صادراتی در کشور به ویژه صادرات به کشورهای همسایه مورد بررسی 

قرار گرفت.
وی با تاکید بر اینکه مقرر شد مجموعه نظرات وزرا، کمیسیون ها و مرکز پژوهش ها تا پایان اردیبهشت ماه طی چند جلسه در 
کمیسیون های تخصصی مورد بررسی قرار گیرد، تاکید کرد: همچنین مقرر شد که وزارتخانه ها و کمیسیون های مرتبط به یک 

چارچوبی در هر بخش دست پیدا کنند که این اقدامات باید در سال جاری اجرایی شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه یکی از موارد مورد تاکید مقام معظم رهبری، تسهیل فضای کسب و کار در شرایط 
کنونی است، اظهار کرد: این موضوع جزو موضوعات محوری این نشست بود با این مضمون که ممکن است برخی مقررات برای 
تسهیل این فضا تغییر یافته و یا منسوخ شود که در این جلسه مقرر شد وزرا قوانینی که باید تغییر یابد را اعلام کنند و آئین نامه ها، 
بخشنامه ها و دستورالعمل هایی که مانع سرمایه گذاری سریع در کشور است، باید از طریق کمیته ای که در وزارت اقتصاد تشکیل 
شده تا پایان اردیبهشت ماه اعلام شود تا شفاف شود که چه اقداماتی در حوزه اجرایی صورت می گیرد، چرا که برخی مقررات ذیل 

قانون باید برای رونق تولید تغییر یابد.
رحمانی افزود: همچنین مقرر شد کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت بر اجرای اصل 44 قانون اساسی از اجرای قانون 
تسهیل فضای کسب و کار گزارش ارزیابی به مجلس ارائه دهد و در این راستا مجلس جلسات دیگری برای بررسی راه حل های بهینه 

رونق تولید برگزار کند تا اقدامات عملی در این زمینه صورت گیرد.
وی با تاکید بر اینکه تکمیل قانون حذف سود مرکب یکی از خواست های این نشست بود افزود: در این جلسه مطرح شد که حذف 
سود مرکب به نفع تولید کشور و بانک ها است، چرا که بانک ها معوقات فراوانی دارند که اگر پرداخت این معوقات تسهیل شود، سرمایه 
در گردش بانک ها افزایش یافته و باری که بر دوش تولیدکنندگان بوده کاهش می یابد، بنابراین مقرر شد تا ظرف چند روز آینده نظر 
تخصصی خود را درباره حذف سود مرکب ارائه کنیم و اگر این نظر به اصلاحی نیاز داشته باشد، مجلس اصلاحات را انجام داده و نظر 

دولت را مبنای عمل قرار دهد تا بین مجلس و دولت توافقی ایجاد شود.

کاهش نرخ رشد اقتصادی به منفی ۳.8 درصد و رشد صنعتی به منفی ۷.۹ درصد در حالی اتفاق می افتد که یک اقتصاددان 
معتقد است منفی شدن رشد اقتصادی به معنای کاهش مبادلات در اقتصاد است.

به گزارش ایسنا، سقوط نرخ رشد اقتصادی از ۳.۷ درصد در سال ۱۳۹6 به منفی ۳.8 درصد در ۹ ماهه سال ۱۳۹۷، آماری است 
که مرکز آمار روز ۲۵ فروردین روی سایت خود قرار داد.

بر این اساس رشد اقتصادی ایران به منفی ۳.8 درصد با احتساب نفت و منفی ۱.۹ درصد بدون نفت رسیده است. همچنین سایر 
اطلاعات مرکز آمار نشان می دهد که در ۹ ماهه سال ١٣٩٧ رشد اقتصادی در گروه کشاورزی منفی ۱.۲، صنعت منفی ٧.٩ و گروه 

خدمات ٠.٦ درصد بوده است.
کاهشنرخرشداقتصادیازکاهشفعالیتهایاقتصادیمیآید

قدرت اله امام وردی - عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد تهران - در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به کاهش شش درصدی رشد اقتصادی 
در ۹ ماهه سال گذشته نسبت به سال ۱۳۹6 اظهار کرد: این کاهش نرخ رشد اقتصادی به واسطه کاهش فعالیت های اقتصادی 
اتفاق می افتد که قسمت عمده آن به کاهش درآمدهای نفتی و فعالیت های صنعتی مرتبط است؛ در مجموع این شرایط باعث 

کاهش حجم مبادلات در اقتصاد خواهد شد.
این اقتصاددان با بیان اینکه کاهش فعالیت های عمرانی و تحریم ها به طور غیرمستقیم روی کاهش نرخ رشد اقتصادی تأثیر 
می گذارد، ادامه داد: بانک جهانی برای سال ۲۰۱۹ پیش بینی رشد اقتصادی منفی شش درصدی در ایران را داشته است. این 
نهاد البته برای سال ۲۰۲۰ پیش بینی کرده که رشد اقتصادی ایران حدود ۰.6 درصد باشد که این به علت در نظر گرفتن معادلات 

سیاسی و انتخابات آمریکا در این سال است.
او به تأثیرگذاری سیلاب اخیر بر اقتصاد در سال ۱۳۹۷ هم اشاره کرد و گفت: بخش عمده ای از بار جبران خسارات سیل بر دوش 

بودجه های عمرانی خواهد بود که این مساله می تواند باعث کاهش بیشتر حجم بودجه سال جدید شود.
امام وردی همچنین در توصیف دورنمای اقتصاد در سال جاری به احتمال افزایش تورم اشاره و اظهار کرد: در سال جدید احتمالًا 
تحریم ها ادامه پیدا می کند و علاوه بر آن برخی معافیت های نفتی هم برداشته می شود. از سوی دیگر به دلیل کوچک شدن سفره 

مردم تقاضا برای مصرف هم پایین می آید و این شرایط باعث کاهش حجم مبادلات و ضعف کسب وکارها خواهد شد.
پیش از این و در زمانی که بانک مرکزی هم اجازه اعلام شاخص های اقتصادی را داشت، این نهاد در سال ۱۳۹6 از رشد ۵.۱ 

درصدی در بخش صنعت و رشد اقتصادی ۳.۷ درصدی در اقتصاد ایران خبر داده بود.

وزیرصنعت:

حذفسودمرکببهنفعتولیداست
سیلرویاقتصادتأثیرخواهدگذاشت

چرارشداقتصادیمنفیشد؟

اگرچه مشکلات واردات گوشی، رجیستری و مانند آن در ماه های اخیر گریبان گیر 
خریداران موبایل شده، اما به نظر می رسد حتی اگر آخرین مدل های گوشی هم در بازار 

موجود باشد، شرایط اقتصادی، تقاضای خرید را کم کرده است.
به گزارش ایسنا، شاید کمتر کالایی را بتوان یافت که طی یک سال اخیر با افزایش 
قیمت روبه رو نشده باشد، با وجود این، گوشی موبایل یکی از کالاهایی است که نه تنها 
افزایش قیمت داشته، بلکه با گران شدن دو تا سه برابری، خرید را برای متقاضیان دشوار 
کرده و حتی کسانی که فارغ از دنبال کردن برندهای روز در بازار، برای رفع نیاز خود 

مجبور به خرید گوشی هستند را هم دچار مضیقه کرده است.
افزایش قیمت گوشی در یک سال اخیر به دلایل متفاوتی رخ داد که مهم ترین آن ها را 
می توان افزایش نرخ ارز و هم چنین سودجویی برخی از فروشندگان پس از اجرا شدن 
طرح رجیستری دانست. البته افزایش قیمتی که پس از رجیستری در بازار ایجاد شد، به 
گفته ی کارشناسان یک حباب غیرمنطقی مقطعی بود، اما با توجه به این که گوشی یک 
کالای وارداتی است، پس از افزایش نرخ ارز، این کالا با افزایش قیمت دو تا سه برابری 

روبه رو شد و دیگر به قیمت قبلی خود برنگشت.
از طرفی در ماه های اخیر، مشکلات مربوط به گوشی های مسافری، از شایعاتی 
مربوط به وارد کردن چمدانی گوشی با در اختیار داشتن شماره ی ملی تا از کار افتادن 
سامانه ی همتا موجب افزایش قیمت چندباره ی گوشی شد و اما به نظر می رسد پس از 
بحران هایی که این بازار پشت سر گذاشته، تب مردم برای خرید موبایل که در عین لوکس 

بودن، امروزه به کالایی مورد نیاز تبدیل شده، سرد شده است.
*موضوعاصلیکاهشتقاضاست

در این راستا میثم دادخواه -کارشناس حوزه مخابرات و فناوری اطلاعات- در گفت وگو 
با ایسنا، با بیان این که تقاضا از لحاظ بازاری به شدت افت کرده، اما عرضه وجود دارد، 
افزود: گرانی دلار در روزهای اخیر، باعث شد فروشندگان از لحاظ عرضه دست نگه 
دارند. زمانی که دلار ۱,۰۰۰ تومان گران می شود، فروشندگان با این استدلال که ثباتی 
وجود ندارد و اگر کالای خود را بفروشند، زمانی که بخواهند کالای جدید بخرند، قیمت 

دلار ۵۰۰ تومان هم زیادتر شده، ممکن است قیمت کالا را بیش تر افزایش دهند.
وی با بیان این که تقاضا در بازار موبایل بسیار پایین است، گفت: حتی در آن قشری 
که کالاهای لوکس می خریدند و به محض وارد شدن تلفن همراه برند اپل یا آخرین 
مدل های سامسونگ، خرید می کردند، دیگر این اتفاق نمی افتد. اگر پولش هم باشد، 
حس و حالی هم نیست که افراد بخواهند گوشی شان را عوض کنند. علاوه بر مباحث 
مالی، شاید بتوان موارد دیگری را پیدا کرد که تقاضا تا این اندازه پایین آمده است؛ یعنی 
بازار تلفن همراه دیگر صرفاً به عرضه و وارداتش مربوط نیست و موارد اقتصادی و حتی 

شاید اجتماعی هم رویش تأثیر گذاشته است.
این کارشناس درباره ی توقف فعالیت برندهای گوشی در ایران توضیح داد: سامسونگ 
تنها برند فعال بوده و هنوز هم به عنوان نمایندگی رسمی فعالیت می کند. درباره ی اپل 

هم اگرچه این شرکت به ما نمایندگی نمی دهد، اما شرکت هایی هستند که از سازمان 
حمایت از مصرف کننده مجوز دارند، برای این که این کالا به صورت قانونی فروش برود و 
جنس تقلبی نباشد. البته این شرکت ها نماینده ی رسمی اپل نمی شوند، اما در ایران به 

عنوان نماینده رسمی خدمات شناخته می شوند.
*حضورنمایندگیشرکتهاچهفایدهایدارد؟

دادخواه در پاسخ به این که آیا حضور نماینده ی رسمی یک برند، تفاوتی ایجاد می کند، 
گفت: کلیات این طرح خوب بوده و منطقی است که بازار سامانی داشته باشد. اگر 
 IMEI حضور رسمی برندها مدیریت می شد، خیلی خوب بود. وقتی گوشی با یک
و شماره سریال وارد می شود، اگر آن را در سامانه همتا بزنید، به شما می گوید که این 
گوشی را کدام شرکت وارد کرده است و همچنین گوشی از آن تاریخی که فعال شده، 
گارانتی دارد و می توان شرکت را طوری مدیریت کرد که بتوان حق مصرف کننده را از 

آن ها گرفت.
وی در پاسخ به این که در حال حاضر مشکلات واردات گوشی که پیش از این وجود 
داشت، به کجا رسیده است، اظهار کرد: بعد از عید این فرآیند کمی تسهیل شده است، 
اما درنهایت تقاضایی هم نیست که شرکت ها بخواهند واردات انجام دهند. واحد بازرگانی 
بسیاری از شرکت ها برنامه ای برای واردات ندارد. بازرگان، گردش سرمایه می خواهد و بالا 

رفتن قیمت ارز به سود واردکننده نیست.
این کارشناس ادامه داد: با این وضعیت ارز هر روز یک اتفاق جدید می افتد. وقتی دلار 
از ۳,۰۰۰ تومان به ۱۲ هزار تومان می رسد، گران شدن سه برابری قیمت گوشی، تقاضا 
را سه برابر کم می کند. علاوه بر این تغییرات در بازار، اتفاقات نادر غیرقابل پیش بینی 
وجود دارد که ارز فقط بخشی از آن است، مشکلات مربوط به گمرک، همتا، تعزیرات و 

مشابه آن، ترسی را بر بازار حاکم می کند از این که کل شرایط ثابت نیست.

گذریبربازارگوشیتلفنهمراه

موبایلیهماگرباشدخریدارینیست!
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مدیرعامل باشگاه استقلال:

 پاتوسی فصل بعد هم بازیکن استقلال است
گفت:  استقلال  باشگاه  مدیرعامل 
اسماعیل  و  پاتوسی  آیاندا  قرارداد 
و  دارد  اعتبار  سال   1.5 تا  گونکالس 
تاپایان فصل دیگر بازیکن استقلال بوده 

و هیچ منعی وجود ندارد.
پایان  از  پس  فتحی«  حسین  امیر 
نشست هیات مدیره باشگاه استقلال در 
جمع خبرنگاران اظهار داشت:چهارمین 
نشست هیات مدیره باشگاه استقلال در 
رویکرد  بیشتر  برگزار شدکه  سال جدید 
مالی  منابع  پیرامن  و  داشت  اقتصادی 
نظر  تبادل  و  بحث  به  استقلال  باشگاه 

پرداخته و تصمی های مهمی گرفته شد که هواداران تیم از نتایج آن باخبر خواهند شد.
وی افزود:شکست در شهرآورد شایسته و حق استقلال نبود و باید به پیروزی می 
رسیدیم که تبعات این باخت به بازی با سایپا کشیده شداما خوشبختانه با حمایت 
هواداران،تدابیر کادرفنی و تلاش بازیکنان استقلال از این برهه به سلامت عبور کردیم و 
توانستیم دو پیروزی با ارزش برابر تیم های الهلال عربستان و سپاهان اصفهان به دست 

آوریم تا این روند ادامه پیدا کند.
مدیرعامل باشگاه استقلال خاطرنشان کرد:آقای وینفرد شفر نامه ای را مبنی بر 
محرومیت فرشید باقری در اختیار باشگاه استقلال قرار دادند بعد از آن دیگر درخواستی 
برای بخشیده شدن این بازیکن نداشتند و محرومیت این بازیکن همچنان ادامه و نمی 

توانند استقلال را همراهی کنند.
پست  پرسپولیس  بازیکنان  بود  گفته  که  باقری  فرشید  صحبتهای  درباره  فتحی 
اینستاگرامی مشترکی منتشر و به شرایط موجود انتقاد کردند و سوال من این است که آیا 
اعضای هیات مدیره پرسپولیس آنها را اخراج می کنند، اعلام کرد:هر باشگاهی قوانین 
خاص خودش را دارد و من درباره باشگاه پرسپولیس نمی توانم حرف بزنم .باشگاه 
استقلال نسبت به حرکت این بازیکن واکنش نشان داد و تصمیم خاص دیگری گرفته 

نشده است.
وی پیرامون غیبت فرهاد مجیدی در تمرینات استقلال گفت: مجیدی باید در تمرینات 
حضور داشته باشند و من اطلاعی ندارم. مادر بزرگ ایشان به رحمت خدا رفته و با 

هماهنگی کادرفنی ایشان در مراسم مادر بزرگ خود حضور داشتند.
مدیرعامل استقلال در واکنش به حاشیه های ایجاد شده درباره شادی بازیکنان و 
مربیان استقلال در بازی با سپاهان بیان کرد: درباره شادی از خود تیم سوال کنید. از 
بردن بازی بسیار خوشحال شدم و لذت بردم. اگر اتفاق خاصی افتاده، من بی اطلاعم.

وی افزود: قرارداد آیاندا پاتوسی و اسماعیل گونکالس تا 1.5 سال اعتبار دارد و تا پایان 
فصل دیگر او بازیکن استقلال است و هیچ منعی وجود ندارد. 

فتحی در واکنش به شایعه اختلاف دوباره معاون ورزشی و سرمربی باشگاه استقلال 
عنوان کرد: ما اختلافات سلیقه زیادی داریم و این اختلافات طبیعی است. بین همه 
اعضای باشگاه اختلاف سلیقه وجود دارد اما مشکلی وجود ندارد و در فوتبال این مساله 
طبیعی است. ما کنار شفر هستیم و او نیز در خدمت استقلال است تا تیم به اوج برسد.

وی در پایان گفت: ما قطعا درباره تمدید قرارداد مانند همه جای دنیا با نظر کادرفنی 
جلو می رویم و نظر شفر اعمال می شود.

کریم باقری: 

هواداران پرسپولیس نگران رفتن برانکو نباشند
گفت:  پرسپولیس  فوتبال  تیم  مربی 
هواداران پرسپولیس نگران رفتن برانکو 
نباشند، او یک مربی حرفه ای است که 
برای پرسپولیس زحمات زیادی کشیده 
و فعلا با قدرت به کارش ادامه می دهد 
و دوست دارد با این تیم به موفقیت های 

بزرگ تری برسد.
»کریم باقری« اظهار داشت: مهم ترین 
چیزی که تمامی اعضای پرسپولیس به 
آن توجه دارند حفظ ثبات تیمی تا پایان 
مسابقات لیگ برتر است و می خواهیم 
این روند خوب را ادامه دهیم تا در نهایت با 

قهرمانی به کارمان پایان دهیم.
وی افزود: اگر پرسپولیس به این نتایج مطلوب در فصل جاری رسیده است با تدابیر 
کادرفنی و تلاش بازیکنان بوده و همه به دنبال این هستند تا بهترین عملکرد را در 
پرسپولیس به نمایش بگذارند و البته نباید حمایت هواداران عزیز پرسپولیس را که 

همیشه و تحت هر شرایطی یاور و پشتیبان تیم بوده اند را فراموش کنیم.
مربی پرسپولیس در پاسخ به این پرسش که تیمش می تواند برای سومین فصل پیاپی 
قهرمان لیگ برتر شود یا خیر گفت: به خوبی می دانیم برای تحقق این امر کار سختی 
پیش رویمان است و با این که صدرنشین مسابقات هستیم اما هنوز 5 بازی برایمان باقی 
مانده است که هر کدام از آن ها حکم فینال را برایمان دارد. باید تمام توان خود را به کار 
ببریم تا در هر کدام از این مسابقات با قدرت ظاهر شده و به پیروزی برسیم و اگر این 

اتفاق شیرین رخ دهد جام را بالای سر خواهیم برد.
وی ادامه داد: بازیکنان پرسپولیس با جدیت به کارشان ادامه می دهند و به طور حتم 
غرور یا مسائل دیگر در هدف بزرگی که پیش رویشان است تاثیر گذار نیست و در تمرینات 
بیشتر از همیشه تلاش می کنند و به خوبی از این نکته باخبر هستند نباید در این بازی 

های باقیمانده کوچک ترین لغزشی داشته باشند.
باقری درباره اختلافات و حاشیه هایی که میان رییس هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
و برانکو به وجود آمده است اعلام کرد: من نمی خواهم زیاد به این موضوع وارد شوم اما 
جعفر کاشانی را سال هاست می شناسم و می دانم او یک پرسپولیسی است و همیشه 
دوست دارد این تیم به موفقیت برسد و از حامیان برانکو محسوب می شود و نظر شخصی 
من است از حرف های او سو برداشت شد و مصاحبه اش تحریف و شیطنت هایی در آن 

صورت گرفته است.
پایان فصل افزود:  برانکو در  با شایعه جدایی  کاپیتان اسبق پرسپولیس در رابطه 
هواداران پرسپولیس نگران رفتن برانکو نباشند، او یک مربی حرفه ای است که برای 
پرسپولیس زحمات زیادی کشیده است و فعلا با قدرت به کارش ادامه می دهد و دوست 

دارد با این تیم به موفقیت های بزرگ تری برسد.
وی اعلام کرد: با پیروزی پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا برابر الاهلی قطر به این 
مسابقات برگشتیم و حالا با قدرت بیشتری بازی هایمان را دنبال می کنیم تا بتوانیم 
همچون فصل گذشته در مهم تریم و معتبرترین تورنمنت باشگاهی قاره آسیا به موفقیت 

برسیم.
کاپیتان اسبق تیم ملی فوتبال ایران در خصوص انتخاب سرمربی جدید گفت: در این 
رابطه نظر خاصی ندارم چرا که تمام فکر و ذهنم معطوف به پرسپولیس است و در این 

رابطه مسولان فدراسیون فوتبال باید نظر دهند. 

محمد دایی: 

آقایان اگر جرات دارند خودشان حرف بزنند
مربی تیم فوتبال سایپا گفت: آقایان جرات نداشتند حرف بزنند، مدیر روابط عمومی 
پرسپولیس را مثل مترسک وسط انداختند. او در حدی نیست که علیه »علی دایی« 

حرف بزند.
»محمد دایی« اظهار داشت: متاسفانه توهین هایی که به علی دایی در جریان بازی 
پرسپولیس و سایپا صورت گرفت از چند روز قبل از این مسابقه آغاز شد. برخی افراد در 
فضای مجازی تحرک هایی را انجام دادند تا هواداران پرسپولییس را علیه اسطوره فوتبال 

ایران تحریک کنند.
وی افزود: برای هواداران عزیز پرسپولیس ارزش و احترام زیادی قائل هستیم و هیچ 
وقت عده اندکی را که به واسطه تلاش افرادی که همه از آن باخبر هستند به دایی به 
احترامی کردند با این افراد در یک کفه ترازو قرار نمی دهیم. هواداران پرسپولیس دایی را 
دوست دارند و این چیزی نیست که بخواهیم آن را اثبات کنیم چرا که برخوردهایی که در 

کوچه و خیابان با این چهره صورت می گیرد گواه همه چیز است.
اخلاق  کمیته  از  و  داده  بیانیه  پرسپولیس  باشگاه  کرد:  خاطرنشان  سایپا  مربی 
فدراسیون فوتبال خواسته به حرف های دایی ورود کند. ما نیز از این موضوع حمایت 
می کنیم چرا که حقایق به طور کامل مشخص می شود. باشگاه پرسپولیس به جای این 
که با این بداخلاقی ها مبارزه کند از آن حمایت می کند. مشخص می شود که حتما 

خودشان برای بی احترامی به دایی خط داده اند.
وی درباره صحبت های مدیر روابط عمومی باشگاه پرسپولیس اظهار داشت: این آقا 
در حد و اندازه ای نیست که درباره اسطوره فوتبال ایران حرف بزند. اگر می خواهد این 

کار را انجام دهد ابتدا باید دهانش را آب بکشد.
دایی تصریح کرد: خود آقایان جرات نداشتند این حرف ها را بر زبان آورند و این فرد را 
به عنوان مترسک وسط انداختند وگرنه این بچه در حد و اندازه ای نیست که علیه دایی 
حرف بزند. او ادامه داد: آن هایی که امروز علیه دایی شعار دادند روزی علیه همین آقایان 
شعار خواهند داد. منتظر می نشینم تا آن روز فرا برسد. مطمئن باشید در سریع ترین 

زمان ممکن اتفاق خواهد افتاد.
مدیر روابط عمومی باشگاه پرسپولیس در روزهای گذشته در واکنش به مصاحبه محمد 
دایی صحبت هایی بر زبان آورده بود که به نظر می رسید انتقاد از علی دایی است. در 
بخشی از مصاحبه او آمده بود: »برانکو مربی ای نیست که با لباس شخصی به تمرین 

بیاید و یا در تمرین با دوستانش گپ و گفت کند و یا به روزنامه خواندن مشغول شود!«

 در انتظار جانشین کی روش؛

وضعیت لژیونرهای فوتبال ایران و درد مشترک

 پس از آنکه تیم ملی فوتبال ایران نتوانست در رقابت های جام ملت های آسیا به عنوان 
قهرمانی برسد و در مرحله نیمه نهایی برابر ژاپن شکست خورد، تغییر خاصی در تعداد 
لژیونرهای ایران صورت نگرفت. با این حال برخی بازیکنان تیم هایشان را عوض کردند.

در گزارش زیر به بررسی آخرین وضعیت لژیونرها پرداخته شده است:
میلاد محمدی

مدافع تیم فوتبال ترک احمد گروژنی که در لیگ روسیه فوتبالش را دنبال می کند پس 
از پایان بازی های خود با تیم ملی فوتبال ایران در جام ملت های آسیا تصمیم به ماندن 

در جمع هم تیمی هایش گرفت تا فصل ۲۰1۸ - ۲۰1۹ را با آنها به اتمام برساند.
محمدی در فصل جاری مسابقات فوتبال باشگاهی روسیه 1۹ بازی انجام داده است 
که توانسته است یک گل هم برای گروژنی به ثمر برساند. مدافع کوتاه قامت فوتبال 
ایران در طول 1۷1۰ دقیقه ای که برای باشگاه خود بازی کرده است یک پاس گل هم 
داده است تا نشان دهد چندان علاقه ای به حضور در حملات تیمش ندارد و معمولًا به 
دفاع مشغول است. محمدی در 1۹ بازی که با پیراهن تیمش انجام داده است نقش 
بسزایی در گل نخوردن گروژنی در شش بازی داشته است. با این حال محمدی که 
معمولًا یکی از اعضای همیشگی تیم ملی در دوران مربیگری کارلوس کی روش بود 

چند هفته ای را به دلیل مصدومیت از دست داد تا نتواند برای تیمش بازی کند.
 فرشاد احمدزاده

هافبک فصل گذشته پرسپولیس با وجود قهرمانی با سرخپوشان تصمیم به لژیونر 
شدن گرفت. با این حال فرشاد احمدزاده نتوانست دل مشتریان بزرگ خارجی را برباید 
تا مجبور شود سر از تیم فوتبال اشلانسک لهستان درآورد. هافبک ریزنقش فوتبال 
ایران در ابتدای حضورش توانست جایگاه خوبی در ترکیب اصلی پیدا کند اما با ادامه 
بازی ها نتوانست سرمربی تیمش را قانع به حضور همیشگی در بین یازده مرد اصلی 
کند تا بارها طعم نیمکت نشینی را بچشد. احمدزاده در ۲1 بازی برای اشلانسک 
بازی کرد که مدت حضورش به 1۰۰۷ دقیقه رسیده است. او در اکثر بازی ها حضور 
ثابت نداشته است و به عنوان تعویضی وارد زمین مسابقه شده است. احمدزاده که در 
اشلانسک نیز همچون پرسپولیس به عنوان هافبک بازی می کند هرگز نتوانست گلزنی 
و تأثیرگذاری اش روی موفقیت تیمش را تکرار کند تا تنها یک گل زده و یک پاس گل در 

کارنامه اش با اشلانسک داشته باشد.
صادق محرمی

مدافع سابق پرسپولیس با وجود موفقیت های فراوان با پیراهن سرخ پایتخت، سیر 
موفقیت خود را در لژیونر شدن دید تا به دینامو زاگرب کرواسی نقل مکان کرده و برای 
این تیم مطرح در فوتبال اروپا بازی کند. محرمی در ابتدای حضورش با مصدومیت 
جزئی روبرو شد اما بلافاصله توانست به ترکیب این تیم که همواره در کرواسی مدعی 
قهرمانی است اضافه شود. وی تاکنون 15 بار پیراهن دینامو را بر تن کرده است اما هرگز 
به دادن پاس گل و زدن گل نشده است. البته محرمی در اواسط فصل جاری رقابت های 
باشگاهی در کشور کرواسی نیمکت نشینی را تجربه کرد اما باز هم توانست خودش را 
به لیست اصلی اضافه کند تا شانس خود را برای حضور در اولین لیست مربی بعدی 

تیم ملی افزایش دهد.
علی قلی زاده

هافبک فصل گذشته سایپا تهران همچون تعداد دیگری از لژیونرها حضورش در 
فوتبال خارج از کشور را مدیون اعتماد کارلوس کی روش است. سرمربی سابق تیم ملی 
فوتبال ایران تکنیک قلی زاده را به خوبی شناسایی کرد تا این بازیکن بتواند پیراهن 
تیم ملی را بر تن کند. قلی زاده به عنوان پدیده فوتبال ایران به شارلوا بلژیک پیوست 
تا بتواند فوتبالش را در این تیم دنبال کند. هافبک شارلوا فصل را خیلی خوب شروع 
کرد تا رسانه های کشور بلژیک نیز به حضور او بپردازند اما مصدومیت های بدموقع قلی 
زاده باعث شد تا چند هفته ای از ترکیب تیمش بیرون بماند. آسیب دیدگی قلی زاده، 
زمینه ساز غیبت این بازیکن در جام ملت های ۲۰1۹ آسیا هم شد. وی در فصل جاری 
رقابت های لیگ بلژیک، 1۲۷۷ دقیقه در ۲۲ بازی انجام داده است که حاصل آن یک 
گل زده و پنج پاس گل بوده است. با این حال مصدومیت های متوالی قلی زاده باعث 
افت او شده است تا این بازیکن احتمالًا برای حل مشکل خود مجبور به انجام عمل 

جراحی شود.
سردار آزمون

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران که عملکرد فنی قابل قبولی در جام ملت های آسیا 
داشت با پیشنهاد باشگاه زنیت سنت پترزبورگ روسیه روبرو شد تا با رقمی قابل توجه از 
روبین کازان به این باشگاه برود. عملکرد درخشان سردار در ماه های اخیر نظر بسیاری 
از کارشناسان اروپایی را به خود جلب کرده است تا بتوان از او به عنوان یکی از موفق ترین 
لژیونرهای فوتبال ایران نام برد. سردار نیم فصل اول را با روبین کازان و نیم فصل دوم با 
پیراهن زنیت در لیگ حرفه ای فوتبال روسیه بازی کرد. مهاجم بلندقامت فوتبال ایران 
1۹ بازی در این لیگ انجام داده است که حاصلش ۸ گل و زده و دادن چهار پاس گل 
است. موفقیت های سردار در فصل جاری رقابت های لیگ اروپا نیز حیرت انگیز بود. 
او در چهار بازی حضور داشت که موفق شد سه گل و یک پاس گل بدهد. عملکرد 
درخشانی که مدت ها بود هیچ مهاجم ایرانی در اروپا نداشت و سردار توانست اسم ایران 

را بار دیگر در قاره سبز بر سر زبان ها بیاندازد.
کاوه رضایی

مهاجم فصل گذشته شارلوا بلژیک به قدری خوب بود که نظر کارلوس کی روش 
را برای حضور در تیم ملی فوتبال ایران جلب کرد. کاوه رضایی در آخرین اردوی تیم 
ملی قبل از جام جهانی نیز حضور داشت اما از فهرست نهایی ملی پوشان خط خورد تا 
شانس بازی کردن در بالاترین سطح فوتبال دنیا را از دست دهد. با این حال عملکرد 
بیش از حد تصور رضایی در شارلوا سبب شد تا این بازیکن با مبلغی بسیار بالا به ارزش 
پنج میلیون یورو قرارداد چهارساله ای را با بروژ بلژیک امضا کند. البته رضایی در بروژ تا 
کنون نتوانسته است موفقیت های قبلی اش را ادامه دهد تا این بازیکن بیشتر بازی ها 
را از روی نیمکت تماشا کند. رضایی تنها یازده بار پیراهن تیمش را در فصل جاری برتن 
کرده است که مصدومیت های متوالی اش تأثیر زیادی روی نیمکت نشینی اش داشته 

است.

امیر عابدزاده
توانست  که  بود  سنگربانی  سه  از  یکی  ایران  فوتبال  اسطوره ای  دروازه بان  فرزند 
در لیست تیم ملی برای جام ملت های آسیا قرار بگیرد. امیر عابدزاده که بازی های 
درخشانش در ماریتیمو پرتغال نقش بسزایی در موفقیت این تیم داشته است تاکنون 
1۳ بار درون دروازه این تیم قرار گرفته است. او در طول 11۷۰ دقیقه ای که درون دروازه 

ماریتیمو در فصل جاری قرار گرفته 1۶ گل خورده است.
مجید حسینی

مدافع فصل گذشته استقلال تهران بدون شک یکی از پدیده های فوتبال ایران در 
جام جهانی ۲۰1۸ روسیه بود. سید مجید حسینی با درخشش در این بازی ها توانست 
نظر ترابوزان اسپور ترکیه را برای عقد قرارداد با وی جلب کند. مدافع تیم ملی از همان 
هفته های نخست توانست خودش را در ترکیب اصلی این تیم قرار دهد اما مشکل 
همیشگی فوتبالیست های ایرانی به سراغ او هم رفت تا حسینی با مصدوم شدن های 
خود گاهی نیمکت نشین شود. حسینی 1۹ بازی برای ترابوزان انجام داده است که 

جمع دقایق آن به 1۴۹۷ دقیقه می رسد.
علیرضا جهانبخش

هافبک خوش فکر فوتبال ایران که با پیشنهادات مختلف تیم های اروپایی روبرو بود 
پس از جام جهانی روسیه تصمیم گرفت به برایتون انگلیس برود. علیرضا جهانبخش که 
یکی از بهترین انتقالات تاریخ فوتبال ایران را به نام خود ثبت کرد در ابتدای فصل جاری 
لیگ برتر جزیره نتوانست خودش را بطور دائم در ترکیب آبی و سفیدپوشان انگلیسی 
قرار دهد. او که با مصدومیت جدی در پاییز سال گذشته روبرو شد چند هفته ای را دور 
از میادین ماند اما توانست بازگشت قدرتمندانه ای داشته باشد. جهانبخش که در جام 
ملت های آسیا برای ایران بازی کرده بود در فصل جاری فوتبال باشگاهی لیگ برتر 
انگلیس 15 بازی انجام داده است. وی همچنین ۴ بازی در FA CUP و یک بازی در 
LEAGUE CUP انجام داده است که جمع دقایق حضور او با پیراهن برایتون را 1۲۷5 
دقیقه کرده است. جهانبخش که در لیگ هلند آقای گلی را به ارمغان آورده بود تاکنون 

برای برایتون گلزنی نکرده است.
مرتضی پورعلی گنجی

پورعلی گنجی که فصل گذشته را با پیراهن السد قطر به پایان رساند به یوپن بلژیک 
رفت اما از همان ابتدا آسیب دیدگی سراغش آمد تا نتواند در فوتبال اروپا موفق شود. 
مدافع تیم ملی فوتبال ایران که یکی از بازیکنان اصلی در جام ملت های آسیا بود پس از 
جدایی از یوپن بلژیک به العربی قطر پیوست. او تاکنون هشت بازی برای این تیم انجام 

داده که یک بار هم موفق به گلزنی شده است.
رامین رضائیان

مدافع فصل گذشته اوستنده بلژیک که صحبت های زیادی مبنی بر بازگشتش به لیگ 
برتر فوتبال ایران با پیراهن تراکتورسازی تبریز بود پس از ماه ها بدون تیم بودن بالاخره 
با الشحانیه قطر قرارداد بست تا به این تیم نقل مکان کند. رضائیان تاکنون بازی های 
کمی برای الشحانیه انجام داده است. درخشش قابل توجهی در تیم باشگاهی خود 

نداشته است تا چندان خرید موفقی برای این تیم قطری محسوب نشود.
مهدی طارمی

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران که زمزمه های زیادی مبنی بر جدایی اش از الغرافه قطر 
به گوش می رسید پس از جام ملت های آسیا نیز در این باشگاه ماند تا با وجود حضور 
مستمر در ترکیب اصلی الغرافه چندان در امر گلزنی موفق نباشد. طارمی در فصل پر 
فراز و نشیب خود مصدوم نشد اما موقعیت های گلزنی زیادی را در الغرافه خراب کرد و 

البته گل هایی هم برای این تیم به ثمر رساند.
امید ابراهیمی

هافبک تیم ملی فوتبال ایران توانست یکی از بهترین بازیکنان در جام جهانی روسیه 
لقب بگیرد تا پیشنهاد فوق العاده الاهلی قطر را دریافت کرده و به خلیج فارس کوچ 
کند. هافبک دفاعی فوتبال ایران در اکثر بازی های این تیم حضور داشته است تا یکی 

از بهترین لژیونرهای فوتبالی باشد.
سوشا مکانی و سایرین

دروازه بان جنجالی اسبق پرسپولیس با وجود حضور در لیست بازیکنان میوندالن نروژ 
مدت هاست برای این تیم بازی نمی کند. مکانی به دلیل مصدومیت شدید از ناحیه 
زانوی پا موفق نشده است درون دروازه بایستد تا آمار قابل ملاحظه ای برای پرداختن 
نداشته باشد. همچنین یونس دلفی بازیکن استقلال خوزستان که به تازگی به شارلوا 
بلژیک پیوسته است دو بازی برای تیم باشگاهی خود انجام داده است تا در ابتدای ورود 

به جمع لژیونرها باشد.
محمدرضا خانزاده مدافع تیم ملی فوتبال ایران نیز در ابتدای فصل از پدیده به الاهلی 
قطر پیوست تا در کنار امید ابراهیمی باشد. این بازیکن با وجود اینکه عملکرد نسبتاً 
خوبی در العربی داشت در نیم فصل از الاهلی کنار گذاشته شد تا دیگر اثری از او در 

فوتبال دیده نشود.

پیشکسوت باشکاه استقلال گفت: هر وقت وینفرد شفر تمرکزش را روی مسائل فنی گذاشته عملکرد خوبی داشته است. امیدوارم تا 
پایان لیگ برتر از پرداختن به مسائل حاشیه ای پرهیز کند.

»حسین کاظمی« اظهار داشت: شرایط استقلال پس از دو پیروزی با ارزشی که برابر تیم های الهلال عربستان و سپاهان به دست آورد تا 
حد زیادی به شرایط آرمانی بازگشته است و آبی پوشان می توانند در ادامه مسیری که پیش رویشان است به موفقیت برسند.

وی افزود: با این که استقلال برای کسب عنوان قهرمانی در لیگ برتر پیش رو دارد اما نباید ناامید شود. استقلالی ها باید بازی های 
باقیمانده خود در این رقابت ها را با قدرت پیگیری کنند تا با استفاده از لغزش احتمالی رقبا برای رسیدن به رتبه های بالای جدول بهره 

ببرند.
بازیکن پیشین استقلال خاطرنشان کرد: استقلال با فراموش کردن دو پیروزی قبلی باید به فکر بازی با ماشین سازی تبریز باشد. این 

مسابقه برای آبی پوشان اهمیت زیادی دارد.
کاظمی تصریح کرد: پیروزی استقلال در بازی با الهلال عربستان باعث شد این تیم به این مسابقات لیگ قهرمانان آسیا بازگرد و برای 
صعود شانس داشته باشد. حالا آن ها باید با برنامه و تلاش مضاعفی دور برگشت این رقابت های را آغاز کنند و بدانند کوچک ترین 

اشتباهی ممکن است این تیم را از رسیده به هدفی که به دنبال آن است باز دارد.

کاظمی:  شفر فقط به مسائل فنی تمرکز کند

ورزشی

معاون وزیر ورزش با بیان اینکه تعیین تکلیف سرمربی تیم ملی فوتبال دغدغه وزارت ورزش 
است، تاکید کرد که این وزارتخانه برای تمدید قرارداد سرمربیان سرخابی ها کمک مالی 

نخواهد داشت.
محمدرضا داورزنی در مورد وضعیت وینفرد شفر و برانکو ایوانکوویچ، مشکلات مالی دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس برای تمدید قرار داد آنها و اینکه »وزارت ورزش در این زمینه 
می تواند کمک مالی داشته باشد؟« گفت: بیش از دو سال است که منابع مالی موردنیاز 
دو باشگاه پرسپولیس و استقلال توسط مسئولان آنها تأمین می شود. البته مکانیزم این کار 
سخت بوده اما تا به امروز به خوبی انجام شده است. وزارت ورزش اما نه می تواند و نه اجازه 

دارد که به این دو باشگاه پرداختی داشته باشد.
برای تمدید قرارداد سرمربی سرخابی ها کمک مالی نمی کنیم

وی در این زمینه ادامه داد: البته وزارت ورزش به عنوان متولی ورزش نظارت لازم را روی دو 
باشگاه پرسپولیس و استقلال خواهد داشت اما کمک مالی نداریم. به هر حال این دو باشگاه 
هواداران قابل توجهی دارند و همین مسئله حساسیت را بیشتر کرده است. ضمن اینکه روند 

خصوصی سازی دو باشگاه هم در حال پیگیری است و امیدوارم زودتر به نتیجه برسد.
تعیین سرمربی تیم ملی فوتبال دغدغه وزارت ورزش است

معاون وزیر ورزش همچنین در مورد تیم ملی فوتبال و بلاتکلیفی وضعیت سرمربی این 
تیم گفت: قطعاً تعیین تکلیف سرمربی برای تیم ملی فوتبال به خصوص با توجه به شرایط و 
جایگاه ویژه ای که در کشورمان دارد، دغدغه وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال است. می دانیم 
که مهدی تاج هم پیگیر این موضوع است. تلاش فدراسیون این است که هر چه زودتر تصمیم 
گیری در این زمینه انجام شود. وزارت ورزش هم در کنار فدراسیون خواهد بود تا هر چه زودتر 

این موضوع به سرانجام برسد اما در مجموع نگران نباشید. با توجه به فرصت مناسبی که پیش 
رو داریم، انتخاب سرمربی تیم ملی به موقع انجام می شود.
برگزاری انتخابات کشتی و وزنه برداری در فصل بهار

داورزنی در بخش دیگری از صحبت های خود در مورد فدراسیون هایی مانند کشتی، وزنه 
برداری و والیبال و اینکه »با توجه به اهمیت این رشته ها، برنامه وزارت ورزش برای برگزاری 
انتخابات آنها چیست؟«، گفت: سعی مان این است که در همین فصل بهار انتخابات 
فدراسیون کشتی و وزنه برداری را برگزار کنیم. البته در مورد والیبال شرایط کمی متفاوت 
است. ثبت نام کاندیداهای این فدراسیون هنوز انجام نشده اما سعی می کنیم نام نویسی 

کاندیداهای ریاست این فدراسیون را هم زودتر انجام دهیم.
هیچ فرد بازنشسته ای در ارکان فدراسیون ها نداریم

وی در مورد افرادی که به خاطر بازنشستگی از فدراسیون های خود کنار گذاشتند اما هنوز 
در ساختمان این فدراسیون ها حضور داشته و فعالیت دارند، تصریح کرد: هیچ فرد بازنشسته 
ای در ارکان فدراسیون ها و به عنوان رئیس، نایب رئیس یا دبیر حضور ندارد. ممکن است که 
همکاری با بازنشسته ها به عنوان مشاور و در قالب اتفاق فکر ادامه داشته باشد که بلامانع 

است. این موضوع خلاف قانون نیست.
نمی توان ظرفیت بازنشسته ها را نادیده گرفت

داورزنی در این زمینه تاکید کرد: در بسیاری از فدراسیون های جهانی افراد با سن بالا در 
حال خدمت هستند اما ما به خاطر اینکه موضوع منع به کارگیری بازنشسته ها به تصویب 
مجلس رسیده بود، آن را اجرایی کردیم در حالی که بعضاً بازنشسته ها افرادی با سن 55 - 5۰ 
بودند که تازه به پختگی رسیده و تجربیات زیادی هم داشتند. نمی توان ظرفیت این افراد را 
نادیده گرفت. از طرفی بر اساس انتخاباتی که اواخر سال گذشته داشتیم، شاهد تغییر نسل 

در میان مدیران ورزشی هستیم.
فدراسیون ها مدیریت هزینه داشته باشند

محمدرضا داورزنی که با رادیو تهران صحبت می کرد همچنین در مورد وضعیت ورزش 
کشور در سال جاری و اینکه امسال سال سختی به لحاظ مالی خواهد بود گفت: کشورمان 
در زمینه های مختلف و از جمله ورزش، در هر یک از چهار دهه گذشته با مشکلات مختلف 
دست و پنجه نرم کرده است. برای سال جاری هم به لحاظ انتقال منابع درآمدی مشکلات 

زیادی از طرف دشمنان ایجاد شده اما باید مدیریت هزینه شوند تا از بحران خارج شویم.
تا اواسط اردیبهشت تخصیصی انجام نمی شود

وی همچنین در مورد تخصیص بودجه سال جاری ورزش و اینکه برخی فدراسیون ها 
به خاطر عدم پرداختی به آنها برای اعزام های برون مرزی خود با مشکل مواجه شده اند، 
فروردین  برای  اینکه  و  خود  برنامه های  از  قطعاً  فدراسیون ها  مسئولان  کرد:  خاطرنشان 
ماه امسال اعزام دارند، اطلاع لازم را داشته اند. آنها می دانند که تا اواسط اردیبهشت ماه 

تخصیصی به هیچ نهادی انجام نمی شود. بنابراین باید مدیریت لازم انجام می دادند تا برای 
اعزام های شأن با مشکل مواجه شوند.

استخر آزادی هویت شنای کشور است
معاون وزیر ورزش در توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای همچنین در مورد شنا و مشکلاتی 
که به واسطه واگذاری استخر آزادی برای این فدراسیون ایجاد شده است، توضیحات کاملی 
ارائه کرد و گفت: من از گذشته شنا و وضعیت این رشته شناخت کافی دارم. طی ۳ - ۲ دهه 
وضعیت استخرها در کشور بسیار محدود بود اما استخرهای زیادی ساخته شد از جمله 
استخر ۹ دی، در بسیاری مراکز استانی هم استخر ساخته شد. استخر آزادی یک استخر 
قهرمانی است، از طرفی مجموعه ورزشی آزادی در اختیار شرکت توسعه قرار دارد، در مجموعه 
آزادی هم بیش از ۲۰ فدراسیون فعالیت دارند، شرکت توسعه تا امروز تلاش داشته تا تعامل 

لازم را با فدراسیون ها داشته باشد.
استخر آزادی باید در اختیار ورزش قهرمانی باشد

وی با اشاره به نشستی که هفته گذشته با حضور رؤسای دو فدراسیون شنا و نجات غریق و 
برای رسیدگی به اختلاف نظرهای پیش آمده در رابطه با استخر آزادی برگزار شد، خاطرنشان 
کرد: روز گذشته هم جلسه دیگری در همین زمینه داشتیم، همین امروز و فردا موضوع به یک 
جمع بندی کامل می رسد. باید این را در نظر داشت که استخر آزادی درآمدزا نیست که بتواند 
هزینه های خود را تأمین کند و برای ارائه خدمات همیشه شرایط لازم را داشته باشد، به همین 
دلیل هزینه های مربوط به این استخر باید به خوبی مدیریت شود، همین الان موتورخانه 
استخر آزادی در حال بازسازی است، ضرورت دارد استخر آزادی کماکان در اختیار ورزش 

قهرمانی باشد.
به زودی مشکلات مربوط به استخر آزادی برطرف می شود

داورزنی که در واکنش به پرسش مطرح شده در رابطه با مدیریت استخر آزادی و اینکه باید 
در اختیار فدراسیون شنا باشد یا نجات غریق، گفت: دوستانمان در فدراسیون شنا متقاضی 
این هستند که استخر آزادی را در اختیار داشته باشند و به نجات غریق هم سرویس لازم را 
بدهند، به هر حال درستش هم همین است که در رابطه با این استخر و قراردادی که باید برای 
آن منعقد شود یک نفر پاسخگو باشد و به طرف مقابل خدمات لازم را ارائه دهد. شرایط نجات 
غریق برای استفاده از استخر آزادی کمی متفاوت است، مسئولان این دو فدراسیون باید در 

نشست های تکمیلی در این زمینه به تفاهم و توافق نهایی برسند.
معاون وزیر ورزش همچنین در مورد اینکه گفته شده مسئولان شنا در صورت بازنگرداندن 
استخر آزادی به این فدراسیون استعفا می دهند، گفت: وارد این بحث های ژورنالیستی نباید 
شد. شرکت توسعه همیشه یاور فدراسیون ها بوده است، نباید خیلی بحث تقابل وجود داشته 
باشد. در حالی که خیلی از فدراسیون ها و به ویژه شنا به این شرکت بدهکار هستند اما با این 

حال مسئولان شرکت توسعه همکاری لازم را داشته اند.

معاون وزیر ورزش: 

وزارت برای تمدید قرارداد شفر و برانکو کمک مالی نمی  کند

سرمربی رئال مادرید خواهان نمایش های بهتر از سوی شاگردانش شد.
زین الدین زیدان پس از تساوی 1-1 تیمش در خانه لگانس که باعث شد اختلاف 

با صدر به 1۳ امتیاز برسد عنوان کرد که رئال مادرید باید بهتر از این ها بازی کند.
زیدان به نقل از مارکا گفته:»من هم به عنوان مربی باید مثل بازیکنان تلاش کنم. 
ما باید بهتر کار کنیم چون این وظیفه مان است. در نیمه اول خوب نبودیم اما در 
نیمه دوم بهتر شدیم. همه اعضای تیم باید بیشتر تلاش کنند. سعی می کنیم تا پایان 
فصل بهترین عملکردمان را ارائه دهیم. بنزما فصل خوبی را سپری می کند و برایش 
خوشحالم. او بازیکن فوق العاده ای است و این فصل توانسته از نظر گلزنی خوب کار 

کند. بنزما هیچ وقت نمی گذارد که شایعات روی عملکردش اثر بگذارد.«

جوزپ ماریا بارتومئو رئیس باشگاه بارسلونا معتقد است که عثمان دمبله بازیکن 
بهتری از نیمار ستاره برزیلی پاریسن ژرمن است. در تابستان سال ۲۰1۷ نیمار با مبلغ 
۲۲۲ میلیون یورو از نیوکمپ جدا شد و به پاریسن ژرمن پیوست. در آن زمان بارتومئو 
عثمان دمبله را به عنوان جانشین نیمار با مبلغ 1۰5 میلیون یورو از دورتموند خریداری 
کرد. به نقل از سایت گل، بارتومئو در مصاحبه ای با TVE گفت: "پیش تر توضیح دادم 
که ما با پولی که از فروش نیمار به دست آوردیم، یک پروژه را با کوتینیو و دمبله راه 
اندازی کردیم. سطح دمبله در حال حاضر بالاتر از نیمار است و موفق شده به خوبی 
خود را با بارسلونا تطبیق دهد. کوتینیو نیز بازیکن خیلی خوبی است و هر روز بهتر 

می شود. بازی کردن در بارسا آسان نیست.

ویرجیل فن دایک مدافع هلندی لیورپول معتقد است که او بهترین مدافع حال حاضر 
جهان محسوب نمی شود و مدافعان وسط خوبی در حال بازی کردن هستند.

ویرجیل فن دایک عملکرد بی نظیری در این فصل در قلب دفاع لیورپول داشته است. 
لیورپول به لطف درخشش ویرجیل فن دایک و آلیسون بکر در حال حاضر با یک بازی 

بیشتر نسبت به منچسترسیتی در صدر جدول لیگ برتر انگلیس قرار دارد.
به نقل از سایت گل، فن دایک در خصوص اینکه آیا او بهترین دفاع حال حاضر جهان 
است گفت: "هیچ کس نمی تواند واقعا این لقب را داشته باشد. نظرات متفاوت است. در 
حال حاضر احساس خوبی دارم. واضح است وقتی که به عنوان گران قیمت ترین خرید 

یک باشگاه لقب می گیرید، انتظارات زیادی از شما دارند."

 زیدان: وظیفه بازیکنان رئال مادرید این 
است که بهتر بازی کنند

 بارتومئو: دمبله در حال حاضر از نیمار 
بهتر است

 فن دایک: بهترین مدافع دنیا؟ هیچ کس واقعا 
نمی تواند این لقب را داشته باشد
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ناکامی پروژه تحریم و ناتوانی در جلوگیری از افزایش قدرت ایران 

آمریکا گرفتار در دام خودساخته
واشنگتن با تلاش برای تضعیف صادرات نفت ایران و ونزوئلا و به طور کلی با اتکا بر 
سناریوی تحریم علیه کشورهای دیگر خود را در دام خودساخته ای گرفتار کرده که هم 
موجب تلاطم در بازار نفت شده و هم موجب رنجش قدرت های جهانی و منطقه ای 
شده است.رسانه های جهانی طی دو سال گذشته مخالفت های خود را با رویکرد کاخ 
سفید در قبال مسائل جهانی به روشنی بیان کرده اند اما در ماه های اخیر حجم اعتراض 
ها و هشدارها به دلیل تحریم های نفتی علیه ایران و ونزوئلا بیش از پیش گسترش یافته 
زیرا علاوه بر سیاست جهانی، اقتصاد دنیا نیز به دلیل سیاست های دونالد ترامپ رئیس 
جمهوری آمریکا در معرض تهدید ویرانگری قرار گرفته است.نیویورک تایمز نوشته آمریکا 
در تلاش برای افزایش تحریم ها علیه ایران و ونزوئلا بازارهای نفت را با خطر آشفتگی 
مواجه کرده است. مقام های آمریکایی بر چین و هند فشار می آورند تا خرید نفت از 
ایران و ونزوئلا را قطع کرده یا به سرعت آن را کاهش دهند. اما این امر مستلزم آن است 
که بازارهای جهانی دچار آشفتگی نشده و روابط با پکن و هند بیش از این تیره نشده و 
یا بهای بنزین در داخل آمریکا افزایش پیدا نکند. به نوشته نیویورک تایمز، این دو راهی 
باعث بروز بحث های شدیدی در داخل دولت ترامپ نیز شده است که آیا از دوم ماه 
می )12 اردیبهشت( معافیت های چین، هند و سه کشور دیگر از تحریم ها علیه نفت 
ایران تمدید شود یا نه. در شرایطی که رشد بخش زیادی از اقتصاد جهانی در حال کُند 
شدن است اخلال و توقف در صادرات نفت باعث محدود شدن عرضه نفت و افزایش 
بهای آن می شود.»هلیما کرافت« تحلیلگر سابق سیا اظهار داشت: اگر می خواهید بهای 
بنزین را پایین نگه دارید این راهبرد خوبی نیست که بر صادرات نفت ایران و ونزوئلا 
فشار حداکثری اعمال کنید.با نزدیک شدن به انتخابات ریاست جمهوری 2020، ترامپ 
علاقمند است که بهای سوخت پایین باشد، آنهم در آستانه فصل تابستان که به دلیل 
مسافرت های تابستانی استفاده از سوخت بالا می رود. از اواسط ماه فوریه بهانی خرده 
فروشی سوخت افزایش داشته و شاخص جهانی نفت نیز از 70 دلار در بشکه نیز عبور 
کرده است. ترامپ بارها تلاش کرده است تا اوپک را وادار کند که با افزایش تولید و عرضه 
نفت بهای سوخت را پایین نگه دارد. معمایی که دولت ترامپ برای خود طرح کرده و توان 
حل آن را ندارد باعث شده تا آمریکایی ها دچار اختلافات داخلی شوند و نیویورک تایمز با 
اشاره به توان ایران و ونزوئلا در مقابل تحریم های آمریکا بنویسد که رهبران هر دو کشور 
ثابت کرده اند که استقامت دارند. بنابرگزارش این روزنامه به نقل از منابع آگاه، مایک پمپئو 
وزیر خارجه آمریکا مایل به تمدید معافیت واردکنندگان نفت ایران است اما جان بولتون 
مشاور امنیت ملی ترامپ خواهان عدم تمدید این معافیت هاست. »وندی شرمن« از 
مقام های ارشد سابق در وزارت خارجه آمریکا که جزو مذاکره کنندگان برجام بود، اظهار 
داشت: تلاش برای به صفر رساندن صادرات نفت تبعات احتمالی زیادی دارد. از یک سو 
نباید اقتصاد جهانی را تضعیف کرد و از سوی دیگر نباید بهای نفت را افزایش داد. تنش با 
چین بر سر چنین مساله ای می تواند گفت وگوهای تجاری با آمریکا و همکاری پکن بر 
سر کره شمالی را که هر دو جایگاهی محوری در سیاست خارجی ترامپ دارد، به مخاطره 
اندازد. کاهش عرضه نفت ایران و ونزوئلا و همچنین افزایش تنش ها و درگیریهای داخلی 
در لیبی که آن هم یک تولیدکننده دیگر نفت است، طی سال جاری میلادی باعث 
افزایش بهای جهانی نفت در حدود 20 دلار در هر بشکه شده است، یعنی حدود 40 
درصد. این مساله بهای بنزین در آمریکا را نیز بالا برده است. تحلیلگران هشدار می دهند 
در صورتی که معافیت ها از خرید نفت ایران تمدید نشود، بهای نفت 10 دلار دیگر بالا می 
رود. به نظر می رسد با توجه به تغییر بنیادین در نظام جهانی، آمریکا آخرین تلاش های 
خود را به منظور جلوگیری از بروز این تغییر به کار بسته است اما رسانه های آمریکایی و 
تحلیلگران آنها اولین کسانی هستند که دولت ترامپ را به ایجاد ناکامی های بزرگ متهم 
کرده و آشکارا خبر از تضعیف موقعیت جهانی واشنگتن می دهد. جالب آنکه آنها همواره 
در تحلیل های خود به نام ایران اشاره کرده و سدسازی آمریکا در مقابل افزایش توان 
ایران را غیرموثر می دانند.در این رابطه پایگاه اویل پرایس نوشت: آمریکا نفوذ در حال از 
دست دادن نفوذ در بزرگترین منطقه نفتی دنیاست. این تارنمای آمریکایی که به عمدتا 
به تحلیل بازار نفت و تحولات مربوط به کشورهای نفتی می پردازد، یکی از ناکامی های 
اصلی آمریکا در خاورمیانه و شمال آفریقا را ناتوانی واشنگتن در ایجاد دولتی باثبات در 
لیبی دوره پس از معمر قذافی رهبر سابق این کشور می داند اما در عین حال انصراف 
مصر از مشارکت در »ناتوی عربی« را یکی از بدترین ناکامی های سیاست خاورمیانه ای 
دولت ترامپ خواند و نوشت خطوط نبرد تازه ای در خاورمیانه در حال شکل گرفتن است 
و قاهره و آمریکا به طور کلی در راستای هم حرکت نمی کنند. اویل پرایس افزود: برنامه 
ریزان آمریکایی معتقد بودند که ناتوی عربی با ایجاد هماهنگی میان کشورهای عربی 
حوزه خلیج فارس با اردن و مصر توازنی راهبری ایجاد کرده و آن را در تقابل با ایران قرار 
داده اما این در حالی است که مصر عملا آماده بهبود روابط با ایران است.خروج مصر از این 
پروژه ممکن است آمریکا را محکوم به تضعیف ادامه دار و دائمی کند. آمریکا امیدوار بود 
با تکیه بر مصر نفوذ خود را در خاورمیانه بازیابد اما حالا این سناریو ناکام مانده است. به 
نوشته اویل پرایس، قدرت فزاینده مصر و ایران حاکی از ورود خاورمیانه به دوره جدیدی 
است که در آن قدرت های محلی بار دیگر به عنوان نیروهای مسلط منطقه قد علم می 
کنند. در این میان ترکیه نیز مایل است نقشی کلیدی ایفا کند اما اقتصاد آن ضعیف شده 
و به سمت مسکو گرایش پیدا کرده است. در حالی که آمریکا نفوذ خود را در منطقه نفتی 
خاورمیانه از دست می دهد و با ناکامی هایی در پاکستان و آسیای مرکزی نیز مواجه 
است، »دنیای دوقطبی« در حال شکل گرفتن است، دنیایی که آمریکا در یک سو و 
جمهوری خلق چین نیز در سوی دیگر آن ایستاده است. در کنار این نظام دوقطبی دنیای 
دیگر نیز ظهور می کند که چندقطبی است. در این دنیای چندقطبی قدرتهایی مانند 
ایران و مصر پا به عرصه می گذارند.پیام آوران نظم جدید رسانه های و تحلیلگرانی هستند 
که نقش مهمی در شکل دهی به خط تحلیلی و افکار عمومی دنیا بخصوص آمریکا دارند. 
اذعان آنها به ناکامی پروژه تحریم و ناتوانی در جلوگیری از افزایش قدرت ایران و ظهور 
ابرقدرت جدیدی به نام چین حاوی پیام مهمی برای ترامپ است. او شاید در شرایط 
فعلی این امکان را برای خود متصور باشد که در انتخابات 2020 پیروز شود اما با هیچ 
جادویی نمی تواند از رشد نیروهای تازه نفس جهانی و زوال نفوذ واشنگتن جلوگیری کند.

علی لاریجانی:

رونق تولید تنها در حد شعار
 و بحث های تبلیغاتی نباشد

رییس مجلس شورای اسلامی، گفت: حذف سود مرکب به نفع تولید کشور و بانک 
هاست، چرا که بانک ها معوقات فراوانی دارند که اگر پرداخت این معوقات تسهیل شود، 
سرمایه در گردش بانک ها افزایش یافته و باری که بر دوش تولیدکنندگان بوده کاهش 

می یابد. نشست. 
علی رئیس مجلس شورای اسلامی عصر روز دوشنبه 2۶ فروردین با وزرای امور 
اقتصادی و دارایی، صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزی، تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
و راه و شهرسازی، رئیس سازمان برنامه و بودجه، رئیس کل بانک مرکزی و روسای 
کمیسیون های تخصصی مجلس درخصوص راه حل های بهینه رونق تولید برگزار 
شد.لاریجانی پس از پایان این نشست در جمع خبرنگاران با اشاره به مباحث مطرح شده 
در این جلسه گفت: محور نشست امروز پیرامون رونق تولید بود که مرکز پژوهش های 
مجلس نظرات خاصی در این باره مطرح کرده و فعالیت های تحقیقی در این خصوص 
انجام داده است، همچنین سازمان برنامه و بودجه در این زمینه کار کرده و گزارشی در 

این نشست ارائه کرد.
لاریجانی با تاکید بر اینکه مقرر شد مجموعه نظرات وزرا، کمیسیون ها و مرکز پژوهش 
ها تا پایان اردیبهشت ماه طی چند جلسه در کمیسیون های تخصصی مورد بررسی قرار 
گیرد، تاکید کرد: همچنین مقرر شد که وزارتخانه ها و کمیسیون های مرتبط به یک 
چارچوبی در هر بخش دست پیدا کنند که این اقدامات باید در سال جاری اجرایی شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه وزارتخانه ها در بسیاری از موارد اختیارات 
قانونی دارند، افزود: ضروری است تا وزارتخانه ها فعالیت های مرتبط با حوزه رونق تولید را 

محقق کنند تا این مهم تنها در حد شعار و بحث های تبلیغاتی نباشد.
وی با بیان اینکه ممکن است برخی اقدامات برای تحقق شعار سال ۹۸ به هماهنگی 
های اجرایی در سطح بالاتر نیاز داشته باشد، ادامه داد: بر این اساس مسئولان مربوطه 
می توانند پیشنهادات خود را در شورای عالی هماهنگی قوای سه گانه ارائه دهند تا در 
این شورا تصمیمات لازم اتخاذ شود، همچنین ممکن است در بخش هایی به تغییر قانون 
نیاز باشد که باید تکلیف این حوزه ها نیز مشخص شود، بنابراین مقرر شد که تا پایان 
اردیبهشت ماه روسای کمیسیون ها و وزرا جلساتی برگزار کرده و برنامه های خود را 
مشخص کنند و بر این اساس شفاف می شود که هر بخش تا پایان سال چه اقداماتی می 

تواند انجام دهد و نیازهای این بخش ها از طریق قانونی مرتفع می شود.
لاریجانی با اشاره به اینکه یکی از موارد مورد تاکید مقام معظم رهبری، تسهیل فضای 
کسب و کار در شرایط کنونی است، اظهار کرد: ممکن است برخی مقررات برای تسهیل 
این فضا تغییر یافته و یا منسوخ شود که در این جلسه مقرر شد دولت قوانینی که باید 
تغییر یابد را اعلام کند و آیین نامه ها، بخشنامه ها و دستورالعمل هایی که مانع سرمایه 
گذاری سریع در کشور است، باید از طریق کمیته ای که در وزارت اقتصاد تشکیل شده تا 
پایان اردیبهشت ماه اعلام شود تا شفاف شود که چه اقداماتی در حوزه اجرایی صورت می 

گیرد، چرا که برخی مقررات ذیل قانون باید برای رونق تولید تغییر یابد.
رئیس قوه مقننه با بیان اینکه مقرر شد کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت 
بر اجرای اصل 44 قانون اساسی از اجرای قانون تسهیل فضای کسب و کار گزارش ارزیابی 
به مجلس ارائه دهد، تصریح کرد: مجلس جلسات دیگری برای بررسی راه حل های بهینه 

رونق تولید برگزار می کند تا اقدامات عملی در این زمینه صورت گیرد.

نکتـه

خبــر

رییس سازمان انرژی اتمی ایران گفت: رسانه های خارجی در 
موضوع سیل این همه کمک های مردمی و نهادهای امدادی را نمی 
بینند و اگر یک فرد خاص مشکلی داشته باشد آن را برجسته سازی 
می کنند؛ هر چه رسانه های خارجی علیه ما می نویسند، بنویسند.

آینده این مملکت روشن است.
علی اکبر صالحی روز سه شنبه در نشست معرفی باشگاه صاحب 
نظران انرژی ایرانیان در دانشکده فنی دانشگاه تهران، محیط دانشگاه 
را محیطی آرامش بخش و دلپذیر دانست و از اساتید حاضر خواست 
قدر این محیط را بدانند. صالحی گفت: باران الطاف الهی است و هر 
آنچه در این بارندگی های اخیر ضرر دیده ایم از خودمان بود. چون 
خانه ها را در بستر رودخانه ها ساختیم و به حریم ها تجاوز کردیم.

وی ادامه داد: رسانه های خارجی در موضوع سیل این همه 
کمک های مردمی و نهادهای امدادی را نمی بینند و اگر یک فرد 
خاص مشکلی داشته باشد آن را برجسته سازی می کنند؛ هر چه 
رسانه های خارجی علیه ما می نویسند بنویسند، آینده این مملکت 
روشن است.صالحی با بیان اینکه مفهوم انرژی یک مفهوم مجازی 
است و از کمیت های اصلی فیزیکی نیست، گفت: اما آنقدر مفاهیم 
در روابط فیزیکی دیده می شود که اسم انرژی روی آن گذاشته اند 

در حالی که انرژی مانند سرعت یک کمیت مجازی است.
معاون رییس جمهوری با قدردانی از بانیان این باشگاه به دلیل 
خالی بودن جای چنین باشگاهی، اظهار داشت: این عنوان با 
عنوان های خارج از کشور تجانس دارد و واقعا با حضور مجموعه 
فرهیختگان یک باشگاه است. صالحی با بیان این که انرژی یک 
عنصر بسیار موثر در ابعاد مختلف معیشتی از جمله اقتصادی 
است،گفت: اگر بخواهیم انرژی را مدنظر و مورد مطالعه قرار دهیم 
باید به گونه ای فراگیر این کار را انجام داده و همه ابعاد آن را در نظر 
بگیریم.وی ادامه داد: توفیق داشتم قبل انقلاب درسی به نام انرژی 
ارائه کنم که در آن درس به دنبال انرژی های تجدیدپذیر و پاک 
بودیم و یکی از موارد مورد تاکید من این بود کدام عقل سلیم اجازه 

می دهد منابعی را که حیات ما به آن بستگی دارد، صادر کنیم.
وی افزود: ما به عبارتی نفت فروشی می کنیم و آیا باید منابع 
انرژی مان را صادر کنیم و باشگاه باید به این سوال پاسخ دهد تا کی 
می خواهیم نفت فروشی کنیم.معاون رییس جمهوری و رییس 
سازمان انرژی اتمی تاکید کرد: یکی از منابع اصلی انرژی ما سوخت 
فسیلی است و چرا هم باید راحت بسوزانیم و هم راحت به صورت 
خام صادر کنیم. ارزش افزوده نفت کجاست؟ چه آینده ای می توان 

برای این انرژی فسیلی ارزش افزوده متصور بود؟صالحی اضافه کرد: 
اگر نفت فقط برای سوزاندن بود این سوال وجود دارد تا کی نفت 
داریم یا اینکه در مجاورت سوزاندن منابع دیگر هم هست؟ افکار 
عمومی جامعه هنوز این مطالب را به طور دقیق درک نکرده و اگر در 
جامعه ای پیشرفته بخواهیم قدم های صنعتی اجتماعی برداریم، آن 
جامعه باید از آگاهی و بصیرت لازم در زمینه انرژی برخوردار باشد.

صالحی با اشاره به بحث قیمت گذاری انرژی را بسیار پیچیده عنوان 
کرد و گفت:برخی می پرسند چرا اینقدر انرژی را ارزان می دهیم 
وباید با توجه به فوب خلیج فارس قیمت بدهیم اما باید حقوق را هم 
با حقوق فوبی خلیج فارس تعیین کرد.با در نظر گرفتن همه ابعاد 
مدام با بن بست روبه رو می شویم و آخرش مجاب نشدم چگونه 
انرژی را قیمت گذاری کنیم.رییس سازمان انرژی اتمی خطاب به 

فضای باشگاه گفت: اگر می خواهیم جراحی کنیم بِسْم الله.
* مدیریت ما متناسب با این آرمان ها و اهداف فراهم 

شده نبود
معاون رییس جمهوری با اشاره به نبود برنامه ریزی مفهومی 

در کشورتصریح کرد:40 سال است انقلاب کردیم؛ انقلاب اسلامی 
آرمان های زیبا و اهداف بلندی برای ما ترسیم و زمینه مناسبی برای 
خدمت ما فراهم کرده است اما مدیریت ما متناسب با این آرمان ها 
و اهداف فراهم شده نبود.وی افزود: مطلبی که در این انقلاب مغفول 
ماند این بود که حوصله برنامه ریزی مفهومی در برنامه ریزی هایمان 
نداشته ایم یعنی گذشته را تحلیل، حال را ارزیابی نکردیم و آینده را 

به فراخور حال نسنجیدیم.
صالحی با برشمردن اقدامات و پیشرفت های چشمگیر بعد از 
پیروزی انقلاب اظهار داشت: درست است 40 سال قبل دانشگاه 
های همه دنیا با الان فرق کرده است اما تفاوت در دانشگاه های 

ما بیشتربوده است.
به گفته وی،بعد از انقلاب ٣70 هزار کیلومتر لوله کشی گاز در 
کشور انجام شد. حدود 7٥ هزار نیروگاه نصب شده داریم بطوری 
که اگر چند لحظه برق قطع شود تعجب می کنیم اما در کشورهای 

همسایه قطع برق عادی است. 
وی یادآور شد: همه این کارها در شرایطی انجام شد که تولید 

نفت پایین بود و به دنبال آن صادرات نفت پایین آمد با جمعیتی 
حدود ۸1 میلیون نفر با یک میلیون بشکه نفت کشور با مشکلاتی 

روبه رو است.
صالحی اضافه کرد: این در حالی است که عربستان با 22 میلیون 
جمعیت 10 میلیون بشکه نفت تولید و ۹ میلیون بشکه آن را صادر 
می کند. یعنی اگر 40 میلیون بشکه نفت صادر کنیم هم سطح 
عربستان می شویم. عراق هم 4.٥ میلیون بشکه نفت تولید و چهار 
میلیون آن را صادر می کند. اگر این زیرساخت ها نبود باید تا الان 

فرو می ریختیم.
رییس سازمان انرژی اتمی یکی از ابزارهای یک جامعه متمدن 
آزاد و فرهیخته را وجود سمن ها دانست و گفت: سمن ها پلی میان 
مردم و دولت هستند. به مجموعه هایی که همواره به عنوان یک 
تلنگر و هشدار دهنده برای مسئولان باشند نیاز داریم و این باشگاه 

ها می توانند چنین مسئولیتی به عهده بگیرند.
گیری  مچ  دنبال  نباید  باشگاه صرفا  کرد:  وی خاطرنشان 
باشد،بلکه باید دنبال دستگیری باشد؛ یعنی ضمن اینکه مشکلات را 
می بیند و درک می کند، راه حل منطقی و متناسب با شرایط ارائه 
کند. از باشگاه انتظار می رود هشدار دهنده ای همراه با ارائه دهنده 

راه حل باشند. باشگاه باید حوصله و سماجت داشته باشد. 
* پیچ مهره هایی هستیم که یک جا جمع نشدیم 

صالحی گفت: معمولا حوصله پیگیری نداریم. باید این آمادگی 
را در ذهن مسئولان ایجاد کنیم تا پذیرای نصیحت های دلسوزانه 
باشند. رییس سازمان انرژی اتمی با بیان این که تعیین محدوده 
منافع ملی با مصلحت ملی در حوزه انرژی است، گفت: باید تحلیل 
های آگاهی بخش داشته باشیم تا درک مردم و جامعه را از مفهوم 
انرژی و مصرف آن بالا ببریم. این آموزش ها که به نوعی امر به 

معروف و نهی از منکر است باید با لطافت انجام شود. 
صالحی با انتقاد از کم بودن دیتابیس ) پایگاه دادها( در کشور 
گفت: مدیریت کلان نداریم پیچ مهره هایی هستیم که یک جا 
جمع نشدیم. اگر اراده کنیم می توانیم هر آنچه پیشرفته ترین 
کشورها می سازند، بسازیم اما دیتا بیس نداریم. پس در بعد انرژی 

باید پایگاه داده قوی از همه مجموعه ها داشته باشیم.
وی اضافه کرد: انرژی مقوله ای میان رشته ای است حتی کاربرد 
انرژی و تصمیم گیری آن هم، امر فرابخشی است و به خاطر همین، 
هر بخشی آن را به سمت خود می کشد در حالی که باید از بخشی 

نگری جدا شویم.

 چیزی حدود 10 ماه تا انتخابات مجلس یازدهم باقی مانده 
و تحرک گروه های سیاسی برای تصاحب کرسی های بهارستان 
شروع شده است. اصولگرایان در تلاشند در انتخابات ریاست 
و  مجلس  در  بیشتری  کرسی های  و  شوند  پیروز  جمهوری 
شورای شهربه دست آورند. اصلاح طلبان نیز به دنبال بازسازی 
اعتماد مردم و تداوم پیروزی های نصفه و نیمه خود هستند. 
جریان نزدیک به دولت یا اعتدالگرایان در میانه این دو طیف 
قرار گرفته و تلاش می کند از هر دو گروه امتیازات بیشتری 
بگیرد. هنوز معلوم نیست در انتخابات مجلس یازدهم، اصلاح 
طلبان بار دیگر به دولت نزدیک می شوند یا چهره های مستقل  
به پارلمان معرفی می کنند. آنچه مشخص است، اینکه نحوه 
تقسیم قدرت پس از انتخابات ریاست جمهوری چندان به مذاق 

اصلاح طلبان خوشایند نبود.
نایب رییس فراکسیون مستقلین مجلس در بررسی رفتار 
شناسی گروه های سیاسی برای انتخابات پیش رو گفت: بعد از 
پیروزی آقای روحانی در انتخابات ریاست جمهوری و شکست 
در  اعتدالگرایان  با  اصلاح طلبان  ائتلاف  اصولگرا،  تندرو های 
انتخابات های بعدی هم جواب داد و آن ها توانستند کرسی های 
ارزشمندی را در مجلس، شورای شهر و خبرگان رهبری به 

دست آورند.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی افزود: پس از این شکست های 
متوالی، همواره لیدر های اصولگرایان تندرو به دنبال این بودند 
که ضعف های دولت و حامیانش را بزرگ جلوه دهند و مردم را 
از رایی که دادند، پشیمان کنند و به نوعی به مردم القا کنند که 
شما اشتباه کردید پای صندوق رفتید و این افراد را برگزیدید. 
آن ها کاملًا به این موضوع واقفند که قهر مردم با صندوق رای، 
منشا پیروزی آن ها در انتخابات است، از این رو بر جا انداختن 
تفکر خود پافشاری دارند. اما  معتقدم نباید افکار عمومی را 
نادیده گرفت. امروز مردم دنبال خروجی و دستاورد هستند و 

این موفقیت را در بهبود شرایط اقتصادی و معیشتی می دانند.

* دولت روحانی و اصلاح طلبان رقبای بی انصافی دارند 
رقبای  اصلاح طلبان  و  روحانی  دولت  گفت:  جعفرزاده 
بی انصافی دارند، زیرا خیلی از منتقدان دولت و اصلاح طلبان 
اصلًا منافع ملی را در نظر نمی گیرند و به جای کمک به بهبود 
اوضاع، حمله به دولت را در پیش گرفتند. تلاش روز و شب 
این افراد شده که به مردم این تفکر را تزریق کنند که دولت 
و اصلاح طلبان نمی توانند به شما خدمات مناسبی ارائه دهند. 
البته من برای جریان اصولگرایی و افراد شاخص و با دانش آن 
احترام زیادی قائلم و بار ها گفتم که غیبت افرادی مثل آقایان 
مصباحی مقدم، توکلی، نادران، باهنر و ابوترابی خسارتی بزرگ 
برای مجلس دهم بود، ولی با این تفکر که ته دل مردم را خالی 

کند به شدت مخالفم.
او می گوید: اگر دولت چند حرکت مثبت که فوراً اثرات آن 
در جامعه دیده را انجام دهد، روحیه مردم و مخصوصاً حامیان 
آقای روحانی برمی گردد و آن ها مجاب خواهند شد که در 

اسفند ۹۸ هم پای صندوق بیایند تا کشور به دست تندرو ها 
نیفتد.

جعفرزاده در پاسخ به اینکه چقدر احتمال می دهید که 
شکاف بین اصلاح طلبان و اعتدالگرایان رفع و دوباره بین آن ها 
اجماع شود؟ گفت: باید قبول کنیم که نتایج انتخابات اخیر 
بواسطه حضور پررنگ و پرقدرت اصلاح طلبان بوده، ولی به نظر 
می رسد میوه این درخت را اعتدالی ها چیده اند. اعتدالگرایان 
باید اصلاح طلبان را در این پیروزی و قدرت سیاسی سهیم 
می کردند که حقیقتاً این کار آن طور که باید و شاید انجام نشد. 
من معتقدم جریان اصلاح طلبی مردم را پای صندوق ها کشاند 
و نه جریان اعتدالی. من به اصلاح طلبان حق می دهم که این 
دفعه اگر قرار باشد اجماعی صورت بگیرد با شرط و شروط باشد.

* سالم ترین دولت بعد از انقلاب، دولت خاتمی بود
 او در خصوص نقش و تاثیر رییس دولت اصلاحات در 
فردی  اصلاح طلبان  نزد  خاتمی  آقای  گفت:  آتی،  انتخابات 
محبوب است و لکه سیاهی در پرونده ایشان دیده نمی شود 
و به نظر من، او یکی از پاک ترین و سالم ترین دولت های بعد 
از انقلاب را تشکیل داد. هنوز هم فکر می کنم آقای خاتمی 
پتانسیل این را دارد که مردم را به حضور پرشور در صحنه 
انتخابات دعوت کند و یکی از بزرگترین اشکالات حاکمیت 
این است که از ظرفیت آقای خاتمی استفاده نمی کند. به نظر 
من از سال 7۶ به بعد که پیروزی آقای خاتمی در انتخابات 
ریاست جمهوری رقم خورد اصلاح طلبان کمک بسیار زیادی 

کردند تا مردم پای نظام و انقلاب بمانند.
جعفرزاده درباره پیش بینی خود از ترکیب مجلس آینده 

گفت: ردصلاحیت های احتمالی می تواند تاثیر زیادی در ترکیب 
مجلس یازدهم بگذارد و من بار ها گفته ام ردصلاحیت ها باید 
مستند باشد؛ هرچند خودم با نظارت استصوابی تا حد زیادی 
موافقم ولی نباید در جهت حذف سیاسی باشد. در خصوص 
ترکیب مجلس آینده دوست دارم فقط یک جمله بگویم و آن 
هم این است که اصولگرایان خیلی خوشحال نباشند، چون فکر 
می کنم یک شوک انتخاباتی دیگر در اسفند امسال به آن ها 

وارد خواهد شد.

* دولت باید همه مطالبات مردم را جواب دهد 
نماینده رشت تصریح کرد: دولت روحانی ماه هاست که با یک 
بدشانسی روبرو شده و آن هم روی کار آمدن فردی غیرنرمال 
به نام ترامپ است. انصافاً باید قبول کنیم که دستگاه دیپلماسی 
آقای روحانی بسیار خوب عمل کرد و با تلاش های ظریف ما به 
توافق مهمی به نام »برجام« دست یافتیم. برخی به دنبال این 
هستند که از نقش مثبت برجام چشم پوشی کنند، ولی باید 
دانست که ما پس از این توافق تا روزی دو میلیون و هفتصد 
هزار بشکه نفت صادرات داشتیم. در همان ایام، بخش هایی از 
مطالبات کشور دریافت و دستاورد های خوبی برای ما کسب 
شد. وقتی ترامپ رییس جمهور آمریکا شد گفت که این توافق 
کلاهی بود که بر سر آمریکا رفت و من ترجیح می دهم از آن 
خارج شوم. همین رویکرد ترامپ نشان می دهد برجام برای 
کشور برکاتی داشته که ما این را مدیون آقای روحانی و ظریف 

هستیم و بدون شک در تاریخ ایران ثبت خواهد شد.
جعفرزاده در ادامه گفت: به هر تقدیر، سیاست های ترامپ 
مانع از ادامه این شیرینی و حلوات شد و طبیعتاً بسیاری از 

مشکلات و چالش هایی که در ماه های اخیر بر کشور وارد شده 
حاصل تفکر و عملکرد ترامپ و هم پیمانانش بود. باز هم باید 
تاکید کنم که دولت روحانی با بدشانسی های زیادی روبرو شده 
و حتی همین سیل هفته های اخیر هم باعث خسارت های 
یا  ویران  هزار خانه  ده  اکنون چند  و  بر کشور شده  زیادی 
آسیب جدی دیدند و از طرفی کلی از زیرساخت های کشور 
در مناطق سیل زده با خسارت مواجه شده و حال دولت باید 
جوابگوی خسارت مردم آسیب دیده باشد. وقتی این اتفاقات را 
کنار تحریم ها می گذاریم، بیشتر به بدشانسی دولت پی می بریم.

او یادآور شد: اکنون دولت در فروش نفت مشکل دارد و اگر 
نفت هم بفروشد برای دریافت پولش مشکل دارد و وقتی پول 
نفت نباشد بازار نمی چرخد و اگر بازار روال خوبی نداشته باشد، 
مالیات نخواهیم داشت و دولت باید همه این مطالبات مردم 
را جواب دهد، حقوق کارمندان را پرداخت کند و بطور کلی 

کشور را اداره کند.

* دولت روحانی به معنای کلمه به بدشانسی خورده است
فراکسیون مستقلین مجلس دهم می گوید: دولت  عضو 
باید  البته  و  خورده  بدشانسی  به  کلمه  معنای  به  روحانی 
بگویم ضعف هایی هم داشته و منکر سهل انگاری و اشتباه های 
و  روحانی  آقای  که  کردم  اعلام  مکرراً  و  نیستم  دولتمردان 
زیرمجموعه اش در چهار سال اول کاری خود، فرصت سوزی های 
زیادی داشتند. اگر در چهار سال نخست کاری، اصلاح ساختار 

اقتصادی صورت می گرفت اکنون وضع بهتر از این بود.
جعفرزاده خاطرنشان کرد: به نظر من وقت آن رسیده که 
دولت روحانی چند کار را شجاعانه انجام دهد؛ اول از همه برای 
اینکه به مطالبات مردم پاسخ دهد باید درآمد های خودش را 
افزایش دهد. بطور مثال حدود 4٥ درصد از درآمد کشور به 
فروش نفت وابسته است که احتمالًا با وضعیت کنونی 20 

درصد آن هم محقق نشود.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس معتقد است: دولت 
باید با رهبری جلسه بگذارد و سپس با مجلس هماهنگ شود 
و تا جایی که می تواند معافیت های مالیاتی را از میان بردارد. 
اگر معافیت های مالیاتی برداشته شود، درآمد دولت افزایش 
پیدا می کند چراکه این کار بسیار واجب است و باید در اولین 
فرصت انجام شود. در مرحله بعدی باید اصلاح ساختار بانکی 
در دستور کار قرار گیرد و بانک ها با حفظ منافع خود، بیش از 
پیش در خدمت مردم باشند. سیستم گمرکی کشور باید سر و 
سامان پیدا کند. امروز اموالی که در گمرک کشور توقیف شده، 
در حال باطل شدن است و این خودش چند ده هزار میلیارد 
تومان است و باید این اموال آزاد و به فروش برود. دولت موظف 
است به تولیدکنندگان توجه کند و باید به آن ها وام های کم بهره 
ارائه کند تا چرخ اقتصاد کشور سریع تر به چرخش درآید. اگر 
همه این کار به موقع و با نظارت دقیق انجام شود خواهیم دید 
که یک رضایتمندی نسبی در جامعه ایجاد و مردم به آینده 

امیدوارتر خواهند شد.

علی اکبر صالحی: 

آینده این مملکت روشن است

جعفرزاده ایمن آبادی:

دولت، اصلاح طلبان را در قدرت سیاسی سهیم نکرد

حجـت الاسـلام محمدتقـی فاضـل میبـدی، فعـال سیاسـی می گویـد: تحریم 
انتخابـات تحت هر شـرایطی کار درسـتی نیسـت باید اصلاح طلبـان از همین امروز 
تـلاش انتخاباتـی خـود را آغـاز کننـد و تـلاش انتخاباتـی محـدود به ارائه لیسـت 
نامزدها و دادن شـعار نشـود. تنها راه موفقیت اصلاح طلبان صندوق های رأی اسـت. 
وقتـی بـه چندسـال اخیر نیز نـگاه می کنیـم، درمی یابیم کـه اصلاح طلبـان در پی 

حمایـت خـود از آقـای روحانی ضـرر نکردند.
واکنش هـا به یادداشـت اخیر سـعید حجاریـان همچنـان ادامـه دارد و موافقان و 
مخالفـان ایـده مشـارکت مشـروط در انتخابات همچنـان بـه ارائه دیدگاه هـای خود 
می پردازنـد. چنانکه روز گذشـته علی شـکوری راد، دبیر کل حـزب اتحاد ملت تحریم 
انتخابـات را به طـور کلـی رد نکـرد امـا گفت کـه تا این لحظه سیاسـت حـزب اتحاد 
مبنی بر شـرکت در انتخابات اسـت و اسماعیل گرامی مقدم، از اعضای هسته مرکزی 
حـزب اعتمـاد ملـی به شـدت با ایـده حجاریـان مخالفت کـرد و تحریم انتخابـات را 
دیدگاهـی کهنه و ورشکسـته دانسـت. گرچه عمـوم نیروهـای اصلاح طلب بر تحریم 
انتخابـات اتفـاق نظـر ندارند اما به نظر می رسـد که همان ها نیز مهم تریـن انتقاد خود 
به سیستم انتخاباتی کشـور را ردصلاحیت نیروهایشان می دانند؛ موضوعی که سعید 
حجاریـان و هم فکـران او را بـر آن داشـته اسـت که بگوینـد اگر شـروط اولیه محقق 
نشـود عطای انتخابات را به لقایش می بخشـیم. این اختلاف نظرها در شـرایطی وجود 
دارد کـه بسـیاری بـاور دارند دولت حسـن روحانی نتیجه حمایت هـای اصلاح طلبان 
بوده اسـت و آنها باید مسـئولیت نقایص دولت را بپذیرند. در واقع سـخن از شـرکت 
اصلاح طلبـان در انتخابـات یـا تحریـم آن در شـرایطی مطـرح می شـود کـه پیش از 
تصمیم اصلاح طلبان مردم از این طیف سیاسـی پرسـش های مهمـی دارند و ممکن 
اسـت در صـورت عدم ارائه پاسـخ متناسـب و قانع کننده اصلاح طلبـان در هر صورت 

بازنده انتخابات مجلس۹۸ باشـند.
* اصلاح طلبان از همین امروز تلاش انتخاباتی خود را آغاز کنند

حجـت الاسـلام محمدتقـی فاضـل میبـدی، فعـال سیاسـی اصلاح طلـب باور 

دارد کـه سـخن گفتن از تحریـم انتخابـات به ضـرر ملـت ایـران اسـت زیـرا فضـای 
ناامید کننـده ای را ایجـاد می کنـد. او دربـاره موضـوع شـرکت مشـروط در انتخابات 
بـه »نامه نیـوز« گفـت: »تحریـم انتخابـات تحت هر شـرایطی کار درسـتی نیسـت 
زیـرا مـردم را ناامیـد می کند؛ عـلاوه بر این، اظهار سـخنانی که باعـث ردصلاحیت 
شـود نیـز صحیح نیسـت زیـرا ما نسـبت بـه ردصلاحیت هـای گسـترده آگاهیم و 
بایـد حواسـمان جمـع باشـد کـه فضـا را طـوری نکینـم که بـا بهانه هـای مختلف 
ردصلاحیـت شـویم. با در نظر داشـتن ایـن موضوعات باید تمام تلاشـمان را به کار 
بگیریـم تـا مـردم با علم و یقین کافی پای صندوق هـای رأی بیایند که لازمه تحقق 
چنین امری، شناسـایی تمام مشـکلات موجـود و ارائه برنامه هـا و راهبردهای دقیق 
بـه مردم اسـت. ضـرورت دارد که اصلاح طلبان از همین امـروز تلاش انتخاباتی خود 
را آغاز کنند و تلاش انتخاباتی محدود به ارائه لیسـت نامزدها و دادن شـعار نشـود. 
بازهـم تأکیـد می کنـم که تنهـا راه موفقیت اصلاح طلبـان صندوق های رأی اسـت. 
وقتـی بـه چندسـال اخیر نیز نـگاه می کنیـم، درمی یابیم کـه اصلاح طلبـان در پی 

حمایت خـود از آقـای روحانی ضـرر نکردند«.

* در عالم سیاست برد و باخت ها نسبی است
فاضل میبدی در پاسـخ به این پرسـش که اصلاح طلبان در صورت ردصلاحیت 
نیروهایشـان آیا با دسـت خالی در انتخابات شـرکت نخواهند کرد، اظهار کرد: »در 
عالم سیاسـت برد و باخت ها نسـبی اسـت. این امـکان وجود دارد کـه اصلاح طلبان 
نتواننـد بـا تمـام ظرفیت هـای خـود وارد انتخابـات شـوند؛ در این صـورت نیز باید 
در انتخابـات شـرکت کننـد تـا شـرایط از وضع موجـود بدتـر نشـود. تردید نکنید 
در غیـاب اصلاح طلبـان رویکردهـا تغییـر نمی کنـد بلکه نیروهـای تنـدرو روی کار 
می آینـد. فـرض کنیـم کـه جمع بنـدی اصلاح طلبـان این باشـد که آقـای خاتمی 
بـه عنـوان نامـزد واحد اصلاح طلبـان در انتخابات ریاسـت جمهوری شـرکت کند و 
آقـای خاتمـی هم شـرکت می کنـد و ردصلاحیت می شـود؛ آیا بایـد در این صورت 

اصلاح طلبـان بگوینـد کـه چـون از تمـام ظرفیتمـان اسـتفاده نکردیم دیگـر نباید 
نامـزدی در انتخابات داشـته باشـیم؟ چنیـن دیدگاهی صحیح نیسـت. البته قبول 
دارم کـه نبایـد هرکسـی که ادعـای اصلاح طلبی کـرد را اصلاح طلب بدانیـم و روی 
آن سـرمایه گذاری سیاسـی کنیـم؛ بلکـه بایـد بـا برنامه هـای مشـخص، نیروهـای 
کارآمـد کـه احتمال رد صلاحیتشـان کم اسـت را به مردم معرفی کنیـم تا بتوانند 

خدمـت کنند«.

* اصلاح طلبان باید پرتلاش تر باشند
میبـدی در پاسـخ بـه این پرسـش کـه آیا بـا نابسـمانی های اخیر کشـور مردم 
نسـبت بـه رخدادهـای سیاسـی از جملـه فعالیت هـای سیاسـی جبهـه اصلاحات 
نامدید شـده اند یا خیر، ادامه داد: »اگر نیروهای سیاسـی اصلاح طلب تنبل نباشـند 
و واقعـا به معنـای دقیـق کلمه فعالیـت  انتخاباتی انجـام دهند، مردم به سوی شـان 
می آینـد. قطعـا کار پرتلاشـی را می طلبد که باید بـا یک همت واقعی انجام شـود«.

* دولت مقصر تمام کاستی ها نیست
او در پایـان درخصـوص وضعیـت فعلی دولت نیز گفت: »ناخوشـی ایـن روزهای 
ایـران نتیجه مجموعه عواملی اسـت که دست به دسـت هـم دادند؛ از یک سـو دولت 
نتوانسـت آن طـور کـه باید ایفـای وظیفه کنـد و در مـوارد متعددی کوتاهـی کرد؛ 
مثـلا تیـم اقتصـادی دولـت از نخسـتین روزهـای فعالیتش تـا کنون خـوب نبوده 
اسـت و اصلاح طلبـان بارهـا و بارهـا این معضل را بـه دولت هشـدار دادند که گوش 
شـنوایی وجـود نداشـت؛ از سـوی دیگـر دولت درگیـر بحران های ناخواسـته ای نیز 
شـد. بدعهـدی آمریـکا و خروج این کشـور از برجام در اختیار دولت قرار نداشـت یا 
آنکه خسـارت های سـنگین سـیل فقط به دوره ریاسـت آقای روحانی بازنمی گردد 
امـا برخـی اصرار دارند که تمام مسـئولیت را بر گردن دولت اندازند که کار درسـتی 

نیست«.

محمدتقی فاضل میبدی :

تنها راه موفقیت اصلاح طلبان صندوق های رأی است
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آیین تکریم و معارفه رئیسان سابق و جدید سازمان جهاد کشاورزی استان قم عصر 
دیروز با حضوراستاندار قم ، معاون وزیر جهاد کشاورزی و برخی از مسئولان استانی  و 

فعالان بخش کشاورزی استان قم در در سالن همایش های شهرداری قم برگزارشد .
دراین آیین با تقدیر از محمد رضا طلایی ،عباس پورمیدانی  بعنوان رئیس جدید 

سازمان جهاد کشاورزی استان قم معرفی شد.

استاندارقم: 
تشکل های صنفی سرمایه بخش کشاورزی قم هستند

استاندار قم  دراین مراسم گفت: تشکل های صنفی و بهره برداران متعهد سرمایه 
های اصلی بخش کشاورزی این استان هستند که باید روند فعالیت آنان ارتقا یابد.بهرام 
سرمست افزود: حس همگرایی و مسئولیت پذیری در میان کشاورزان استان بسیار قابل 
توجه است و آنان از دانش فنی بالایی برخوردارند که باید از این استعداد برای افزایش 
سطح تولیدات کشاورزی قم به بهترین شکل استفاده شود.وی بیان کرد: کشاورزان 
قمی در مواقع حساس نیز همراه و پشتیبان مسئولان استان هستند که نمونه روشن 
آن در جریان مدیریت سیلاب اخیر قابل مشاهده بود.وی ادامه داد: مدیران بخش 
کشاورزی استان باید از این سرمایه اجتماعی ارزشمند و حضور موثر بهره برداران و 
تشکل های صنفی به بهترین نحو استفاده و توانمندی های بالقوه بخش کشاورزی 
قم را به عرصه عمل وارد کنند.سرمست گفت: از وزارت جهاد کشاورزی نیز انتظار 
داریم همچون گذشته به حمایت های خود از سازمان جهاد کشاورزی قم ادامه دهد 
تا اقدام های گسترده این سازمان در اجرای طرح تغییر الگوی کشت، توسعه کشت 
های گلخانه ای، استفاده از روش های نوین آبیاری و تکمیل زنجیره تولید دام و طیور با 
سرعت بیشتری دنبال شود.وی بیان کرد: همچنین باید حمایت عملی از کشاورزان که 
تولیدکنندگان واقعی هستند در سال رونق تولید با اجرای طرح های مختلف و اعطای 
تسهیلات در قالب ایجاد اشتغال روستایی و خرید تضمینی محصولاتشان دنبال شود 
و سود فعالیت آنان به جیب خودشان برود.وی در بخش دیگری از سخنان خود تاکید 
کرد: مدیران استان باید هم خوب صحبت کنند و هم خوب عمل کنند و مدیرانی که 
نه خوب صحبت کنند و نه خوب عمل کنند جایی در قم ندارند و انتظار ما از مدیران 
بخش کشاورزی استان نیز این است که به گفته های خود عمل کنند تا شاهد رونق 
هرچه بیشتر این بخش باشیم.استاندار قم همچنین گفت: جلسه امروز در واقع تودیع 
و معارفه نیست، چرا که در این جلسه یکی از مدیران خوب استان به لحاظ کارنامه 
عملکردی قابل قبول به موفقیت دست یافته و به سمت معاونت وزیر جهاد کشاورزی 
انتخاب شده است و از این به بعد علاوه بر قم می تواند به کل کشور خدمت کند.استاندار 
قم همچنین به ضرورت اصل جانشین پروری در میان دستگاه های اجرایی استان اشاره 

کرد و گفت: امروز شاهد اتفاق مبارکی هستیم که در سازمان جهاد کشاورزی استان، 
یک مدیر شایسته از خود آن مجموعه انتخاب می شود.

قائم مقام وزیر کشاورزی:
تحریم موجب خودکفایی محصولات کشاورزی می شود

قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی در امور مجلس شورای اسلامی نیز در این مراسم  
گفت: تحریم های ظالمانه حاکمان آمریکا، موجب سرعت یافتن روند خودکفایی کشور 
در تولید محصولات راهبردی بخش کشاورزی می شود.محمد علی جوادی افزود: 
تحریم ها برای ما مشکلاتی ایجاد کرد، اما موجب تقویت وفاق ملی و نگاه بیشتر به 
ظرفیت های داخلی شد و ما در وزارت جهاد کشاورزی به غیر از تنظیم بازار از فرصت به 
وجود آمده استفاده و با خودکفایی در تولید محصولات مورد نیاز کشور، تهدید دشمن 
را به فرصت تبدیل می کنیم.وی بیان کرد: ملت سلحشور ما در مواجهه با تحریم ها 
مقاوم هستند و اکنون میان قشرهای مختلف جامعه وفاق خوبی برای تقویت توان تولید 
داخلی ایجاد شده است که بخش کشاورزی نیز از این قاعده مستثنی نیست.وی ادامه 
داد: در جریان بارش های اخیر نیز با وجود ایجاد برخی خسارت ها در بخش کشاورزی 
که امید است به زودی جبران شود، به طور حتم تولید محصولات کشاورزی در کشور 
افزایش خواهد یافت و روند خودکفایی در محصولات راهبردی همچون گندم حفظ می 
شود.جوادی گفت: همچنین در ادامه راه در تولید محصولات راهبردی مانند شکر و دانه 
های روغنی نیز به خودکفایی کامل خواهیم رسید و این روند را در مورد سایر محصولات 

کشاورزی طی خواهیم کرد.
* وجود ظرفیت تولید سالانه 750 هزار تن محصول کشاورزی در قم

 وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ظرفیت تولید سالانه 750 هزار تن 
محصول کشاورزی در قم، بیان کرد: این میزان تولید با استفاده از ظرفیت های کارشناسی 
و کشاورزان متعهد استان باید تا پایان دولت تدبیر و امید به دو برابر وضع موجود برسد.وی 
ادامه داد: شتاب ایجاد شده در توسعه کشت های گلخانه ای، استفاده از روش های نوین 
آبیاری و افزایش راندمان تولید در هر هکتار باید با سرعت بیشتری در عرصه کشاورزی قم 
دنبال شود.قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی گفت: بهره برداران بخش کشاورزی قم در سطح 
کشور همواره نمونه هستند، چراکه به خوبی قدر آب و خاک را می دانند و از این نعمت 
های الهی به بهترین شکل استفاده می کنند.وی در ادامه به اجرای طرح های شایسته 
گزینی و کشف استعدادهای نمونه در وزارت جهاد کشاورزی اشاره کرد و افزود: در این 
وزارتخانه کانون های متنوعی برای یافتن افراد مستعد جهت برعهده گرفتن مسئولیت های 
گوناگون در بخش کشاورزی فعالیت می کنند.وی بیان کرد: با اجرای این طرح مدیران 
پایه، میانی و ارشد وزارت جهاد کشاورزی از درون آن با کشف و پرورش استعدادهای 

برتر انتخاب می شوند و برای سال های آینده نیز مشکلی در جایگزینی مدیران به وجود 
نخواهد آمد. جوادی گفت: محمدرضا طلایی، رئیس سابق سازمان جهاد کشاورزی قم نیز 
با استفاده از همین روش در ارزیابی ها برای پست معاونت وزیر جهاد کشاورزی انتخاب 
شد.وی افزود: همچنین برای انتخاب جایگزین وی نیز با استفاده از همین روش و تعامل 
وزارت جهاد کشاورزی با مجموعه مدیریت ارشد استان قم، عباس پورمیدانی برای ریاست 

سازمان جهاد کشاورزی قم انتخاب شد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :
نیازمند برنامه هایی به روز برای ارتقاء کشاورزی استان هستیم

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم  نیز در این مراسم گفت: نیازمند برنامه های 
به روز برای تکمیل طرح های در حال اجرا و همچنین طرح های جدید برای ارتقاء سطح 
کشاورزی استان هستیم.دکتر عباس پورمیدانی با اشاره به عملکرد رئیس سابق سازمان 
جهاد کشاورزی اظهار داشت: امروز استان قم همه پیشرفت های خود را در حوزه کشاورزی 
مدیون عملکرد رئیس سابق سازمان است.رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم وجود 
تشکل ها و اتحادیه های قوی را مهم ترین سرمایه استان دانست و افزود: عملکرد مهندس 
طلایی راه  را برای رسیدن به اهداف عالی بیشتری مهیا کرده است. در ادامه این مسیر 
نیازمند حمایت های مهندس طلایی در وزارتخانه و کشاورزان در سطح استان  هستیم.

پورمیدانی ادامه داد: گسترش گلخانه ها و مدیریت آب در استان در اولویت کارهای استان 
بوده و با ایجاد سازوکارهای جدید  روند طرح های گذشته  سرعت بیشتری خواهند گرفت.

وی تدوین برنامه های جدید را برای ارتقاء سطح کشاورزی استان لازم دانست و تصریح 
کرد: نیازمند برنامه های به روز برای تکمیل طرح های در حال اجرا و همچنین طرح های 

جدید برای ارتقاء سطح کشاورزی استان هستیم.

رییس سابق سازمان جهاد کشاورزی استان قم  مطرح کرد
اجرای سالانه ۶ هزار سیستم نوین آبیاری در استان قم

رییس سابق سازمان جهاد کشاورزی استان قم  نیز در این مراسم از اجرای سالانه 
  ۶000 هکتار سیستم نوین آبیاری در  اراضی این استان خبر داد.محمدرضا طلایی با اشاره 
به فرصت های پیش روی استان در زمینه کشاورزی اظهار داشت: در مجموعه سازمان 
همه تلاش کردند تا امروز استان قم به مرحله ای قابل توجه در کشور رسیده است.رئیس 
سازمان جهاد کشاورزی استان قم با ابراز تشکر از همکاری مناسب وزارت جهاد کشاورزی 
افزود: یکی از امتیازات وزارت کشاورزی انتخاب مدیران از بدنه سازمان بوده و رئیس جدید 
می تواند کارهای آغازشده در حوزه کشاورزی مانند توسعه گلخانه ها در استان را ادامه دهد.

معاون توسعه و مدیریت نیروی انسانی وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: انشالله طرح هایی که 

با همکاری همه مدیران استان در حوزه آب انجام شده که تا امروز اجرای طرح هایی بیش 
از ۶  هزار هکتار در سال بوده ادامه یابد.وی تغییر را تنها عامل بقا دانست و تصریح کرد: 
امروز ما همه پیشرفت ها خود را مدیون کشاورزان استان هستیم، زیرا تشکل های قوی 
در استان تشکیل شده که همه کارها به سرعت و دقت انجام می شود.طلایی مراکز خرید 
استان را یکی از امتیازات استان معرفی کرد و گفت: زیرساخت ها در استان با همکاری 
همه همکاران و کشاورزان ایجادشده و امروز نیازمند استفاده از فرصت ها بوده و باید زمان 
را در این حوزه غنیمت بدانیم.وی در پایان با تشکر از همکاران و مدیران استانی ابراز کرد: 
داشتن مجموعه ای پرتلاش و فعال یکی از نعمت های بوده که من در سال های خدمتم 

در استان قم داشته ام.

نماینده ولی فقیه در جهاد کشاورزی استان قم :
کشاورزی صنعتی و نوین در قم توسعه پیدا می کند

نماینده ولی فقیه در جهاد کشاورزی استان قم استفاده از دانش فنی کشاورزی 
دنیا و توصیه های دینی را از عوامل پیشرفت خواند در صنعت کشاورزی دانست و 
گفت: نباید نسبت به علوم روز و همچنین روایات در حوزه کشاورزی بی توجه بود.

حجت الاسلام  والمسلمین عباس خاک  با اشاره به خدمات محمدرضا طلایی در قم 
اظهار داشت: مدیریت و مسئولیت در نظام جمهوری اسلامی و دین اسلام کمک 
و خدمت به مردم است.وی با بیان روایات و احادیث از امامان ائمه اطهار )ع( در به 
راه مدیریت و روابط اداری افزود: مدیران و معاونان سازمان جهاد کشاورزی روحیه 
مردم داری را رعایت کرده و این امر عامل موفقیت سازمان جهاد کشاورزی در استان 
قم بوده است.نماینده ولی فقیه در سازمان جهاد کشاورزی استان قم ادامه داد: امروز 
نگاه رهبر انقلاب برای گذر از مشکلات اقتصادی از مجموعه کشاورزی بوده و باید 
هرروز به سمت ارتقاء شرایط بهتر و کشاورزی نوین حرکت کنیم.حجت الاسلام خاک 
استفاده از دانش فنی کشاورزی دنیا و توصیه های دینی را از عوامل پیشرفت خواند 
در صنعت کشاورزی دانست و ادامه داد: نباید نسبت به علوم روز و همچنین روایات 
در حوزه کشاورزی بی توجه بود.وی با اشاره به حساسیت استفاده بهینه از آب وخاک 
خاطرنشان کرد: در رابطه با مسئله آب وخاک باید به سمت استفاده بهینه حرکت 
کرده و از ظرفیت های موجود بهترین بازدهی را به دست آورد.صبح امروز در مراسمی 
با حضور وزیر جهاد کشاورزی و جمعی از معاونان و مدیران وزرات جهاد کشاورزی؛ 
محمد رضا طلایی، رئیس سابق سازمان جهاد کشاورزی استان قم به  عنوان معاون 
توسعه مدیریت و منابع این وزارتخانه معارفه شد. عباس پورمیدانی رئیس جدید 
سازمان جهاد کشاورزی قم نیز پیش از این رئیس مرکز تحقیقات و آموزش جهاد 

کشاورزی و منابع طبیعی استان بود.

»طلایی« معاون وزیر جهاد کشاورزی شد

رئیس جدید سازمان جهاد کشاورزی استان قم معرفی شد

نامحـرمانه
یک نماینده در مجلس بیهوش شد

 علی ادیانی نماینده قائمشهر در مقابل غذاخوری نمایندگان بیهوش شد که با کمک تیم پزشکی 
مجلس شورای اسلامی و یکی از نمایندگان پزشک به هوش آمد و به بیمارستان منتقل شد.محمد 
جواد جمالی نماینده فسا که پزشک عمومی است، روز سه شنبه در جمع خبرنگاران در مورد وضعیت 
عمومی ادیانی اظهار داشت: بنده در حین مصاحبه با خبرنگاران بودم که به من خبر دادند که نماینده 
قائمشهر مقابل سلف سرویس غذا خوری نمایندگان بیهوش شده و بر روی زمین افتاده است.وی افزود: 
سریعا خود را به وی رساندم که تیم پزشکی مجلس شورای اسلامی هم حضور داشت بیم داشتیم که 
این نماینده سکته قلبی کرده باشد.این نماینده پزشک یادآور شد: معاینات اولیه انجام و مشخص شد که 
ادیانی سکته قلبی نکرده است. وی بروز این مشکل برای ادیانی را تحریک عصبی عنوان کرد و گفت: 
نماینده قائمشهر صبح دیروز دندانش را کشیده بود که در پی آن تزریق داشته و به همین دلیل دچار 
شوک وازواگال یا همان تحریک عصبی و به دنبال آن بی حسی شده است.نماینده مردم فسا در مجلس 
یادآور شد: پس از به هوش آمدن ادیانی و هوشیاری لازم و علائم حیاتی پایدار داشت، اما برای اقدامات 

بعدی او را به یکی از مراکز درمانی منتقل کردند.

درگیری لفظی دو نماینده در مجلس
درجلسه علنی روز سه شنبه مجلس پس از انکه یکی از نمایندگان اصولگرا با طرح سوالی مجلس 
را به سکوت و عدم برخورد قاطعانه تر در برابر مصوبات کنگره آمریکا متهم کرده بود با واکنش یکی 
از نمایندگان اصلاح طلب روبرو شدکه این مساله برای لحظاتی به درگیری لفظی این دو نماینده 
انجامید.حجت الاسلام ناصر موسوی لارگانی نماینده عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس دهم 
و محمدعلی وکیلی نماینده عضو فراکسیون امید در هنگام بررسی کلیات طرح دو فوریتی »اقدام 
متقابل در برابر اعلام سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به عنوان سازمان تروریستی توسط آمریکا« با 
هم بحث و مشاجره کردند و جلسه علنی به حاشیه کشیده شد.موسوی لارگانی نماینده فلاورجان 
در تذکری گفت: رهبر معظم انقلاب در اول سال 98 گله ای که به حق از مجلس شورای اسلامی 
داشتند که شما در مقابل 22۶ طرح که کنگره آمریکا علیه نظام مقدس جمهوری اسلامی تصویب 
کرده اند مجلس چه کرده است؟ آیا سکوت مجلس در این زمینه جز خیانت به انقلاب و خون شهدا 

و چیز دیگری است. 

امام جمعه ای که در توئیتر فعال است
حجت الاسلام سید سعید لواسانی مهرماه سال ۱۳9۳ به عنوان امام جمعه لواسانات واقع در 
شهرستان شمیرانات استان تهران منصوب شد. وی گرچه از مدت ها قبل در فضای مجازی فعال است، 
اما روز های پایانی بهمن ماه سال گذشته توئیت هایش درباره مبارزه با فساد در شمیرانات خبرساز شد. 
وی ابتدا در توئیتی با اعلام اینکه خبر های خوبی در حوزه مقابله با فساد و نیز ساخت و ساز ها در راه است 
ضمن تشکر از سربازان گمنام امام زمان اعلام کرد که برخورد با فساد به مرحله عمل وارد شد و لباس 
و جایگاه هم نمی شناسد. یکی دو روز پس از انتشار این توئیت خبر های مربوط به بازداشت 2 مسئول 

اوقاف در مجموعه شمیرانات نیز در برخی رسانه ها منتشر شد.   

لغو جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی
عصر دیروز و چند ساعت مانده به زمان برگزاری جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی در پیامکی 
به اعضای شورا اعلام شد که نخستین جلسه این شورا در سال جدید تشکیل نمی شود.به گزارش 
خبرگزاری فارس؛ لغو جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی در حالی رسانه ای شد که صبح دیروز، یکی از 
اعضای دفتر رحیم پور ازغدی از دعوت نشدن این عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی خبر داد و گفت: 
در پیگیری ها پاسخ مشخصی از سوی شورای عالی انقلاب فرهنگی به ما داده نشد و تنها جواب دادند 
که دعوت نشدن آقای رحیم پور را پیگیری می کنیم و نتیجه آن را به شما اطلاع می دهیم.همچنین 
در تماس با دفتر عزت الله ضرغامی دیگر عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی، یک عضو دفتر وی اظهار 
داشت: علاوه بر عدم دعوت از ضرغامی برای جلسه سه شنبه شب شورای عالی انقلاب فرهنگی، وی به 

جلسه دوشنبه شب گذشته شورای عالی فضای مجازی هم دعوت نشده است.
 

صداوسیما 2 شبکه و یک خبرگزاری جدید راه اندازی کرد
کانال صداوسیما نوشت:شبکه العالم سوری ، خبرگزاری بین المللی » ایران پرس« و شبکه ماهواره 
ای »هوساتی وی« به بهره برداری رسید.با حضور رییس صداوسیما، طرح های معاونت برون مرزی صدا 
و سیما از جمله شبکه العالم سوری که حدود یک سال و دو سه ماه پخش آزمایشی آن آغاز شده بود 
، نخستین خبرگزاری بین المللی ایران پرس با هدف رقابت با خبرگزاری های بین المللی خارجی و 
شبکه هوسا تی وی نخستین بار از طریق تلویزیون قاره آفریقا زیر پوشش پخش 24 ساعته ماهواره ای 

رسانه ملی قرار گرفت. 

اتهام شرط بندی به فروزان از کجا آمد؟
اتهام شرط بندی به محسن فروزان اولین بار ساعتی پس از شکست تراکتور مقابل سپیدرود در فضای 
مجازی مطرح شد. تهمت شرط بندی از آنجا ریشه می گیرد که همسر فروزان دو سال قبل وقتی برای 
مزون لباس خود یک صفحه شخصی پربازدید داشت، یکی، دو باری یک سایت شرط بندی را تبلیغ 
کرده بود. اما آیا واقعاً این دلیل می شود که فروزان را متهم به شرط بندی کنند؟ همان موقع کمیته اخلاق 

به فروزان گفت: این کار غیرقانونی است و همسرش هم تبلیغ را پاک کرد.

عزم ملی برای مقابله با آسیب های سیلکاریکاتور

محمود نظری

آیت الله العظمی وحید خراسانی در دیدار با شهردار قم: 

قم نمونه همه بلاد است
آیت الله العظمی وحید خراسانی در دیدار شهردار قم مرکزیت شیعه 
و مرجعیت شیعه امروز را قم دانست و بر اهمیت خدمت در این شهر 

تاکید کرد.
دکتر سید مرتضی سقاییان نژاد شهردار قم به همراه جمعی از مدیران 
شهری ظهر امروز در بیت آیت الله العظمی وحید خراسانی از مراجع عظام 
تقلید حضور یافت و با ایشان دیدار و گفت و گو کرد.آیت الله العظمی وحید 
خراسانی در این دیدار گفت: خدمت در شهر مقدس قم که امروز مرکز 
شیعه در دنیاست و مرکز مرجعیت شیعه است توفیق بزرگی است که 
نصیب شما شده است. وی ضمن پر اهمیت دانستن احیاء شعائر مذهبی 
خواستار احیا ایام فاطمیه شد و بیان داشت : همه شهر را در ایام شهادت 
حضرت زهرا )س( سیاه پوش کنید و هیات های مذهبی هم کمک کنند 
که این کار راه بیفتد.آیت الله العظمی وحید خراسانی افزود:  اجرتان حساب 
ندارد و این توفیقی که نصیب شما شده و ذخیره شب اول قبر است و سعی 
کنید هر روز قرآن تلاوت کنید و نزدیکان خود را به قرائت قرآن توصیه 
کنید و  ثواب آن را به امام زمان )عج( هدیه دهید، انشاالله ایشان هم شما 
را کمک خواهد کرد و سعادت و آخرت شما تضمین شده است. شهردار 
قم در ابتدای این دیدار ضمن ابراز خرسندی از رهنمون های این مرجع 
شیعیان با مجموعه مدیریت شهری گفت: امیدواریم خداوند متعال توفیق 
و امکان بهره مندی از بیانات و الطاف حضرتعالی را برای ما میسر گرداند.

معاون خدمات شهری در این دیدار، گزارشی از فعالیتهای ستاد نوروزی، 
فعالیتهای صورت گرفته برای مقابله با سیلاب در قم، برنامه ها و پیش بینی 
های خدمات رسانی، فضا سازی، اطلاع رسانی در حوزه مناسبتهای ملی و 

مذهبی و مراسم نیمه شعبان ارائه کرد.

 تقدیر امام جمعه قم از تامین رفاه مردم در ایام نوروز

آیت الله سعیدی:  مسوولان
 نگاه کلان به مسائل داشته باشند 

امام جمعه قم گفت: نوروز امسال در مجموعه شهرداری کارهای بسیار 
خوبی انجام شد و زمینه های رفاه مردم نسبت به سال های قبل بیشتر فراهم 
شد و امیدواریم نقاط ضعف هم به خوبی احصا شود تا مشکل مردم کمتر شود. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی  عصر دیروز در دیدار شهردار و مدیران شهر 
قم، با اشاره به مشکلاتی که در پی وقوع سیلاب در کشور برای مردم ایجاد 
شد اظهار کرد: امیدواریم این اتفاقات با وجود مشکلاتی که ایجاد کرد برای 
انسجام و همدلی بیشتر مردم موثر باشد و تاکنون هم این همدلی نمایش 

مقتدرانه و باشکوهی را بر جای گذاشت.
آیت الله سعیدی اضافه کرد: جان انسان ها از یک جهت و تخریب 
زیرساخت ها و امکانات کشور از طرف دیگر خسارات زیادی به جای گذاشت 
و باید مسوولان پیشگیری کنند؛ ما انتظار نزولات رحمت الهی را داریم البته 
باید با تدبیر همراه باشد تا جلوه برکت خود را هم نمایان سازد. با تاکید بر 
اینکه مسوولان در هر جایگاهی باید نگاه کلان به مسائل داشته باشند اظهار 
کرد: البته ممکن است در کوتاه مدت افرادی یا ذی نفوذانی تذکر دهند که 
مثلا فلان کار درست یا غلط است اما روز حادثه درست و غلط مشخص 
می شوند؛ نباید کارهای خود را با قضاوت های عجولانه گره بزنیم که مردم را 

در روز حادثه با مشکل روبه رو کند.
وی تناسب بین کارهای کلان و زودبازده را امری ضروری عنوان کرد و 
افزود: نوروز امسال در مجموعه شهرداری کارهای بسیار خوبی انجام شد و 
زمینه های رفاه مردم نسبت به سال های قبل بیشتر فراهم شد و امیدواریم 

نقاط ضعف هم به خوبی احصا شود تا مشکل مردم کمتر شود.

اخبــار

شهردار قم با بیان اینکه شبکه فاضلاب 
شهری در قم ضعیف است گفت: امسال 
در بارندگی در تونل غدیر با مشکل مواجه 
شدیم و به دنبال این هستیم که نقاط 

ضعف برطرف شود.
سیدمرتضی سقائیان نژاد عصر دیروز در 
دیدار آیت الله سعیدی امام جمعه و تولیت 
آستان مقدس حضرت معصومه)س(، با 
بیان اینکه بودجه سال 97 شهرداری بالغ 
بر 2 هزار و 200 میلیارد تومان بود اظهار 
کرد: براساس آخرین آمار نزدیک به 9۶ 
درصد تحقق بودجه صورت گرفته است 
که بیانگر این است که طبق برنامه حرکت 
از  بسیاری  اینکه  بیان  با  وی  کرده ایم. 
کلان شهرها به تحقق 70 درصدی بودجه 
هم نرسیده اند افزود: یکی از بحران هایی 
که با آن مواجه بودیم بحث حمل و نقل 
بود که قرارداد بخشی از اتوبوس ها در حال 
اتمام بود و خوشبختانه 7۳ دستگاه قبلا 
خریداری شده بود و شب عید نیز قرارداد 
۱۱4 دستگاه اتوبوس دیگر بسته شد و 
40 دستگاه وارد قم شده و مابقی هم به 
مرور مابقی تا نیمه نخست سال وارد شهر 

خواهند شد.
شهردار قم یکی از مشکلات شهر را 

پل های عابر پیاده دانست و گفت: خیلی 
تلاش کردیم تا پل های شهر را مکانیزه 
کنیم و بارها مناقصه خریداری امکانات 
برگزار نشد ولی به دلیل روشن نبودن 
افتاد؛ از تحریم  قیمت ها کار به تعویق 
بخش هایی که به خودمان مربوط بوده به 
مشکل نخوردیم اما بخش هایی که به ارز 

مربوط بوده با مشکلاتی مواجه شدیم.
وی به توسعه آسفالت معابر شهر اشاره 
کرد و گفت: حدود ۳00 هزار تن توزیع 
آسفالت در هر سال پیش بینی کردیم که 
در مناطق دو و ۶ به دلیل اجرای شبکه 
تا پروژه  انجام شده  فاضلاب کار کمتر 

آسفالت  توزیع  سپس  و  شده  تکمیل 
صورت گیرد.

توسعه  به  اشاره  با  سقائیان نژاد 
چشم گیر فضای سبز شهری در قم گفت: 
خوشبختانه سالانه بیش از ۳00 هکتار 
توسعه فضای سبز داشتیم؛ پارک بزرگ 
هزارهکتاری شهر با پنج پیمانکار در حال 
حاضر فعال است و این پارک از میدان 
مفید در بوستان کوثر تا کوه خضر و دو 

برادران ادامه خواهد یافت.
* شبکه فاضلاب شهری در قم 

ضعیف است 
زمان سه  پروژه  این  کرد:  بیان  وی 

چهار ساله نیاز دارد که بزرگترین پارک 
شهری قم خواهد بود و از نظر تفریحی، 
فضای سبز و گردشگری در شهر بسیار 

تاثیرگذار است.
دسته بندی  به  اشاره  با  قم  شهردار 
چالش های حوزه بحران و سیل گفت: 
یکی از مسائل شهر قم رودخانه است؛ 
این مسیر باید به عنوان چاه جذبی عمل 
می کرد و به دنبال این هستیم که کف 
رودخانه به صورت خشکه چینی اصلاح 
را  زیرزمینی  سفره های  بتواند  تا  شود 

تغذیه کند.
وی با بیان اینکه سال گذشته بیش 
از 200 چاه جذبی در سطح شهر قم 
در  البته  گفت:  است  شده  شناسایی 
مشکلی  کشاورزان  رودخانه  خصوص 
که دارند این است که می خواهد آب 
آنان سیراب  تا زمین های  عبور کند 

شوند.
شبکه  اینکه  بیان  با  سقائیان نژاد 
است  ضعیف  قم  در  شهری  فاضلاب 
تصریح کرد: امسال در بارندگی در تونل 
غدیر با مشکل مواجه شدیم و به دنبال 
برطرف  ضعف  نقاط  که  هستیم  این 

شود.

شهردار قم در دیدار آیت الله سعیدی:

کف سازی کانال رودخانه اصلاح می شود


